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در تمــاس تلفنی جــوزپ بورل، 
مسئول سیاست خارجی اتحادیه 
اروپا با وزیر امور خارجه کشورمان 
آخریــن نتایج مذاکــرات وین برای 
لغو تحریم ها مــورد بحث و تبادل 
نظــر قــرار گرفــت.  بــورل در این 
گفت وگوی تلفنی اظهار داشــت: 
از نظــر ما عمده درخواســت های 
جمهوری اسلامی ایران در توافق 
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آیت الله سعیدی در خطبه های نماز جمعه قم:

گرانی ها کنترل شود

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی)ره(استان قم خبرداد:

۱۰۴پایگاه احسان و نیکوکاری آماده جمع آوری 
کمک های مردمی

بهبود  برای  زیادی  تلاش  دولت  گفت:  قم  جمعه  امام   
وضعیت معیشتی دارد اما استمرار گرانی مردم را در تامین 
کالاهای اساسی و مورد نیازشان به سختی و رنج انداخته 
که این عرصه نیازمند بازنگری است. آیت الله سید محمد 

سعیدی در خطبه های نماز جمعه این هفته قم که در مصلی 
با تبریک حلول ماه شعبان و  قدس این شهر برگزار شد؛ 
اعیاد شعبانیه اظهار داشت: پیامبر اسلام در ماه شعبان 
روزه فراوان می گرفتند باید از این ماه بسیار پر خیر و برکت 
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استاندارقم در جلسه ستاد تسهیلات زائران و خدمات سفر: 

میزبانی از زائران مهدوی جشن نیمه شعبان 
به شکل شایسته  انجام شود
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رئیس پلیس آگاهی استان قم تاکید کرد:

لزوم تجهیز ساختمان های نیمه کاره به حفاظ و نگهبان

استمرار گرانی  کالاها مردم را به سختی انداخته است 

استاندارقم با تاکید بر لزوم تلاش برای میزبانی شایسته از 
زائران مهدوی جشن نیمه شعبان گفت: همه دستگاه های 
تسهیلات  ستاد  با  همکاری  به  موظف   ، استان  اجرایی 
تقی شاهچراغی در جلسه  زائران هستند.  سید محمد 
ستاد تسهیلات زائران و خدمات سفر استان قم ویژه نیمه 

شعبان که درسالن جلسات مسجد مقدس جمکران برگزار 
شد طی سخنانی بر لزوم حضور همه دستگاه های دولتی 
با حداکثر توان و ظرفیت برای خدمات رسانی شایسته به 
زائرین در ایام نیمه شعبان تاکید کرد. وی با بیان این که 
میزبانی از زائران جشن نیمه شعبان باید به شکل مطلوب 

  

معاون خدمات شهری شهرداری قم گفت: برای ایام نیمه شعبان 160 هکتار 
فضا برای پارک خودروها فراهم شده است. ذاکریان در جلسه ستاد تسهیلات 
زائران و خدمات سفر استان قم ویژه نیمه شعبان که با حضور استاندار، شهردار، 
مدیران نهادها و دستگاه های استان درسالن جلسات مسجد مقدس جمکران 
برگزار شد با اشاره به اینکه شهرداری قم از سه ماه گذشته فعالیت خودش را برای 
میزبانی از زائران نیمه شعبان و نوروز شهر مقدس قم آغاز کرده است، اظهار کرد: 
11 کمیته در موضوعات مختلف از جمله اسکان، ترافیک، زیباسازی، فرهنگی، 

دادستان عمومی و انقلاب قم گفت: سیاست قضایی ما در برخورد با سارقان، 
است.   اغماض  بدون  و  سخت گیرانه  قاطع،  سریع،  تخصصی،  رسیدگی 
وقوع  از  پیشگیری  شورای  جلسه  پنجمین  در  غریب  حسن  حجت الاسلام 
با حضور مسئولان قضایی،  با موضوع سرقت که در دادسرای قم  جرم استان 
انتظامی، امنیتی و اجرایی استان به همت معاونت اجتماعی و پیشگیری از وقوع 
جرم دادگستری استان برگزار شد، افزود: محکومان به سرقت از تسهیلات و 
تخفیف های قانونی بهره ای نخواهند بُرد. وی با قدردانی از عوامل انتظامی در 

معاون خدمات شهری شهرداری قم  خبرداد:
آماده سازی ۱۶۰ هکتار زمین برای پارک خودرو در ایام نیمه شعبان

دادستان قم تاکید کرد:
 برخورد با سارقان، قاطع، بدون اغماض و تخفیفات قانونی 

88
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جانشین فرمانده کل سپاه: 
در برابر همه توطئه های دشمنان، 

پیروز شده ایم 
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آیت الله اعرافی در دیدار استاندار قم تاکید کرد؛
حل معضل حاشیه نشینی از مسائل 

اساسی قم باشد

ســپاه  کل  فرمانــده  جانشــین   
پاسداران انقلاب اسلامی با اشاره 
به اظهارات یک مقام آمریکایی که 
گفته ما در هــر جای منطقه و دنیا 
حضور یافتیم، سپاه قبل از ما آنجا 
بوده است، تصریح کرد: پاسداری از 
انقلاب اسلامی نه فضا می شناسد، 
نــه موضوع.  ســردار علــی فدوی 
در ســخرانی پیــش از خطبه های 

امام جمعه قم گفت: حاشیه 
نشــینی بــه یکی از مســائل 
اساسی قم تبدیل شده است 
و رســیدگی و اتخاذ تدابیری 
برای حل آن باید در دســتور 
کار مسئولان باشد. آیت الله 
علیرضــا اعرافــی در دیــدار 
اســتاندار قم ضمن تشکر از 
روحیــه جهــادی و مردمــی  2

تحول در قوای سه گانه، لازمه اجرای 
الگوی اسلامی ایرانی پیشرفت

در  پیشرفت،  اسلامی ایرانی  الگوی  سند  خوشبختانه   
تکاپویی ده ساله، با مشارکت خیل عظیمی از صاحب نظران 
و خبرگان طراحی و تدوین شد و بزودی وارد مرحله اجرا 

خواهد شد؛ اما برای تحقق مفاد آن، پیش از ابلاغ لازم است، با بررسی دقیق چرایی اجرای 
ناکامل بسیاری از برنامه ها در دوره های بعد از پیروزی انقلاب، برلی اجرای صحیح و دقیق این 
سند چاره اندیشی جدی به عمل آید. نتیجه این واکاوی، رفع ضعف ها و بهره برداری صحیح  و 
متناسب از قوت ها، برای اجرای الگوی اسلامی ایرانی پیشرفت است. در این باب، تعداد زیادی 
از مدیران اجرایی و علمی کشور -که در نشست های گفت وگوهای راهبردی در مرکز الگوی 
اسلامی ایرانی پیشرفت، نظرهای خود را عرضه کرده اند- به نکات مشترکی اشاره نموده اند که 

لازم است این آسیب شناسی ها در اجرای الگو مورد توجه قرار گیرد.
 الف- اجرا نشدن قسمت های مهمی از برنامه های یک ساله و یا پنج ساله و سیاست های 
ابلاغی که در این رابطه به صورت خاص و با توجه به اهمیت می توانیم به اجرا نشدن و نادیده 
گرفتن مفاد قانون افزایش بهره¬وری در بخش کشاورزی و منابع طبیعی مصوب و ابلاغ شده 

در سال 1389 اشاره نماییم.
علیرغم تاکیدات خاص در این قانون از جمله: 

1-  در ماده 3۵ قانون که دولت موظف بوده است که هر سال و حداکثر تا پایان آذرماه 
سال بعد نتایج حاصل از اجرای این قانون و همچنین میزان بهبود عملکرد کمی و کیفی 
بخش کشاورزی و منابع طبیعی و فصل زراعی سال قبل، میزان بهبود شاخص بهره وری و نیز 
میزان سرمایه گذاری در این بخش و ضرایب خودکفایی و امنیت غذایی را تهیه و به کمیسیون 
کشاورزی آب و منابع طبیعی مجلس شورای اسلامی گزارش نمایند.  2-  طبق یکی از 
تبصره های ماده 1۷ قانون، سازمان صداوسیمای جمهوری اسلامی ایران موظف بوده است 
برنامه موضوع این قانون را به صورت روزانه و ثابت و در شبکه¬های مختلف و در زمانی ارائه نماید 
که بیشترین بیننده و شنونده را داشته باشد و در هر شبکه حداقل یک ساعت در شبانه روز و 
حداقل ۴ روز در هفته برنامه اجرا نماید. یا در تبصره ۵ ماده 2 قانون در رابطه با احتمال مازاد 
شناخته شدن نیروها در رابطه با چابک سازی خواسته شده است که با کارشناسان متخصصان 
و کارکنان شاغل رسمی در دستگاه های دولتی مرتبط با اجرای این قانون، که وظایف آنان 
واگذار می شود، مطابق با ماده 21 قانون مدیریت خدمات کشوری عمل نمایند.  ب- وجود 
قوانین و مقررات در حدود 11000 عنوان قانون و معمولًا تکراری یا متضاد ، همراه با صدها هزار 
تبصره؛ مثلًا قانون تجارت با داشتن بیش از 1100 ماده و یا مقررات بورس و اوراق بهادار، بیش 
از 1000 صفحه است که معمولًا مانع بهره گیری از هوش و سرمایه های مردم یا منحرف شدن 
آنها در جهات غیر مفید یا انتقال سرمایه و توان مردم به مناطق خارج از مرزهای کشور می شود.  
ج- پراکنده کاری و موازی کاری در نهادهای دولتی و غیر دولتی که به صورت خاص با توجه به 
دستگاه¬های متعدد سیاستگذاری و اجرایی در زمینه توسعه علم در کشور، بررسی شده است. 
د- اجرا نشدن اصل ۴۴ قانون اساسی درباره واگذاری ضابطه مند مسئولیت های غیر 
حاکمیتی به بخش های غیر دولتی و به تبع آن بسیار حجیم و پر هزینه بودن شاکله دولت و 
تبدیل نشدن دولت ها از اداره کننده به تنظیم کننده.  هـ- ضرورت آسیب شناسی علل عدم 
موفقیت ها، علی رغم داشتن سابقه هفتادساله برنامه ریزی در کشور.  و- اندازه بزرگ دولت و 
چگونگی سردرگمی و گرفتار شدن آنها در مسائل جزئی و گاه غیر مرتبط و به تبع آن، فراموش 
نمودن مسائل اساسی و کلان کشور و مناسب نبودن نظام اداری با اهداف و آرمان های 
تعریف شده در قانون اساسی  ز- فساد در دستگاه های دولتی و بعضی از نهادها،   تا گرفتار شدن 

معاونت سابق قوه قضاییه یا بستگان نزدیک رئیس جمهور در دولت دوازدهم.
استاد دانشگاه تهران

معاون سازمان جهادکشاورزی استان قم خبرداد:

تولید سالانه ۱۵ هزار تُن محصولات گلخانه ای  
معاون بهبود تولیدات گیاهی سازمان جهاد کشاورزی استان قم گفت: ۶0 هکتار گلخانه 
در قم فعال است و سطح تولید محصولات گلخانه ای استان در سال به بیش  از 1۵ هزار تُن 
می رسد.  محمد علی سلامی  اظهارداشت فعالیت در این بخش برای ۶00 نفر از کشاورزان 
استان به صورت مستقیم اشتغال ایجاد کرده  که این رقم با درنظر گرفتن مشاغل متعددی که به 

صورت غیر مستقیم با ایجاد هر هکتار گلخانه  به وجود می آید، بسیار بیش از این است.
وی با اشاره به مزایای اقتصادی افزایش کشت های گلخانه ای در استان،  گفت: ایجاد یکهراز 
هکتار گلخانه در قم، می تواند معادل کل کشاورزی استان درآمدزایی در پی داشته باشد و این 

مساله ای است که لزوم توجه هر چه بیشتر به این بخش را نشان می دهد.
وی ادامه داد: توسعه کشت های گلخانه ای از اصول راهبردی بخش کشاورزی استان است و 
مسئولان در سایر بخش ها باید با شناخت مزایای آن، از کشاورزانی که برای ایجاد گلخانه و تولید 

محصول با این روش اقدام می کنند، حمایت لازم را به عمل آورند.

عباسعلی زالی*

رئیس پلیس فتا استان قم هشدارداد:

کلاهبرداری با نام سامانه ثنا 
رئیس پلیس فتا استان قم در خصوص کلاهبرداری تحت عنوان ارسال لینک های جعلی با 

نام سامانه »ثنا« هشدار داد.
امروز  و گفت:  پرداخت  اینترنتی  به تشریج جزپیات کلاهبرداری  سرهنگ "علی موالی 
با پرونده هایی در خصوص کلاهبرداری از طریق اتصال افراد به لینک های آلوده و جعلی 
مواجه هستیم که لازم است شهروندان در این خصوص بیش از همیشه هوشیار باشند، در 
این کلاهبرداری ها، پیام هایی حاوی ابلاغ قضائی برای گوشی تلفن همراه شهروندان ارسال 
می شود که در آن یک لینک درج شده و شهروندان را دعوت می کند که از طریق این لینک ابلاغ 

قضائی یا شکوائیه خود را مشاهده کنند.
رئیس پلیس فتا استان قم با اشاره به کارکرد لینک آلوده سامانه ثنا افزود: هنگام ورود 
شهروندان به این لینک، به آنها پیشنهاد می شود برنامه سامانه ثنا را که یک بدافزار است، روی 
گوشی خود نصب کنند و پس از نصب شدن این بدافزار توسط شهروندان، کنترل پیامک تلفن 
همراه آنها در اختیار هکر قرار می گیرد و به یک درگاه پرداخت جعلی برای واریز 2هزار تومان 
بابت مشاهده ابلاغ قضائی یا شکوائیه خود هدایت می شوند، هنگامی که قربانیان، اطلاعات 

کارت اعتباری خود را در این درگاه وارد می کنند این اطلاعات توسط هکر به سرقت می رود.
رئیس پلیس فتا استان قم تصریح کرد: با توجه به اینکه هکر به سامانه پیامکی قربانیان 
دسترسی دارد، رمز پویا را نیز دریافت و در کمتر از چند ثانیه حساب آنها را خالی می کند، 
کلاهبرداری از طریق لینک جعلی سامانه ثنا، درحال حاضر یکی از دغدغه های اصلی پلیس 
فتا است؛ چراکه این ترفند به آرامی کارکرد رمز پویا را که از امنیت بالایی برخوردار است بی اثر 
می کند. وی ادامه داد: علت سوءاستفاده هکرها از این سامانه بار روانی آن است زیرا افراد با 
مشاهده این پیام نگران شده و می خواهند بدانند چه جرم امنیتی رخ داده که گریبانگیر آنها 
شده است، هر چند ارسال لینک های آلوده با نام سامانه ثنا روبه افزایش است، اما لینک های 
آلوده و جعلی با نام سایر سازمان ها و نهادها ازجمله اپراتورهای تلفن همراه و آبونمان خدمات 

برق، گاز و آب هم ممکن است برای شهروندان ارسال شود.
سرهنگ موالی درخصوص راهکارهای پیشگیری از این گونه کلاهبرداری ها گفت: شهروندان 
باید بدانند که سرشماره پیامکی هر سازمان و نهادی هیچ گاه به صورت عددی نیست، بلکه 
به نام همان سازمان و نهاد است. به عنوان مثال، پیامک های اصلی قضایی فقط با سرشماره 
ADLIRAN برای شهروندان ارسال می شود، یا سامانه پیامکی همراه اول نیز با عبارت »همراه 
اول« به صورت انگلیسی اقدام به ارسال پیامک می کند، همچنین اگر شهروندان به ترکیب 
لینک های ارسال شده توجه کنند، متوجه خواهند شد که این لینک ها جعلی یا فیک هستند.

 
معاون فنی و راه های روستایی اداره کل راهدای استان قم خبرداد:

بهسازی محور سراجه به حاجی آباد 
تا پایان سال  

معاون فنی و راه های روستایی اداره کل راهدای استان قم گفت: بر اساس برنامه ریزی صورت 
گرفته، روکش آسفالت محور سراجه به حاجی آباد تا قبل از شروع سال جدید انجام می شود.

محمدرضا زیدآبادی، معاون فنی و راه های روستایی ادراه کل راهدای قم با اشاره به هدف 
گذاری راهداری برای راه های روستایی، که شامل 100کیلومتر اقدام حفاظتی برای روکش 
آسفالت  جاده ها و نیز ۴0کیلومتر بهسازی شامل لکه گیری و روکش آسفالت است گفت: محور 
حاجی آباد به طول یک کیلومتر در برنامه روکش آسفالت است، که باید تا پیش از پایان سال 
انجام شود. وی افزود: در محور سراجه نیز همکاران ما سال گذشته اقداماتی شامل شانه سازی 
و تقویت علائم را اجرا کردند.  زیدآبادی افزود: در سال جاری طبق آمار تصادفات تنها یک مورد 

واژگونی در این مسیر ثبت شده است که آن هم ناشی از سرعت بالای وسیله نقلیه بوده است.

فرمانده سپاه علی ابن ابیطالب)ع( خبرداد:

اعزام اولین گروه راهیان نور استان قم 
اولین گروه راهیان نور استان قم در قالب 300نفر و با ۶دستگاه اتوبوس امروز راهی مناطق 

عملیاتی دوران دفاع مقدس در جنوب کشور شدند.
سردار موحد با بیان اینکه اولویت اعزام با کسانی است که از سال گذشته تا کنون ازدواج کرده 
یا صاحب فرزند شده اند گفت: همچنین خطبه عقد 3زوج جوان در منطقه عملیاتی والفجر 

مقدماتی جاری خواهد شد.
فرمانده سپاه علی ابن ابیطالب)ع( قم افزود: کاروان راهیان نور امسال به دو صورت اتوبوسی 
و خودروی شخصی اعزام می شوند و افرادی که تمایل دارند به صورت اتوبوسی اعزام شوند 
به حوزه های مقاومت بسیج و دارندگان خودرو های شخصی از 1۵تا2۵ اسفند به 3پایگاه 
کوه خضر نبی حسینیه شهدای گمنام، پردیسان بلوار سلمان فارسی مسجد حضرت فاطمه 

زهرا)س( و ناحیه مقاومت بسیج شهرستان جنب پل حجتیه مراجعه و ثبت نام کنند.
برنامه راهیان نور از دهم اسفند تا پایان تعطیلات نوروز ادامه دارد.

درگام چهارم افتتاح پروژه های شهرداری قم صورت گرفت؛

 افتتاح 12پروژه شهری با اعتبارهزار میلیارد ریال

   سازمان آرامستانها شهرداری قم
 در نظر دارد یک باب سالن در محوطه سازمان  جنب واحد پذیرش جهت امور فرهنگی، خدمات و تشریفات 
متوفی را با مشخصات و مقررات به شرح ذیل از طریق برگزاری مزایده عمومی به اشخاص واجد شرایط بصورت 

استیجاری واگذار نماید: 
شرح مختصر:

یک  باب سالن  به مساحت 130 متر مربع با امکانات برق – آب - گاز ، دارای سه درب ورودی ، نمای کف و بدنه 
سنگ ، واقع در محوطه سازمان بهشت معصومه جنب واحد پذیرش، به مبلغ پایه کارشناس رسمی ماهیانه به مبلغ 

97/500/000 ریال    می باشد:
شرایط:

سپرده شرکت در مزایده به مبلغ 120/000/000 ریال می باشد. که هم بصورت واریز نقدی ویا ضمانت نامه بانکی 
امکان پذیر میباشد. 

 سازمان آرامستانها مکلف می باشد در صورتی که برنده مناقصه حاضر به انعقاد قرارداد نشود سپرده شرکت در مناقصه 
مشارالیه ضبط می نماید و همچنین نفر دوم هم اگر برای انجام عقد قرارداد به او مراجعه گردد و از انجام معامله امتناع 

نماید سپرده شرکت در مناقصه ضبط خواهد شد. 
سازمان آرامستانها در رد وقبول پیشنهادات مختار بوده و هزینه آگهی و کارشناس رسمی برعهده برنده مزایده می 

باشد.
متقاضیان می توانند جهت دریافت اسناد مزایده و روئیت سالن پس از نشر آگهی نوبت دوم به مدت 10 روز اقدام 

نمایند.
تذکر مهم: بر اساس آیین نامه معاملات شهرداری ها ، مدت ده روز در بند فوق شامل هم اخذ و هم تحویل اسناد می 

باشد.
 مبلغ پیشنهادی از حیث مبلغ ) مشخص، معین، بدون قید و ابهام ( بوده ودر پاکت لاک ومهر شده تسلیم گردد.

برنده مزایده در زمان عقد قرارداد ملزم به ارائه برگ سوء پیشینه وعدم اعتیاد می باشد.
سازمان آرامستانها اختیار دارد بعد از بازگشائی پیشنهادات و پس ازبررسی ، برنده مزایده را از یک روز تا هفت روز کاری 

اعلام نماید.
محل توزیع اسناد: جاده قدیم قم –تهران کیلومتر۴ سازمان بهشت معصومه ساختمان اداری واحد امور پیمانها 

وقراردادها- تلفن 1۵30
محل تحویل پاکتهای پیشنهادی: قم ،بلوار امام موسی صدر ، ساختمان شهرداری مرکز، طبقه ۴ معاونت خدمات 

شهری واموراجتماعی ، واحد حراست .

آگهی مزایده سالن )نوبت  دوم(

شناسه آگهی:1283841روابط عمومی سازمان آرامستانها
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این شأن زائران پیاده مسجد 
مقدس جمکران نیست!

چند سالی است که غروب سه شنبه ها، عاشقان امام 
زمان سلام الله علیه وعده گذاشته اند که مسیر حرم 

حضرت معصومه سلام الله علیها تا مسجد مقدس جمکران را پیاده طی کنند که به 
نوعی اعلام وفاداری و بیعت با حضرت مهدی عج الله تعالی فرجه الشریف می باشد.

سه شنبه هفته ای که گذشت بنده با جمعی از دوستان تصمیم گرفتیم که در این 
مسیر قدم بگذاریم که حال و هوای معنوی بسیار خوبی دارد.

 برخلاف تصورم که فکر می کردم جمعیت زیادی را مشاهده نکنم ولی جمعیت 
قابل توجه و بسیار زیادی از مردم را مشاهده کردیم که از زن و مرد و بزرگ و کوچک، از 
داخل قم و از خارج از قم با پای پیاده بلوار پیامبر اعظم صلی الله علیه و آله و مسیر حرم 

حضرت معصومه به سمت مسجد جمکران را طی می کردند.
اما نکته ای که واقعا درد آور و تاسف آور بود، این زائرین در این مسیر نسبتا طولانی از 

حداقل امکانات نیز محروم بودند!
 متاسفانه حتی امکانات اولیه هم برای این زائرین پیاده مهیا نبود، بین مسیر تعداد 
بسیار کمی سرویس بهداشتی سیار قرار داده شده بود که درب آنها قفل بود و زائرین که 
خیلی ها به همراه بچه های کوچک خود آمده بودند و نیازمند دستشویی بودند نمی 

دانستند چه کار کنند!!
در بین مسیر حتی یک تانکر آب و آبخوری هایی قرار ندادند که این زائرین تشنگی 
باید تشنگی هم تحمل  آنها علاوه بر خستگی  از  خود را برطرف کنند و بسیاری 

می کردند!
واقعا برای من سوال بود که این همه جلسات که ستاد زائرین در قم برگزار می کنند چه 
خروجی دارد که این دو مساله ساده و ابتدایی یعنی سرویس بهداشتی و آبخوری بین 
مسیر برای زائران تدارک دیده نشده است!؟ این همه بودجه که به این بهانه تخصیص 
داده می شود در کجا خرج می شود که زائر حتی از حداقل امکانات هم محروم است!

باز خدا پدر این نیروهای جهادی آتش به اختیار و امام زمانی را بیامرزد که پول های 
شخصی خود را روی هم می گذارند ولو  بسیار محدود تو مسیر یک پذیرایی مختصر و 
کمی آب و چای و شربت پخش میکنند که البته به همه زائران نمی رسد ولی همین ها 

هم نبودند که دیگر هیچ!
مسئولینی که برای خدمت به زوار قم جلسه می گذارید و بودجه های کلان تصویب 
می کنید برای خدمات رسانی به زائران پیاده مسجد مقدس جمکران چه اقدامی انجام 

داده اید؟
اگه واقعا دغدغه خدمت به زائران امام زمان را دارید، از پشت میز خود بلند شوید و 
غروب سه شنبه هفته بعد یک ساعت وقت بذارید و این مسیر را پیاده بروید، اگر گناه 
بود، گناهش به گردن من و اگر ثوابی بود، ثوابش برای شما. این مسیر را پیاده طی 
کنید که هم کمی از درد زائران پیاده حضرت را پچشید وبرای  رفع سریع مشکلات 

چاره اندیشی نماید.
یکی از مشکلات مسئولین ما همیشه این بوده است که در اتاق های در بسته می 
نشینند و بدون توجه به کف میدان و مسائل میدانی شروع به تصویب مصوبات کم فایده 

یا شاید بی فایده می کنند.
آقایان، میدانید 13 روز دیگر نیمه شعبان است و طبق برآوردها ان شاء الله جمعیت 
این وضعیت   با  بیاید؟!  به قم  از داخل و خارج  با شکوهی قرار است  و  بسیار زیاد 

میخواهید به زوار خدمت کنید؟! 
بعضی ها فقط مساله نیمه شعبان را در چراغانی و نور افشانی آن خلاصه می کنند و 

اگر این دو کار انجام شود خیال میکنند چه کار بزرگی کرده اند! 
آقایان مسئول محترم، من نمی دانم جواب حضرت معصومه سلام الله علیها و امام 
زمان سلام الله علیه را چه بخواهید بدهید ولی این شان زائران پیاده حضرت معصومه و 

مسجد جمکران امام زمان نیست! تا دیرتر از این نشده دست بجنبانید.
فعال فرهنگی و رسانه ای

امیرعبداللهیان در گفت وگو با بورل:

برای نهایی کردن توافق خوب و فوری 
آمادگی داریم

در تماس تلفنی جوزپ بورل، مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا با وزیر امور 
خارجه کشورمان آخرین نتایج مذاکرات وین برای لغو تحریم ها مورد بحث و تبادل نظر 

قرار گرفت. 
های  درخواست  عمده  ما  نظر  از  داشت:  اظهار  تلفنی  گفت وگوی  این  در  بورل 
جمهوری اسلامی ایران در توافق پیش رو مورد توجه قرار گرفته است. ما به عنوان 
هماهنگ کننده مذاکرات ایران و 1+۴ مایلیم بگوییم که گفتگوها در مسیر پیشرفت و 

رسیدن به نتیجه نهایی قرار دارد.
حسین امیرعبداللهیان نیز ضمن تشکر از تلاش های هماهنگ کننده عالی اتحادیه 
اروپا در مذاکرات وین اظهار داشت: ما برای نهایی کردن توافق خوب و فوری آمادگی 

داریم.
وی افزود: اما شتاب و عجله طرف غربی نمی تواند مانع رعایت خطوط قرمز ایران 

شود.
وزیر امور خارجه کشورمان با استقبال از نهایی کردن هر چه زودتر توافق افزود: لازمه 
حضور وزرای خارجه در وین و اعلام توافق نهایی منوط بر رعایت کامل خطوط قرمز 

اعلامی ایران و از جمله موضوع تضمین موثر اقتصادی است.
امیر عبداللهیان تاکید کرد: دکتر باقری و کارشناسان ارشد کشورمان در مشورت 
مستمر و فعال با همه هیئت ها در وین می مانند. هیات کشورمان با جدیت به تلاش 

برای رسیدن به توافق نهایی و خوب ادامه خواهند داد.
قرمز  زمانی که طرف های غربی خطوط  افزود: هر  امور خارجه کشورمان  وزیر 

باقیمانده و اعلام شده ما را بپذیرند آماده حضور در وین هستم.
بورل: گفت وگوهای وین در مسیر پیشرفت قرار دارد

مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا  نیز دراین تماس تلفنی گفت: گفت وگوها در 
وین در مسیر پیشرفت و رسیدن به نتیجه نهایی قرار دارد. 

بورل اظهار داشت: از نظر ما عمده درخواست های جمهوری اسلامی ایران در توافق 
پیش رو مورد توجه قرار گرفته است. ما به عنوان هماهنگ کننده مذاکرات ایران و ۴+1 

مایلیم بگوییم که گفت وگوها در مسیر پیشرفت و رسیدن به نتیجه نهایی قرار دارد.
 

در آستانه میلاد امام حسین و روز پاسدار؛

نشست سالانه هم افزایی ارتش و سپاه 
برگزار شد

در آستانه روز پاسدار، نشست سالانه هم افزایی فرماندهان و مسئولان عالی ارتش 
و سپاه به میزبانی ارتش جمهوری اسلامی ایران در دانشگاه فرماندهی و ستاد ارتش 

برگزار شد. 
به گزارش گزارش روابط عمومی ارتش، در آستانه  سوم شعبان المعظم فرخنده زادروز 
حضرت امام حسین علیه السلام و »روز پاسدار« نشست سالانه هم افزایی فرماندهان 
و مسئولان ارتش و سپاه با حضور امیر سرلشکر سید عبدالرحیم موسوی فرمانده کل 
ارتش جمهوری اسلامی ایران، سردار سرلشکر پاسدار حسین سلامی فرمانده کل 
سپاه پاسداران انقلاب اسلامی، حجت الاسلام والمسلمین عبدالله حاجی صادقی 
نماینده ولی فقیه در سپاه، حجت الاسلام والمسلمین عباس محمدحسنی رئیس 
سازمان عقیدتی سیاسی ارتش، اعضای هیئت رئیسه ارتش و سپاه و فرماندهان 
نیروهای دو سازمان و نیز مشاور فرمانده معظم کل قوا در امور ارتش در دانشگاه 

فرماندهی و ستاد ارتش جمهوری اسلامی ایران ) دافوس( برگزار شد.
در این نشست که به میزبانی ارتش جمهوری اسلامی ایران برگزار شد، ضمن تبیین 
و تحلیل وضعیت، تحولات و رخدادهای منطقه ای و بین المللی، جهت گیری های 
راهبردی دو سازمان در راستای پیش برندگی ماموریت ها متناسب با فرامین و تدابیر 
فرمانده معظم کل قوا ) مدظله العالی( و سیاست های ابلاغی ستاد کل نیروهای مسلح  
به ویژه در عرصه قدرت سازی حداکثری و تضمین ایران قوی با تکیه و اتصال به پشتوانه 

بسیج مردمی، مورد بحث و تبادل نظر قرار گرفت.
بررسی چگونگی و میزان پیشرفت اقدامات هم افزایی یکساله و راهبردها و برنامه های 
سال آینده سازمانی و نیرویی در تقویت، توسعه و تعمیق هماهنگی ها و نحوه نقش 
 آفرینی نیروهای مسلح به ویژه ارتش جمهوری اسلامی ایران و سپاه پاسداران انقلاب 
اسلامی در عرصه جهاد تبیین و آگاهی بخشی به جامعه و افکار عمومی به ویژه نسل 
جوان نسبت به عملکرد و توانمندی های راهبردی و بازدارنده حوزه دفاعی و امنیتی 
کشور و همچنین اهتمام نسبت به نهضت خدمت رسانی به مردم مناطق کم برخوردار و 

محروم، از دیگر موضوعاتی بود که در این نشست مورد تبادل نظر و واکاوی قرار گرفت.

اخبار

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم :

وضعیت کرونایی قم شکننده است 
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم با اشاره به اینکه وضعیت کرونایی قم با توجه به 
مناسبت های پیش رو شکننده است، گفت: قم در وضعیت نارنجی است و در زمینه 
بستری ها و آمار مرگ و میر روند نزولی دارد اما باید همچنان شیوه نامه های بهداشتی 
و فاصله گذاری ها رعایت شود و در این وضعیت تاکید بر آموزش های غیر حضوری 

است. 
مهدی مصری در نشست ستاد پیشگیری، هماهنگی و عملیات پاسخ به بحران 
استان که در سالن کرامت استانداری قم برگزار شد، با اشاره به در پیش بودن جشن 
نیمه شعبان و روزهای پایانی سال عنوان کرد: باید در زمینه بهداشت و نظارت ها و 
مدیریت وضعیت موجود هوشیار باشیم چراکه با توجه به درپیش بودن مناسبت های 
نیمه شعبان و روزهای پایانی سال وضعیت قم در هفته های آینده شکننده تر خواهد 

بود پس باید نظارت ها و کنترل های بیشتری صورت گیرد.
وی افزود: بر اساس رنگ بندی های صورت گرفته از سوی مرکز بهداشت، قم در 
وضعیت نارنجی است و در زمینه بستری ها و آمار مرگ و میر روند نزولی دارد اما باید 
همچنان شیوه نامه های بهداشتی و فاصله گذاری ها رعایت شود که در این وضعیت 
تاکید بر آموزش های غیر حضوری است و از دست اندرکاران امر آموزش می خواهیم 
در کنار حفظ سلامت دانش آموزان در پیشبرد آموزش ها هم تلاش کنند تا آموزش 

ما با چالش روبرو نشود.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی استان قم در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره 
به تحلیلی که از ابتدای موج در ارتباط با علل مرگ و میرها در استان صورت گرفته 
است  گفت: از ابتدای موج ششم تاکنون 2۵ درصد مرگ و میر کرونایی مرتبط به 
افرادی است که دارای بیماری زمینه ای هستند؛ در مورد موج ششم همچنان در 
حال تجزیه و تحلیل هستیم و قصد داریم پژوهش کنیم که به اطلاعات جدیدتری 
برسیم و متوجه شویم که در چه گروه سنی میزان ابتلا بیشتر بوده و منتظر تحلیل 

آماری این موج هستیم.
وی بیان کرد: نمایندگانی از وزارت بهداشت از بیمارستان ها و مراکز درمانی قم 
بازدید کردند و از نحوه ارائه خدمات درمانی و فعالیت بیمارستان های قم ابراز رضایت 
داشتند و اکنون قم در وضعیت مطلوبی قرار دارد اما باید هوشیار باشیم و مدیریت و 

کنترل های بیشتری را اعمال کنیم.
  

معاون امور فنی مرکز بهداشت استان قم :

آمار استفاده از ماسک در اماکن عمومی 
قم 6۰ درصد است 

معاون امور فنی مرکز بهداشت استان قم گفت: مردم قم در اماکن عمومی تا ۶0 
درصد خود را ملزم به زدن ماسک می دانند و این آمار میان شاغلان ادارات ۶1 درصد 

و میان شاغلان صنایع ۷0 درصد است. 
جواد باقریان  در نشست ستاد پیشگیری، هماهنگی و فرماندهی عملیات پاسخ 
به بحران استان که در محل سالن کرامت استاندرای قم برگزار شد، با اشاره به 
وضعیت بیماری و همچنین رعایت شیوه نامه های بهداشتی در استان بیان کرد: قم 
بر اساس نقشه کرونایی کشور، در وضعیت نارنجی قرار دارد و میزان بیماران سرپایی 
و همچنین مرگ و میر بیماران روند نزولی دارد اما برخی از محلات قم در وضعیت 
قرمز قرار دارد و وضعیت حاشیه شهر زرد است و در بخش کهک نیز درصد نمونه های 
مثبت بیشتر شده است. وی خاطرنشان کرد: تعداد مراجعان مشکوک به مراکز 
درمانی روند افزایشی داشته است و تاکنون 990 بیمار مشکوک به کووید 19 به مراکز 
سرپایی مراجعه کرده اند و میزان مثبت شدن نمونه های آزمایش ها ۵۵ درصد گزارش 
شده که  در مقایسه با هفته گذشته روند نزولی داشته است. معاون امور فنی مرکز 
بهداشت استان قم گفت: مردم قم در اماکن عمومی تا ۶0 درصد خود را ملزم به زدن 
ماسک می دانند و این آمار میان شاغلان ادارات ۶1 درصد و در میان شاغلان صنایع 
۷0 درصد است. وی افزود: آمار رعایت شیوه نامه ها در آرامستان ها و بهشت معصومه 
)س( ۶۵ درصد، در پایانه های درون شهری ۴0 درصد، در اتوبوس های درون شهری 
۶0 درصد، در مساجد و اماکن متبرکه ۷0 درصد، در هتل ها ۷8 درصد، در اماکن 
بین راهی ۷۶ درصد، در تالارهای پذیرایی ۶0 درصد، در مدارس ۷2 درصد و در 

بانک ها ۵۴ درصد گزارش شده است.
باقریان با اشاره به وضعیت تزریق واکسیناسیون در رده های سنی مختلف گفت: در 
زمینه تزریق واکسن در قم از نرخ کشوری پایین تر هستیم و قرار است طرحی با هدف 
تزریق مطلوب تر واکسن برای گروه سنی سالمندان در قم اجرا شود که به موجب آن 
در منازل سالمندان تزریق واکسن انجام می شود چراکه آمار مرگ و میر در این گروه 

سنی و همچنین افرادی که بیماری زمینه ایی دارند بیشتر است.
 

مدیرکل آموزش و پرورش استان قم :

والدین و معلمان با آموزش غیرحضوری 
مخالف هستند 

مدیرکل آموزش و پرورش استان قم با اشاره به مخالفت معلمان و والدین با آموزش 
غیرحضوری گفت: با توجه به اعمال محدودیت ها در مقطع ابتدایی با دانش آموزان 
جا مانده از تحصیل و افت تحصیلی در این مقطع روبرو هستیم که در سطح ملی باید 

برای جبران این مشکل تدبیری بیاندیشیم.
علیرضا رحیمی در نشست ستاد پیشگیری، هماهنگی و فرماندهی عملیات پاسخ 
به بحران استان که در سالن کرامت استانداری قم برگزار شد، ضمن ارائه گزارشی 
از وضعیت مدارس و مراکز آموزشی استان بیان کرد: آموزش و پرورش در وقت 
کنونی در وضعیت مطلوبی قرار دارد اما به دلیل اعمال محدودیت ها و آموزش های 
غیر حضوری در مقطع ابتدایی گاهی با افت تحصیلی و دانش آموزان جا مانده از 
تحصیل نیز روبرو هستیم. وی افزود: مربیان و معلمان با چالش هایی روبرو هستند 
و به شدت نیاز به رفع محدودیت ها داریم و والدین و معلمان با آموزش غیرحضوری 

مخالف و از این امر شاکی هستند.
*شاخصه های بهداشتی مدارس قم ارتقا یافته است

مدیرکل آموزش و پرورش استان قم با اشاره به ارتقای سطح بهداشتی مدارس 
مهم  شاخص  در 9  آموزشی  مراکز  و  مدارس  گذشته  هفته های  در  کرد:  عنوان 
بهداشتی ارتقا و وضعیت مطلوبی داشتند و در ارزیابی های مرکز بهداشت رشد 
داشتیم و مدارس غیر حضوری از 2۵ مدرسه به هفت مدرسه و کلاس های غیر 

حضوری نیز از ۴0 کلاس به 1۷ کلاس کاهش یافته است.
وی افزود: در زمینه واکسیناسیون دانش آموزان هم رشد داشتیم و با توجه به 
جلسات توجیهی که برای مدیران مدارس برگزار شده است در زمینه غربالگری، 

فاصله گذاری ها و همچنین استفاده از ماسک در وضعیت مطلوبی قرار داریم.
 

رئیس اداره تبلیغات حرم مطهر بانوی کرامت خبرداد:

برگزاری جشن اعیاد شعبانیه
 در حرم حضرت معصومه)س( 

رئیس اداره تبلیغات حرم مطهر بانوی کرامت با اشاره به برنامه آستان مقدس 
در اعیاد شعبانیه گفت: جشن میلاد امام حسین)ع( با سخنرانی حجت الاسلام 

والمسلمین سیدحسین مؤمنی و مداحی سید علی حسینی نژاد برگزار می شود. 
حسن فرقانی ، به برنامه مراسم جشن اعیاد ابتدای ماه مبارک شعبان اشاره و اظهار 
کرد: از شنبه تا سه شنبه هفته آینده به مدت چهار روز مراسم جشن در حرم مطهر 

حضرت معصومه)س( برپا خواهد بود.
وی گفت: مراسم شنبه شب مصادف با شب میلاد امام حسین)ع( با سخنرانی 
حجت الاسلام والمسلمین سیدحسین مؤمنی و مداحی سید علی حسینی نژاد 

برگزار خواهد شد.
رئیس اداره مراسم و محافل حرم مطهر بانوی کرامت ادامه داد: یکشنبه مصادف 
با سالروز میلاد امام حسین)ع( مراسم قبل از ظهر با سخنرانی حجت الاسلام 
والمسلمین عباس رفعتی و مداحی محمد ریحانی، مراسم قبل از مغرب با سخنرانی 
حجت الاسلام والمسلمین محمد سعیدی سبزواری و مداحی محمدرضا شمس 
آبادی و مراسم بعد از نماز عشا با سخنرانی حجت الاسلام والمسلمین فرحزاد و 

مداحی حسن حیدرزاده قمی برگزار می شود.
وی افزود: دوشنبه مصادف با روز ولادت حضرت عباس)ع( مراسم قبل از ظهر 
با سخنرانی حجت الاسلام محمدرضا مقیسه و مداحی رسول محمدی، مراسم 
قبل از مغرب با سخنرانی حجت الاسلام والمسلمین علی اصغر ثنایی و مداحی 
قاسم جباری و مراسم بعد از نماز عشا با سخنرانی حجت الاسلام والمسلمین 

سیدمیرهاشم حسینی و مداحی علی مالکی نژاد دنبال می شود.

 رییس قوه قضاییه، گفت: بخش اقتصادی عنوان رزمنده های نبرد اقتصادی 
محسوب می شوند وشهادت می دهم اکثر قریب به اتفاق مسوولان قوای سه گانه 

حامی و پشتیبان بخش خصوصی و فعالان و تولیدکنندگان هستند. 
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای در ادامه برنامه های سفر بدون تشریفات 
خود به استان هرمزگان، پنجشنبه شب پیش از ترک هرمزگان درنشست تخصصی با 
نمایندگان فعالان اقتصادی، تجار، بازرگانان و مدیران اقتصادی این استان بر ضرورت 
تعیین و تعریف سازوکارهای حمایت از بخش خصوصی توسط فعالان خود این بخش 
جهت یکپارچگی و تنظیم و تنسیق بیشتر و بر اعمال تجدید نظر در فرایند اعطای 

تسهیلات و اخذ وثایق در راستای حمایت از تولید و تولیدکنندگان تاکید کرد.
وی درسخنانی با بیان اینکه مقوله حمایت از تولید و تولیدکنندگان به طور جدی در 
دستور کار قوای سه گانه قرار دارد، اظهار داشت: هر سه قوه بویژه دولت سیزدهم و 
شخص رییس  جمهور و معاون اول وی مجدانه تمام تلاش خود را در جهت رفع موانع 
تولیدی بکار بسته اند و شما فعالان اقتصادی نیز باید در سه جبهه شناسایی موانع 

تولید، رفع آنها و جلوگیری از ایجاد مجدد این موانع، قوای حکومتی را یاری دهید.
رییس قوه قضاییه در ادامه تسریع و تسهیل در صدور مجوزهای ناظر بر امور تولیدی 
و صنعتی را ضروری اعلام کرد و افزود: حمایت همه جانبه از تولید و تولیدکنندگان به 

هیچ عنوان به معنای کنار گذاشتن و نادیده گرفتن قوانین و مقررات فعلی نیست.
رییس دستگاه قضا در همین راستا با اشاره به قوانین و مقررات مطلوب فعلی کشور 
در امر رفع موانع تولیدی، بر ضرورت جامه عمل پوشاندن به آنها تاکید و تصریح کرد و 
بیان داشت: چنانچه قوانین و مقرراتی نیز وجود دارند که در امر رونق تولید دست و پا 
گیر محسوب می شوند باید با تشریک مساعی و همفکری در جهت اصلاح این قوانین 

و مقررات اقدام کنیم.
مقوله »تسهیلات بانکی« از جمله موضوعات مورد اشاره رییس قوه قضاییه در این 
نشست بود و در همین زمینه بر ضرورت توجه جدی به مسائلی چون اعتبارسنجی 
برای پرداخت تسهیلات ، اخذ وثایق مناسب و نظارت بر پرداخت تسهیلات و نحوه 

مصرف آنها تاکید کرد.
وی گفت: باید در فرآیند اعطاء و اخذ تسهیلات، ارتباط نهادهای متولی پولی و 
بانکی با تولیدکنندگان و همچنین اخذ و ضبط وثایق، تجدیدنظرهایی در راستای 
حمایت از رونق تولید و شکوفایی اقتصاد ملی صورت گیرد و دولت نیز این موضوع 

را با جدیت دنبال می کند.

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای همچنین بر ضرورت فعال تر شدن اتاق  
بازرگانی جهت کمک به بخش خصوصی و رفع مشکلات فعالان این بخش تاکید و 
اضافه کرد: اتاق ها ، اصناف و اتحادیه ها آنچنان که باید و شاید بایکدیگر هم افزایی 
ندارند در صورتیکه اتاق بازرگانی باید به فعالان بخش خصوصی و واحدهای تولیدی 
و صنعتی این بخش کمک و مساعدت همه جانبه داشته باشد و با اتخاذ راهکارهای 
عملیاتی از زمینگیر و متضرر شدن فعالان و واحدهای بخش خصوصی جلوگیری 
به عمل آورد. وی با ذکر مصادیقی از تعیین و تعریف سازوکارهای حمایت از بخش 
خصوصی و نحوه تعامل فعالان این بخش با قوا و دستگاه  های حاکمیتی، گفت: 
صنوف و اتحادیه ها به عنوان یکی از ارکان بخش خصوصی فعال در اقتصاد و تولید 
کشور می توانند در راستای اصلاح قوانین و رفع گره های موجود در حوزه فعالیت خود، 
راهکارها و پیشنهادات عملیاتی ارائه دهند و با شناسایی و معرفی افراد مشکل دار و 
کشور  اقتصاد  شکوفایی  و  تولید  رونق  چرخ  لای  چوب  که  خود  صنف  متخلف 

می گذارند، دستگاه های حکومتی و دولتی را یاری دهند.
رییس قوه قضاییه در ادامه به فعالان بخش خصوصی و تولیدکنندگان پیشنهاد کرد 
که نسبت به تشکیل کارگروه های مشترک با نهادها و دستگاه های حکومتی و دولتی 
جهت احصا و اولویت بندی مشکلات و خلاها با هدف رفع موانع تولیدی اهتمام 
داشته باشند و در این کارگروه ها با پرهیز از نگاه های محدود صنفی، منافع کلان 

همگانی و انتفاع عمومی را مدنظر قرار دهند.

رییس قوه قضاییه:

مسوولان قوای سه گانه حامی وپشتیبان فعالان اقتصادی هستند

امام جمعه قم گفت: حاشیه نشینی به یکی از مسائل 
اساسی قم تبدیل شده است و رسیدگی و اتخاذ تدابیری 

برای حل آن باید در دستور کار مسئولان باشد.
آیت الله علیرضا اعرافی در دیدار استاندار قم ضمن 
تشکر از روحیه جهادی و مردمی استاندار، بر بین المللی 
بودن شهر قم تاکید کرد و گفت: ما در توسعه شهر قم 
باید قم را بعنوان جهان شهر معنوی فرض کرده و در همه 
ابعاد از معماری تا راهسازی این معنویات باید ملموس 
بر  اسلامی  ایرانی  اصیل  معماری  افزود:  وی  باشند. 
روی روحیان انسان تأثیر می گذارد و باعث آرامش انسان 

می شود.
مدیر حوزه های علمیه سراسر کشور ضمن تشکر از نگاه 
عدالت محور استاندار قم در توسعه و رشد مناطق مختلف 

استان گفت: یکی از موضوعات مهم در استان هایی مثل 
قم حاشیه نشینی است که به یکی از مسائل اساسی قم 
تبدیل شده و رسیدگی و اتخاذ تدابیری برای حل آن در 

دستور کار مسئولان باشد.
استاندار قم نیز در این دیدار با اشاره به اهتمام مدیریت 
استان به احیای اعتماد عمومی با انتخاب مدیران جوان 
و اقدام های جهادی گفت: در سال آینده شاهد سرعت 
گرفتن توسعه استان در بخش های مختلف خواهیم بود. 
سیدمحمدتقی شاهچراغی یکی از مهمترین وظایف 
خود را بازگشت اعتماد عمومی مردم به عنوان سرمایه 
اجتماعی بیان کرد و اظهار داشت: در تحقق این هدف 
از ابتدای آغاز مسئولیت با حضور در میان مردم به دنبال 

احیای اعتماد عمومی بوده ایم.

وی افزود:  وقتی مدیران استان می بینند مسئولان 
گیری  تصمیم  و  می روند  مردم  بین  در  استان  ارشد 

می کنند،  آنها نیز به همین روش عمل خواهند کرد.
شاهچراغی با اشاره به انتخاب مدیران جوان و جهادی 
برای اداره بخش های مختلف استانداری و استان گفت: 
در  استان  توسعه  آینده شاهد سرعت گرفتن  در سال 

بخش های مختلف خواهیم بود.
رئیس  برکت  و  پرخیر  سفر  به  اشاره  با  قم  استاندار 
برای  مناسب  اعتبارهای  تخصیص  و  قم  به  جمهوری 
دولت  هیات  که  مجوزهایی  داد:  ادامه  استان  توسعه 
برای توسعه استان و همچنین بازسازی بافت فرسوده و 
ساماندهی سکونت گاه های غیررسمی به استان داده 

است چند هزار میلیارد تومان ارزش دارد.

آیت الله اعرافی در دیدار استاندار قم تاکید کرد؛
حل معضل حاشیه نشینی از مسائل اساسی قم باشد

حجت احسان بخش*

آیت الله سعیدی در خطبه های نماز جمعه قم:

گرانی ها کنترل شود
 امام جمعه قم گفت: دولت تلاش زیادی برای بهبود وضعیت معیشتی دارد اما 
استمرار گرانی مردم را در تامین کالاهای اساسی و مورد نیازشان به سختی و رنج 

انداخته که این عرصه نیازمند بازنگری است.
آیت الله سید محمد سعیدی در خطبه های نماز جمعه این هفته قم که در 
مصلی قدس این شهر برگزار شد؛ با تبریک حلول ماه شعبان و اعیاد شعبانیه 
اظهار داشت: پیامبر اسلام در ماه شعبان روزه فراوان می گرفتند باید از این ماه 

بسیار پر خیر و برکت حداکثر بهره را برد.
وی بیان داشت: سوم شعبان روز میلاد با سعادت امام حسین علیه السلام 
است که پیامبر )ص( فرمود حسین علیه السلام دری از درب های بهشت و زیور 
آسمان ها و زمین است که در تقویم این روز را به نام روز پاسدار نام نهادند که این 

مناسبت یادآور رشادت های سپاهیان و پاسداران انقلاب اسلامی است.
خطیب جمعه قم بیان داشت: چهارم شعبان روز میلاد حضرت ابوالفضل 
العباس علیه السلام است که قمربنی هاشم نزد خداوند مقام با عظمتی دارد که 
شهدای دیگر غبطه می خورند و این مناسبت نیز به نام روز جانباز نامگذاری شده 
که این روز را به جانبازان کشور به خصوص رهبر معظم انقلاب که سرآمد جانبازان 

هستند تبریک می گوئیم.
انقلاب اسلامی ایران باز تولید مبعث رسول اکرم )ص( است

آیت الله سعیدی ابراز داشت: انقلاب اسلامی ایران باز تولید مبعث رسول 
اکرم )ص( است که در این عصر رخ داده و امام راحل بر اساس تعالیم اسلام 

و پیام مبعث، غدیر و عاشورا اسلام ناب را باز تولید کردند. عضو مجلس خبرگان 
رهبری، با بیان اینکه در این دوره اداره ملت ایران در مسیر اراده الهی قرار گرفت 
افزود: نهضت انقلاب اسلامی، از نهضت رسول الله الهام گرفته شد و خورشید 
تابناک اسلام ناب محمدی در این کشور طلوع کرد و نظریه ولایت فقیه عینیت 
پیدا کرد و بر همین اساس می توان گفت انقلاب ایران امتداد انقلاب انبیا الهی 
است. وی با اشاره به سخنان رهبر معظم انقلاب در سخنرانی عید مبعث گفت: 
مقام معظم رهبری بر پیوستگی دین اسلام، پیام بعثت و مبارزه با جاهلیت تاکید 
کردند که بی خردی، توحش، شهوت رانی، زیاده خواهی و استکبار در آن دوران 

وجود داشت و همین مؤلفه ها امروز در آمریکا و اروپا دیده می شود.
برای برون رفت از بحران ها، مدیریت جهان باید بر عهده صالحان بیفتد

تولیت حرم مطهر حضرت معصومه )س( ادامه داد: آنان برای فروش سلاح های 
خود جنگ های منطقه ای و جهانی ایجاد می کنند همانند جنگ یمن و اوکراین 
و برای ادامه حیات خود بحران های زیادی را بر پایه جنایت ایجاد می کنند و راه 
پایان دادن بر این بحران ها آن است که مدیریت جهان بر عهده صالحان بیفتد 

همانگونه که در قرآن کریم به آن اشاره شده است.
وی، در خصوص مشکلات کشور نیز بیان داشت: دولت تلاش و اراده زیادی 
برای بهبود وضعیت اقتصادی و معیشتی دارد و استمرار گرانی مردم را در تأمین 
کالاهای اساسی و مورد نیازشان به سختی و رنج انداخته که لازم است بازنگری 

در این موضوعات صورت گیرد.

رییس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم با تاکید بر استفاده از استعدادهای بومی در 
فعالیت های اجرایی و تصمیم گیری های استانی، گفت: باید از افراد با استعداد بومی در 

بخش های مختلف مدیریت  استانی استفاده شود. 
آیت الله سیدهاشم حسینی بوشهری در دیدار نماینده ولی فقیه، نمایندگان مجلس 
شورای اسلامی و نمایندگان طلاب و فضلای کهگیلویه و بویراحمد در قم، بیان کرد: 
علما وارثان انبیا معرفی شده اند؛ پس روحانیت ما هم باید در تمام سختی هایی که مردم 
متحمل می شونددر سختی هایی که مردم متحمل می شوند آنها را همراهی و همدلی 
کنند. حسینی بوشهری خاطرنشان کرد: علمای هر شهری باید با مردم مدارا و انس 
داشته باشند؛ البته این مدارا به معنای کوتاه آمدن از ارزش ها و اعتقادات دینی نیست 

و مردم داری از ویژگی های بارز پیامبر اکرم)ص( بوده است. وی مردم استان کهگیلویه و 
بویراحمد را مردمی ولایت مدار، صادق و قدرشناس دانست و گفت: بزرگواری و ولایت 
مداری مردم شریف این استان برای ما روشن است و امیدواریم مسوولان استان کهگیلویه 
و بویراحمد تلاش کنند تا اگر محرومیتی در آنجا وجود دارد از بین رفته و نام محروم از 
این استان حذف شود. رییس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم  با اشاره به لزوم شناسایی 
ظرفیت های استان کهگیلویه و بویراحمد توسط مسولان آن افزود: این استان دارای 
استعداد ویژه ای همچون دریافت حجم بالایی از نزول آسمانی، کوه های سر به فلک 
کشیده و طبیعتی بکر و ذخایر ارزشمندی است و باید از این ظرفیت به نحو احسن 

استفاده شود.

رییس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم:

افراد مستعد بومی در مدیریت  استانی بکار گرفته شوند

 جانشین فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی 
با اشاره به اظهارات یک مقام آمریکایی که گفته ما در هر 
جای منطقه و دنیا حضور یافتیم، سپاه قبل از ما آنجا 
بوده است، تصریح کرد: پاسداری از انقلاب اسلامی نه 

فضا می شناسد، نه موضوع. 
سردار علی فدوی در سخرانی پیش از خطبه های 
اولی  روزهای  از  گفت:  تهران  هفته  این  نمازجمعه 
که  امام  که  تدبیر  این  اسلامی،  انقلاب  پیروزی 
پاسدارانی بر مبنای تعالیم انقلاب اسلامی درست کند 
که بتواند از انقلاب اسلامی دستاوردهای آنها پاسداری 

کند.
جانشین فرمانده فرمانده سپاه اضافه کرد: پاسداران 
انقلاب اسلامی در این ۴3، توانستند به میزان قابل 
قبول، پاسداری را انجام دهند و به تکالیف خود عمل 
کنند. دلیل آن هم این است که به شروطی که خداوند 

فرموده، عمل شده است.
دنبال  به  که  کسانی  یعنی  ما  دشمنان  افزود:  وی 
آمریکا در خصومت ۴3 ساله با جبهه حق جمهوری 
اسلامی هستند، اعتراف می کنند به اینکه دو عامل 

موفق  ما  که  دارد  وجود  اسلامی  انقلاب  در  اساسی 
نشدیم حتی یک پیروزی را اعلام کنیم؛ اولی ولایت 
فقیه و دومی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی است؛ این 

را با صراحت اعلام می کنند.
جانشین فرمانده کل سپاه با بیان اینکه یک مقام 
آمریکایی گفت ما در هر جای منطقه و دنیا حضور پیدا 
کردیم قبل از ما سپاه پاسداران انقلاب اسلامی آنجا 
بوده است، وی اضافه کرد: مثالی از انقلاب اسلامی 

این جغرافیا می شناسد و نه موضوع.
سردار فدوی خاطر نشان کرد: ما می توانیم بگوییم که 
در همه توطئه هایی که دشمنان علیه ما برقرار کرده اند 

پیروز شده ایم.
وی تاکید کرد: اغلب پاسدارانی که در سوریه حضور 
پیدا کردند، همه نیروهای جوانی بودند که گذشته را 
ندیدند اما به دنبال آن بودند که به توصیه های امام )ره( 

به سپاه عمل کنند. 
نمی توان  تاریخ  طول  در  شد:  یادآور  فدوی  سردار 
اتحادی را پیدا کرد که با جت های نفت به این صورت 
اتحاد برقرار کرده باشد و در سال های طولانی جنگیده 

باشد. ما دائم می توانیم بگوییم در همه توطئه هایی که 
آنها علیه ما برقرارکردند، پیروز شدیم. 

در  ما  داشت:  اظهار  سپاه  کل  فرمانده  جانشین 
خانه های  در  اسلامی  انقلاب  روزهای  نخستین 
انقلاب  اما دلدادگان  با دشمنان جنگیدیم  خودمان 
اسلامی خیلی سریع به حرف امیرالمؤمنین علی )ع( 
درخانه های  دشمنانتان  با  شما  اگر  که  کردند  عمل 
خودتان بجنگید، ذلیل می شوید و باید در خانه های 

دشمن با آنها بجنگید تا عزیز شوید. 
با  جنگ  برای  دیدگاه  همین  با  ما  داد:  ادامه  وی 
را  آن  و  شدیم  خارج  خودمان  خانه های  از  دشمنان 
توسعه دادیم و هزاران کیلومتر دورتر از خانه هایمان با 

دشمن می جنگیم.
مواردی  همه  در  کرد:  نشان  خاطر  فدوی  سردار 
می شوند،  مواجه  آن  با  کشور  و  اسلامی  انقلاب  که 
خدمت گزارترین  مثابه  به  اسلامی  انقلاب  پاسداران 
افراد پای کار می روند؛ چه موضوع سیل و زلزله باشد، 
چه گرفتاری کرونا، برای ما پاسداری از انقلاب اسلامی 

یک فرض است و باید انجام شود.

جانشین فرمانده کل سپاه: 

در برابر همه توطئه های دشمنان، پیروز شده ایم 
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تغییر رنگ لب ها و دلایل احتمالی آن خون سازترین مواد غذایی 
برخی مواد غذایی کمک می کنند مقدار مناسب آهن در بدن را مدیریت کنید تا 

دچار کم خونی نشوید.
آهن ماده مغذی ضروری برای بدن است که اگر میزان مصرف شما برای جایگزینی 
مقدار آهنی که هر روز از دست می دهید کم باشد، ممکن است دچار کمبود آهن 

شوید؛ کمبود آهن می تواند باعث کم خونی و علائمی مانند خستگی شود.
اسفناج، جگر و سایر گوشت های اندام، حبوبات، گوشت قرمز، تخم کدو تنبل، 
کینوا، بوقلمون، کدو حلوایی، شکلات تلخ و ماهی از جمله مواد غذایی هستند که 

منبع خوبی برای تامین آهن کافی هستند.
اسفناج از جمله مواد غذایی است که سرشار از آهن است؛ حدود )100 گرم( 
اسفناج خام حاوی 2.۷ میلی گرم آهن است؛ علاوه بر آن اسفناج سرشار از ویتامین 

C نیز هست و ویتامین C به طور قابل توجهی جذب آهن را افزایش می دهد.
جگر و سایر گوشت های اندام از جمله کبد، کلیه، مغز و قلب سرشار از آهن هستند؛ 

به عنوان مثال، )100 گرم( جگر گاو حاوی ۶.۵ میلی گرم آهن است.
دیگر ماده مغذی برای تامین آهن بدن، انواع حبوبات از جمله لوبیا، عدس، نخود 
و سویاست؛ بهتر است برای به حداکثر رساندن جذب آهن، حبوبات را با غذا های 

سرشار از ویتامین C مانند گوجه فرنگی، سبزی یا مرکبات مصرف کنید.
گوشت قرمز هم از خون سازترین مواد غذایی است؛ یک وعده )100 گرم( گوشت 

چرخ کرده حاوی 2.۷ میلی گرم آهن است.
گوشت همچنین سرشار از پروتئین، روی، سلنیوم و چندین ویتامین گروه B است؛ 
محققان به این نتیجه رسیده اند که احتمال کمبود آهن در افرادی که به طور منظم 

گوشت، مرغ و ماهی می خورند، کمتر است.
همچنین هر )28 گرم( دانه کدو تنبل حاوی 2.۵ میلی گرم آهن است؛ بعلاوه، 

تخمه کدو تنبل منبع خوبی از ویتامین K، روی و منگنز است.
دیگر ماده غذایی خون ساز کینوا است که به عنوان شبه غلات شناخته می شود؛ 
یک فنجان کینوا پخته شده 2.8 میلی گرم آهن را فراهم می کند. کینوا همچنین 
نسبت به بسیاری از غلات دیگر پروتئین بیشتری دارد و سرشار از فولات، منیزیم، 

مس، منگنز و بسیاری از مواد مغذی دیگر است.
گوشت بوقلمون، غذایی سالم و خوشمزه است که منبع خوبی از آهن نیز است؛ هر 
)100 گرم( از گوشت بوقلمون تیره دارای 1.۴ میلی گرم آهن است که در مقایسه، 

همان مقدار گوشت بوقلمون سفید حاوی تنها 0.۷ میلی گرم آهن است.
کلم بروکلی هم فوق العاده مغذی است؛ یک پیمانه کلم بروکلی پخته شده حاوی 1 
میلی گرم آهن است؛ علاوه بر این، یک وعده کلم بروکلی حاوی ویتامین C نیز است 
که به بدن کمک می کند آهن را بهتر جذب کند. بروکلی عضوی از خانواده سبزیجات 
چلیپایی است که شامل گل کلم، کلم بروکسل، کلم پیچ و کلم نیز می شود. شکلات 
تلخ علاوه بر آهن حاوی مس و منیزیم نیز هست؛ مطالعات نشان داده اند، شکلات 
اثر های مفیدی بر کلسترول دارد و ممکن است خطر حملات قلبی و سکته را کاهش 
دهد. بهتر است برای نتیجه بهتر، شکلات را با حداقل ۷0 درصد کاکائو مصرف کنید. 
ماهی نیز  ماده بسیار مغذی است و گونه های خاصی از آن مانند ماهی تن سرشار از 
آهن هستند.ماهی همچنین سرشار از اسید های چرب امگا 3 است که نوعی چربی 
سالم برای قلب است. علاوه بر ماهی تن، هادوک، ماهی خال مخالی و ساردین چند 
نمونه دیگر از ماهی های غنی از آهن هستند که می توانید در رژیم غذایی خود از 
آن ها استفاده کنید. به خاطر داشته باشید اگر گوشت یا ماهی نمی خورید، می توانید 

با گنجاندن منابع ویتامین C جذب آهن بدن خود را افزایش دهید.

ازآنجایی که مشکل شنوایی نسبتاً شایع است، ضروری است مفصلًا دربارهٔ آن 
صحبت کنیم. اینکه علت کم شنوایی چیست و چه درمان هایی برای آن وجود 

دارد.
از افراد دوازده سال به بالا دچار  در ایالات متحده آمریکا تقریباً 13 درصد 
مشکلات شنوایی در هر دو گوش هستند. این عدد با بالارفتن سن افراد به دلیل 
سالخوردگی افزایش می یابد. ازآنجایی که مشکل شنوایی نسبتاً شایع است، 
ضروری است مفصلًا دربارهٔ آن صحبت کنیم. اینکه علت کم شنوایی چیست و 

چه درمان هایی برای آن وجود دارد.
علت های کم شنوایی

کم شنوایی دو نوع است: کم شنوایی انتقالی و کم شنوایی حسی عصبی.
کم شنوایی انتقالی

در این نوع کم شنوایی، در کانال گوش، پردهٔ گوش و گوش میانی شامل 
از علت های  استخوان های کوچک داخل آن، مشکلاتی وجود دارد. برخی 

کم شنوایی انتقالی شامل موارد زیر می شوند:
. نقص عضوی در گوش

. جمع شدن مایع در گوش میانی
. عفونت گوش

. سوراخ شدن پرده گوش
. واکنش آلرژیک

. نقص در پرده گوش
. تومورهای خوش خیم گوش

. فشرده شدن جرم گوش
. عملکرد ضعیف شیپور استاش

. عفونت کانال گوش
. وجود جسم خارجی در گوش

. اتواسکلرز )تصلب گوش (
کم شنوایی حسی عصبی

که  می شود  داخلی  گوش  در  مشکلاتی  شامل  عصبی  حسی  کم شنوایی 
اغلب ناشی از آسیب عصب است. افرادی که این مشکل را دارند اغلب نسبت 
به صداهای نازک تر و زیرتر )مثلًا صداهای کودکان و زنان( حساس می شوند. 

همچنین این افراد ممکن است از عدم توانایی در تشخیص سیگنال های کلامی 
متفاوت رنج ببرند. در برخی موارد، آن ها درکی از بلندی صدا ندارند. برخی از 

علت های کم شنوایی حسی عصبی شامل موارد زیر می شود:
. مکرراً در معرض صدای بلند قرارگرفتن

. سن
. ضربه به سر

. بیماری خودایمنی گوش
. ژنتیک

. نقص در گوش داخلی
. ویروس

. تومور
. اتواسکلرز )تصلب گوش (

. بیماری منیِر
کم شنوایی ترکیبی

برخی از افراد ممکن است دچار کم شنوایی ترکیبی باشند. آن ها دارای آسیبی 
در گوش خارجی و گوش میانی و مشکلات حسی و عصبی در عصب شنوایی یا 

گوش داخلی خود هستند.
درمان کم شنوایی

برای افرادی که دچار کم شنوایی انتقالی هستند، گزینه های درمانی وجود دارد 
که شامل موارد زیر می شود:

جراحی ترمیمی
برای کسانی که دچار نقص مادرزادی در گوش هستند، احتمالًا نیاز به عمل 
جراحی است تا نقص آناتومیک اصلاح شود. برخی از عوارضی که با عمل 
جراحی قابل درمان هستند شامل نقص در ساختار گوش، نارسایی کانال گوش 
برای بازشدن حین تولد، عدم وجود کانال گوش، و تغییر شکل در ساختار گوش 
میانی می شوند. افرادی که دچار تصلب گوش هستند نیز با عمل جراحی 

می توانند تحت مداوا قرار بگیرند.
ایمپلنت

ایمپلنت گوش یک راه حل موفقیت آمیز برای درمان کم شنوایی یا ناشنوایی 
است. کاشت یا در داخل گوش میانی و یا داخل حلزون گوش به کار می رود که 

بسته به شدن کم شنوایی دارد.
تصور نکنید کم شنوایی فقط برای افراد مسن است. کاهش شنوایی به دلیل 

قرارگرفتن در معرض صداهای بلند یک خطر فزاینده برای افراد جوان است
دارو

اگر کم شنوایی ناشی از عفونت باشد، تجویز آنتی بیوتیک می تواند به درمان 
عصبی  کم شنوایی  برای  درمانی  گزینه های  کند.  کمک  عارضه  این  علت 
حسی اغلب سخت است و پزشک متخصص باید بیمار را آگاه کند که این نوع 

کم شنوایی قابل درمان نیست اما راه حل هایی دارد.
در گوش  بیماری خودایمنی  از  ناشی  که کم شنوایی شان  افرادی  مورد  در 
داخلی است، کم شنوایی پیش رونده در هر دو گوش شایع است. وقتی چنین 
اتفاقی می افتد، دارودرمانی مناسب اغلب یک راه حل خوب است. معمولًا بیمار 

باید یک دوره طولانی داروهای کورتیکواستروئید مصرف نماید.
وسایل کمک شنوایی

استفاده از وسایل کمک شنوایی نیز در کمک به افراد کم شنوا، نتایج بسیار 
خوبی دارند. افراد کم شنوا باید تست هایی روی شان انجام شود تا میزان شدت 
کم شنوایی مشخص شده و بهترین نوع ابزار کمک شنوایی برایشان تجویز و 

ساخته شود که مناسبشان باشد.
ایمپلنت حلزونی گوش

زمانی که وسایل کمک شنوایی کمک چندانی به بیمار نمی کنند، افرادی که 
کم شنوایی آنها قابل درمان نیست می توانند ایمپلنت حلزونی گوش انجام دهند 
که شامل عمل جراحی برای جاگذاری یک گوش داخلی مصنوعی جهت کمک 

به شنوایی می شود.
هرکسی در هر سن و سالی می تواند دچار کم شنوایی شود. کودکان وقتی 
به موسیقی گوش می دهند مرتباً در معرض صداهای بلند که از هدفون به 
گوششان می رسد هستند. افراد بزرگسال نیز اغلب در مسیرهای رفت وآمد خود 
به محل کار با سروصداهای ترافیک و خیابان ها مواجه اند. افراد سالمند هم به 
دلیل تحلیل رفتن سلول های شنوایی یا داروهایی که برای دیابت یا بیماری قلبی 
خود مصرف می کنند می توانند دچار کم شنوایی شوند. گاهی واقعاً چند تغییر 

ساده می تواند از بروز مشکلات شنوایی پیشگیری نماید.
توصیه هایی برای مراقبت از گوش ها و شنوایی

1. تاحدامکان از محیط های شلوغ و وسایل پرسروصدا دوری کنید.
2. گوش و شنوایی تان را مرتباً چک کنید.

3. برای برداشتن موم بیش از حد گوش به متخصص مراجعه کنید.
۴. برای محافظت از شنوایی تان در برابر صداهای بلند از گوش گیر استفاده 

کنید.
۵. گوش هایتان را بعد از دوش گرفتن یا شنا خشک کنید.

۶. از سرتان در مقابل ضربه ها محافظت کنید. 
۷. از نظر بدنی فعال بمانید. ورزش با افزایش جریان خون به سلامت شنوایی 

کمک می کند.
8. گوش پاک کن را در مجرای گوشتان فرو نکنید.

9. هم مدت زمان استفاده از هدفون را کاهش دهید و هم صدایش را کم کنید. 
10. درد یا ترشحات گوشتان را نادیده نگیرید.

11. قند، چربی و فشار خونتان را کنترل کنید.
12. سیگار نکشید. سیگار خون رسانی به گوش را مختل می کند.

13. از مصرف بی رویه مسکن ها و آنتی بیوتیک ها پرهیز کنید.
در نهایت این که تصور نکنید کم شنوایی فقط برای افراد مسن است. کاهش 
شنوایی به دلیل قرارگرفتن در معرض صداهای بلند یک خطر فزاینده برای افراد 

جوان است.

توصیه هایی برای مراقبت از گوش ها و شنوایی؛

یک متخصص تغذیه :کم شنوایی، علت ها و درمان

آیا می توانیم در کوتاه مدت لاغر شویم؟ 

متخصص تغذیه درباره تبلیغات وسیع رژیم های لاغری سریع تا عید، گفت: به لحاظ 
علمی هیچ رژیمی وجود ندارد که بتوانید در یک ماه کاهش وزن سریع داشته باشید.

خدیجه رحمانی  درباره تبلیغات وسیع رژیم های لاغری سریع تا عید، گفت: به 
لحاظ علمی هیچ رژیمی وجود ندارد که بتوانید در یک ماه کاهش وزن سریع داشته 
باشید. در بحث کاهش وزن نکته ای که باید به آن خیلی توجه داشته باشید فقط عدد 
نیست بلکه باید به ترکیب بدن هم نگاه کنیم. در ترکیب بدن اگر درصد چربی بدن زیاد 
باشد مشکل زا است و زمینه ساز بروز بیماری های متابولیک است. در تمام برنامه های 

کاهش وزن هم هدف علمی این است که بتوانیم درصد چربی بدن را کم کنیم.
وی در ادامه گفت: به لحاظ متابولیکی، قدرت سوخت چربی بدن در هفته به طور 
متوسط نیم تا یک کیلو است یعنی به لحاظ علمی بدن می تواند با برنامه های کاهش 
کالری دریافتی بین نیم تا یک کیلو چربی سوزی کند و در تمام برنامه های کاهش 
وزن سریع، این چربی بدن نیست که می سوزد بلکه در وهله اول آب بدن است که از 
بین می رود و در وهله دوم عضله است که کاهش پیدا می کند که هر دوی این ها به 
لحاظ سلامتی خطرناک است بنابراین افرادی که درصدد کاهش وزن هستند باید 
به این مسٔله توجه کنند که آب و عضله بدنشان کاهش پیدا نکند و فقط باید چربی 
بدن کاهش پیدا کند. وی خاطرنشان کرد: قبل از دادن برنامه رژیم غذایی به افراد 
باید دید آیا فرد به برنامه کاهش وزن نیاز دارد یا خیر، چون برخی افراد در وزن نرمال 
هم می خواهند از آنچه هستند هم کمتر باشند که این درست نیست حتی برای 
چربی سوزی اگر درصد چربی بدن در زنان به طور متوسط 30 درصد و در مردان به 
طور متوسط بین 1۵ تا 20 درصد کمتر باشد این خطرناک است و میزان چربی بدن 
در یک حد نرمالی باشد.  رحمانی افزود: تمام اصول و برنامه های کاهش وزن تابع 
مجموعه ای از عوامل است یعنی فقط بحث غذا خوردن و نخوردن برای کاهش وزن 
مطرح نیست بلکه ابتدا بحث ژنتیک فرد است که در وزن وی موثر است بعد از آن سن 
و جنس و ترکیب بدن و همچنین میزان فعالیت فیزیکی از جمله عوامل تعیین کننده 

در کاهش وزن هستند.
 1۴ نکته برای جلوگیری از عوارض رژیم های لاغری

وی در ادامه گفت: برای اینکه از آسیب عوارض برنامه های کاهش وزن جلوگیری 
کنیم باید به نکاتی که در ادامه اشاره می شود، توجه کنید: ابتدا فرد باید فهرست 
مواد غذایی روزانه  و همچنین برنامه ورزشی داشته باشد یعنی بداند روزانه از چه مواد 
غذایی استفاده می کند و چه برنامه ورزشی یا فعالیت بدنی یا فعالیت فیزیکی روزانه 
دارد. دوم اینکه در برنامه غذایی روزانه باید هر چهار گروه اصلی غذایی یعنی گروه های 
اصلی مثل گروه نان و غلات، گروه سبزیجات و میوه ها، گروه گوشت و مواد پروتینی و 

همچنین گروه لبنیات وجود داشته باشد.
 نقش ویتامین B در چربی سوزی بدن

باید  کنید  سوزی  چربی  می خواهید  وقتی  است  این  سوم  نکته  افزود:  وی 
ویتامین هایی که در سوخت انرژی مورد استفاده قرار می گیرند در دسترس بدن 
باشد به عنوان مثال ویتامین های گروه B که کار سوخت و ساز بدن را انجام می دهد 
یا برخی از ریزمغذی ها که به عنوان کوآنزیم اعمال متابولیکی را انجام می دهند را 
باید در دسترس داشته باشید مانند منیزیم یا روی که عناصری هستند که به عنوان 
کوآنزیم در فعالیت های آنزیمی که منجر به سوخت انرژی می شود وجود دارند که اگر 
بدن این موارد را کمبود داشته باشد سوخت و ساز بدن به خوبی صورت نمی گیرد به 
همین دلیل است که در رژیم لاغری باید از همه گروه های غذایی در برنامه غذایی 
روزانه استفاده کرد. رحمانی گفت: چهارمین نکته که باید به آن توجه شود این است 
که در هر برنامه غذایی باید تنوع وجود داشته باشد و به صورت ثابت نباید از یک ماده 
غذایی استفاده کرد. رژیم های من درآوردی که به عنوان مثال می گویند یک هفته 
انگور بخورید یا هر ماده ای دیگری برای لاغری بسیار غلط است و این رژیم های لاغری 

جایگاه علمی ندارند.
 بشقاب غذایی برای لاغری شامل چه مواد غذایی می شود؟

وی در ادامه گفت: پنچمین نکته این است که به طور معمول نیمی از بشقاب غذایی 
افرادی که می خواهند رژیم لاغری بگیرند باید از سبزیجات باشد وقتی صحبت از 
سبزیجات است منظور تمام سبزیجات و صیفی جات است بخصوص سبزیجات 
رنگی، یک چهارم بشقاب غذای فرد باید از نان و غلات باشد که شامل نان و برنج و 
ماکارونی و سیب زمینی می شود البته مهم است فرد بداند از هر ماده غذایی مجاز 
است چند واحد مصرف کند تا بیشتر از نیاز دریافت نکند، یک چهارم بقیه بشقاب 
غذای فرد باید از پروتیین و لبنیات باشد؛ بنابراین می بینیم که فرد همه گروه های 
اصلی غذایی را به غیر از میوه ها دارد که توصیه می شود میوه ها را در بین وعده های 

غذایی مصرف کنند تا از گرسنگی طولانی مدت جلوگیری شود.
 بیش از 5 ساعت گرسنه نمانید

وی خاطرنشان کرد: ششمین نکته این است که باید فرد برنامه غذایی منظم داشته 
باشد و هر سه وعده غذایی اصلی را در رژیم خود داشته باشد و دو میان وعده هم 
داشته باشد. وعده اصلی صبحانه مهمترین وعده غذایی می باشد که به هیچ عنوان 
نباید حذف شود البته هیچ وعده غذایی نباید حذف شود، چون در این صورت فرد 
احساس گرسنگی می کند و نمی تواند رژیم خود را ادامه دهد و احساس گرسنگی 
باعث می شود که بیشتر غذا بخورد. به طور معمول افراد نباید بیش از چهار یا پنج 
ادامه گفت:  باعث پرخوری می شود.«  رحمانی در  بمانند، چون  ساعت گرسنه 
هفتمین نکته این است که فرد باید به محض سیر شدن، از غذا خوردن دست بکشد. 
ما یک دستور غذایی در اسلام داریم که افراد قبل از سیر شدن از غذا خوردن دست 

بکشند که نکته خیلی مهمی در بحث مقدار غذای دریافتی است.
 چطور گرسنگی کاذب را تشخیص دهیم؟

وی افزود: هشتمین نکته این است که اگر بعد از وعده غذایی احساس می کنید 
سیر نشدید ده دقیقه صبر کنید بعد از ده دقیقه اگر گرسنه بودید غذا بخورید اگر 
گرسنه نبودید چیزی نخورید. برای اینکه گرسنگی کاذب را از گرسنگی اصلی بتوانید 
تشخیص دهید قبل از غذا خوردن یک لیوان آب بخورید اگر بعد از نوشیدن این یک 
لیوان آب احساس گرسنگی کردید مجددا یک لیوان دیگر آب بنوشید اگر بعد از دو 
لیوان گرسنه بودید غذا بخورید اگر نبودید غذا نخورید، چون گرسنگی شما گرسنگی 

کاذب است.
وی گفت: نهمین نکته این است که فرد باید در رژیم غذایی خود در میان وعده ها 
ازمواد غذایی مفید که عمدتا باید از میوه ها و سبزیجات، مغز ها و آجیل باشد، استفاده 
کند، اما در مصرف آن ها نباید زیاده روی شود حتی در مصرف میوه ها نیز نباید زیاده 
روی شود بهتر است یک عدد میوه در میان وعده صبح و یک عدد در میان وعده عصر 
و یک عدد هم در آخر شب میل کنند که البته باید واحد های میوه ها را هم رعایت 
کنند. همچنین مغز ها را در حد یک مشت یا 30 تا ۴0 گرم باید مصرف کنند و نباید در 

مصرف آن ها زیاده روی شود، چون چربی زیای دارند.
 نوشیدن آب فراموش نشود

رحمانی خاطرنشان کرد: دهمین نکته کنترل استرس است، چون استرس یکی 
از عواملی است که در برخی افراد باعث پرخوری می شود لذا باید استرس خود را 
مدیریت کنید. نکته بعدی داشتن حدود ۷ تا 8 ساعت خواب شبانه است. دوازدهمین 
نکته این است که در کنار این ها روزانه ۶ تا 8 لیوان آب دریافت کنید و به هیچ عنوان 
نباید آب بدن کم شود البته برخی افراد ممکن است تا سه لیتر نیاز به مصرف آب روزانه 
داشته باشند. البته صحبت از مایعات که می شود فقط منظور نوشیدن آب نیست، 
اما از میزان مایعات روزانه حداقل نصف آن باید آب باشد یعنی اگر فرد 8 لیوان در روز 
مایعات مصرف می کند ۴ لیوان آن حتما آب باشد و ۴ لیوان دیگر را می توانند شیر، 

چای، آب میوه طبیعی مصرف کنند.
 مصرف قرص های لاغری ممنوع

وی در پایان گفت: سیزدهمین نکته این است که در کنار همه این ها باید برنامه 
ورزشی منظم روزانه داشته باشید تا به سوخت و ساز بیشتری دست پیدا کنید. نکته 
آخر این است که به شدت تاکید می کنم از مصرف قرص های کاهش وزن خودداری 
کنید بسیاری از این قرص ها بر روی سیستم عصبی مرکزی تاثیر می گذارد. مصرف 
این قرص ها بعد از دوماه عوارض جانبی دارد و حتی باعث برگشت وزن می شود به 

همین دلیل تاکید می شود از این قرص ها استفاده نشود.

سلامت



شنبه-14اسفند ماه 1400-    سال بیست  وچهارم -   شماره 45465 اجتماعی

آیت الله سعیدی: 

رضایتمندی مردم ملاک موفقیت 
در کارهاست

تولیت آستان مقدس حضرت فاطمه معصومه)س( با اشاره به اهمیت جلب 
رضایت مردم گفت: نگاه اهل بیت)ع( به رضایتمندی مردم است که اگر مردم 
شهادت دهند کار انجام شده خوب بوده نشان می دهد که آن کار ارزشمند 

است. 
آیت الله سیدمحمد سعیدی در دیدار با برگزار کنندگان موکب آستان مقدس 
حضرت معصومه)س(در کاظمین کرد:همانطور که در روایت داریم اگر ۴0 
مؤمن شهادت دهند که فردی که از دنیا رفته نیکوکار بوده خداوند شهادت آن ها 

را قبول می کند.
عضو مجلس خبرگان رهبری یادآور شد: نباید گمان کنیم که همه کارها 
بدون برنامه ریزی قبلی درست می شود بلکه باید تلاش کنیم تا همه کارها روی 

حساب و برنامه ریزی قبلی باشد.
وی با بیان اینکه از طرف دیگر نباید اسیر فرصت های از دست رفته باشیم، 
گفت: برخی مدیران اخلاقشان این طور است که اگر چیزی آماده نباشد می 
گویند این کار نمی شود ولی برپایی خوب و آبرومند موکب نشان داد که در این 

موقعیت ها هم می شود کار کرد.
امام جمعه موقت قم با بیان اینکه هیچ وقت در ابتدا، حین عمل و بعد از عمل 
مقایسه ای کار نکنید، افزود: کاری که برای خدا است عبادت است و در عبادت 
نباید ببینیم که دیگران چکار می کنند بلکه باید خودمان وظایف خود را در حد 
توان انجام دهیم و اگر هم به دیگران نگاه کردیم برای این باشد که کمبودهای 

دیگران را تکمیل کنیم.
وی با تاکید بر اینکه در برپایی موکب باید حق صاحبخانه را همیشه رعایت 
کنید، افزود: امام کاظم)ع(مانند همه اهل بیت)ع( خادمان خود را دوست دارند 
بنابراین ما باید در مراسمی خادمان امام کاظم علیه السلام برگزار می کنند حضور 
یابیم و از همکاری های آن ها تشکر کنیم تا این اقدام ما سبب خوشحالی اهل 
بیت)ع( شود. آیت الله سعیدی با بیان اینکه نکته اصلی در این کار اخلاص 
است، گفت: کاری که با اخلاص باشد ارزشمند، کارساز، گره گشا و مورد توجه 
خدا و اهل بیت)ع( خواهد بود؛ مانند کاری که بی بی شطیطیه نیشابوری انجام 
داد و از روی اخلاص خمس مال خود را که یک کلاف نخ بود را برای امام کاظم 
علیه السلام فرستاد و به قدری مورد توجه قرار گرفت که امام کاظم علیه السلام 

برای دفن او به نیشابور آمدند.
وی با اشاره به اهمیت جلب رضایت مردم در برپایی موکب، اظهار کرد: نگاه 
اهل بیت)ع( به رضایت مندی مردم است و اینکه مردم شهادت دهند که کاری 
که انجام شده خوب بوده بسیار ارزشمند است همانطور که در روایت داریم اگر 
۴0 مومن شهادت دهند که فردی در دنیا نیکوکار بوده خداوند شهادت آن ها را 

قبول می کند.
تدوام انقلاب متکی بر معارف قرآن است

وی در مراسم اختتامیه مسابقه بین المللی فرازخوانی قرآن کریم »مشکات«، 
رمز عزت و اقتدار این نظام و جریان فاخر و ارزشمند دانست و گفت: این انقلاب 
در راستای اعتلای کلمه الله که شعار محوری قرآن است به پیروزی رسید و هرگاه 
امت اسلام با شیطنت دشمنان، غلبه هوای نفس و سیطره برخی جریان ها از 

قرآن جدا افتاد این مسیر کند و یا قطع شد.
آیت الله سعیدی اظهار کرد: فعالیت های قرآنی از افتخارات نظام مقدس 
جمهوری اسلامی است که با قیام امام راحل آغاز شد و با رهبری امام خامنه ای 

به خوبی تداوم داشته است.
وی با اشاره به اینکه این نظام مقدس به راه خود که راه انبیاء و ائمه)ع( است 
ادامه می دهد، افزود: جریان و حرکت این راه به برکت خون شهدا است و این 

انقلاب همچنان تا ظهور حضرت ولی عصر)عج( پیش خواهد رفت.
آیت الله سعیدی قرآن را رمز عزت و اقتدار این نظام و جریان فاخر و ارزشمند 
دانست و افزود: این انقلاب در راستای اعتلای کلمه الله که شعار محوری قرآن 
است به پیروزی رسید و هرگاه امت اسلام با شیطنت دشمنان، غلبه هوای نفس 

و سیطره برخی جریان ها از قرآن واقعی جدا افتاد این مسیر کند و یا قطع شد.
وی با تاکید بر اینکه اگر بخواهیم این نهضت بماند باید قرآن بماند، گفت: 
ماندگاری قرآن هم همانطور که خود قرآن بر آن تأکید دارد به این است که تلاوت 
شود و به عنوان کتاب زندگی ساز و جریان ساز قرائت شود و در زندگی مورد 

استفاده قرار گیرد.
 

رئیس پلیس آگاهی استان قم تاکید کرد:

لزوم تجهیز ساختمان های نیمه کاره
 به حفاظ و نگهبان 

تجهیز  گفت:  قم  استان  انتظامی  فرماندهی  آگاهی  پلیس  رئیس 
ساختمان های نیمه کاره به حفاظ و نگهبان برای پیشگیری از سرقت، ضروری 

است. 
سرهنگ میکائیل قهرمانپور اظهارداشت: از شهروندان تقاضا داریم با تجهیز 
ساختمان نیمه کاره به حفاظ و استفاده از نگهبان، ضمن حفاظت از اموال 

خود، فضای امن برای سارقان را تا حد امکان از بین ببرند.
تعداد  واصله،  گزارشات  و  میدانی  بررسی های  اساس  بر  افزود:  وی 
ساختمان های در حال ساخت و ساز در برخی از نقاط شهر در حال افزایش 
است که ضرورت دارد مالکان اینگونه اماکن مراقبت های لازم از لوازم، اموال و 

تجهیزات تحت استفاده در محل املاک خود را به عمل آورند.
رئیس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی استان قم با اشاره به گشت زنی 
واحد های انتظامی و همچنین تیم های نامحسوس در محله ها و کوچه و پس 
کوچه های سطح شهر گفت: قطعاً این گشت زنی و استقرار های محسوس و 
نامحسوس در افزایش امنیت و پیشگیری از جرایمی همچون سرقت اثرگذار 
و مطالبه به حق مردم از پلیس هستند، اما قطعاً توجه شهروندان به برخی 
نکات امنیتی و خودمراقبتی و رعایت آن ها در پیشگیری از وقوع جرایم اثر گذار 
هستند. سرهنگ قهرمانپور گفت: به مالکان ساختمان های نیمه ساز و در حال 
ساخت توصیه می شود حتی المقدور در ابتدا نسبت به تکمیل حصار و نصب 
درب مناسب برای اماکن در حال ساخت خود اقدام و به هر شکل ممکن در 
طول مدت ساخت و ساز ها نیز لوازم، اموال و تجهیزات تحت استفاده را در محل 
مناسبی نگهداری و برای اقلام بد بار، مصرفی و غیر قابل حمل نیز از نگهبان و 

مراقب استفاده کنند.
رئیس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی استان قم با اشاره به نقش مؤثر بهره 
گیری از دوربین مداربسته و دیگر تدابیر ایمنی و امنیتی در محدوده اماکن و 
املاک شخصی گفت: در همین رابطه لازم است در نصب پنجره ها و همچنین 
ساخت و نصب تراس، نورگیر، پلکان و دیگر سازه های ساختمانی به مؤلفه های 
ایمنی و امنیتی مانند ارتفاع و برخوردار بودن از استحکام و نرده های مناسب هم 
توجه شود در این صورت به شکل قابل توجهی از وقوع سرقت منزل و اماکن 

عمومی پیشگیری می کنند.
 

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم تاکید کرد:

لزوم بهره برداری از ظرفیت کامل
 تصفیه خانه جدید آب قم 

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم هم زمان با سالروز بعثت پیامبر مکرم 
اسلام حضرت محمد)ص( از تصفیه خانه های قدیم و جدید آب، سد 1۵ خرداد 

و خط انتقال آب به قم بازدید کرد. 
حسن بختیاری در بازدید از تصفیه خانه قدیم آب قم بر لزوم بهسازی هرچه 
سریع تر تأسیسات مکانیکی و الکتریکی و شستشوی مخازن در راستای تأمین 
آب باکیفیت در ایام پایانی سال و عید نوروز و آمادگی برای شروع فصل گرم سال 

تأکید کرد.
وی همچنین خواستار تکمیل سازه های غیرفعال تصفیه خانه جدید آب قم 

به منظور بهره برداری از ظرفیت کامل آن شد.

معاون حرم مطهر حضرت معصومه)س(:

مرمت رواق های حرم مطهربا بررسی 
کارشناسی انجام می شود

 معاون اجرایی حرم حضرت معصومه)س( با بیان این که برنامه ای برای تغییر ابنیه 
تاریخی حرم حضرت معصومه)س( نداریم، گفت: مرمت و تعمیر صحن ها و رواق های 
حرم با بررسی های کارشناسی و با در نظر گرفتن سبقه تاریخی انجام می شود تا تغییری 

در ابنیه حرم صورت نگیرد. 
هادی محمودنژادافزود: مرمت و تعمیرات صحن ها و رواق های حرم اصولی انجام 
می شود و در برخی موارد کاشی های قدمت دار برای نگهداری به موزه آستان مقدس 

منتقل می شود.
وی با اشاره به اهمیت نگهداری ابنیه تاریخی به ویژه در حرم های مطهر، اضافه کرد: 
هر ساله در حرم حضرت معصومه)س( میزبان میلیون ها زائر هستیم و وضعیت بصری 

فضاهای حرم مطهر یکی از موضوعات مهم در پذیرایی از زائران است.
وی ادامه داد: قسمت های قدیمی و تاریخی حرم مطهر مشخص شده و به صورت 

دوره ای از آن ها بازدید می شود تا قبل از آسیب، مرمت شود.
محمودنژاد بیان کرد: حدود چهار سال پیش به دلیل گذر زمان برخی از کاشی های 
صحن امام رضا)ع( در حال ریزش بود که طی فرآیندی کارشناسی بازسازی و نصب 
برای  آستان  هادی)ع(  امام  صحن  در  حاضر  درحال  داد:  ادامه  وی  شد.  مجدد 

جابه جایی کاشی کاری های قدمت دار با کاشی های جدید، برنامه ای نداریم.
به گفته وی،  قدمت شالوده صحن امام هادی)ع( به دوره صفویه برمی گردد، ولی 

معماری امروز آن مربوط به دوره قاجاریه است.
معاون حرم مطهر حضرت معصومه)س( افزود: صحن امام هادی)ع( از نظر معماری، 
قدمت، هنرها و متریالی که در آن به کار رفته از جمله ایوان طلا و مقرنس هایی که در 

ضلع های مختلف آن کار شده حائز اهمیت است.
وی یادآور شد: در سال 133۶ مرمت های اساسی درصحن امام هادی)ع( انجام 
شده، دردهه ۶0 نیز در حوزه های مختلف مرمت انجام شده و در سال 138۵ ایوان 
طلا مورد بازسازی قرار گرفته است. وی با تاکید بر این که بیشتر کاشی کاری هایی که 
امروز در صحن امام هادی)ع( در حال انجام است به بخش های فاقد سبقه تاریخی 
اختصاص دارد، گفت: ما از بهترین متخصصان حوزه مرمتی کشور کمک گرفتیم و کار 
به گونه ای انجام می شود که هم نیاز آینده برای مرمت به حداقل برسد و هم تعمیرات، 
پایداری بالایی داشته باشد. محمودنژاد گفت: کاشی کاری بدنه شرقی حرم مطهر نیز 
در اوایل دهه 80 مورد مرمت و اکنون نیز قسمت هایی که نیاز به تعمیر و مرمت دارد در 

دستور کار قرار گرفته است.

مدیرکل میراث فرهنگی،گردشگری و صنایع ستی استان قم:

هفت قرآن خطی قم ثبت ملی شدند
 مدیرکل میراث فرهنگی،گردشگری و صنایع ستی استان قم گفت: هفت قرآن خطی 

قم در فهرست ملی آثار منقول فرهنگی و تاریخی ثبت ملی شدند. 
علیرضا ارجمندی در گفت و گویی بیان کرد: شورای ملی ثبت آثار منقول هفت 
قرآن خطی نفیس را که در موزه سازمان حج و زیارت استان قم نگهداری می شود را در 

فهرست آثار ملی به ثبت رساند.
وی ادامه داد: این قرآن ها دارای سبقه تاریخی و فرهنگی و مربوط به اواخر دوره 

صفوی تا قاجار هستند که در فهرست آثار ملی منقول به ثبت رسید.
ارجمندی با  اشاره به وجود  آثار فراوان منقول تاریخی و فرهنگی در استان قم ابراز 
امیدواری کرد در آینده شاهد ثبت تعداد بیشتری از این آثار در فهرست آثار ملی باشیم.

مدیرکل میراث فرهنگی،گردشگری و صنایع دستی قم، ثبت آثار منقول تاریخی و 
فرهنگی را گامی در جهت حمایت از مالکان و دارندگان این آثار دانست.

نشان ملی مرغوبیت صنایع دستی در دستان 5 هنرمند قمی
معاون صنایع دستی قم نیز در گفت و گویی بیان کرد: هشت اثر هنری از پنج هنرمند 
استان در رشته های حکاکی روی سنگ های نیمه قیمتی، زیورآلات  سنتی و قلمزنی 

موفق به کسب نشان ملی مرغوبیت صنایع دستی شد.
علی رضایی اظهار کرد: در ششمین دوره داوری نشان ملی مرغوبیت صنایع دستی 
که به میزبانی استان یزد برگزار شد،1۴ اثر از استان قم مورد داوری قرار گرفت و در 
پایان 8 اثر هنری در رشته های حکاکی روی سنگ های نیمه قیمتی، زیور آلات سنتی و 

قلمزنی نشان  ملی مرغوبیت صنایع دستی را کسب کرد.
وی افزود: محسن کریمی با دو اثر گردن آویز در رشته حکاکی سنگ های قیمتی 
،عباس قانعی فرد با دو اثر انگشتر در رشته زیورآلات سنتی، محمدرضا فتاحی علمدار 
سیده  قیمتی،  نیمه  و  قیمتی  سنگ های  حکاکی  رشته  در  مدال گردنی  اثر  دو  با 
فاطمه مرتضوی با اثر قاب آینه گل و مرغ طرح قاجار در رشته قلمزنی و هادی ابراهیمی 

با اثر انگشتر در رشته زیورآلات سنتی موفق به کسب نشان ملی مرغوبیت شدند.
رضایی ادامه داد: داوری نشان ملی مرغوبیت صنایع دستی از 2۶ دی ماه به مدت 
چهار روز برگزار شد که برخلاف دو دوره قبل به صورت منطقه ای بود و آثار هنرمندان 
استان قم در گروه منطقه هفت شامل استان های اصفهان، چهارمحال و بختیاری، 
یزد و قم داوری شد. وی تصریح کرد: معاونت صنایع دستی و هنرهای سنتی باتوجه 
به معیارهای ارائه شده از سوی شورای جهانی صنایع دستی و باعنایت به مشارکت 
در برنامه های نشان کیفیت یونسکو در صنایع دستی )مُهر اصالت( از سال 138۶ هر 
دوسال یک بار برنامه ای را تحت عنوان نشان ملی مرغوبیت صنایع دستی پایه ریزی 

و دنبال می کند.
معاون صنایع دستی قم افزود: آثار منتخب پس از تایید کارشناسان استانی و برگزاری 
داوری ابتدایی در استان برای ارزیابی نهایی به معاونت صنایع دستی کشور ارسال می 
شود و از سوی داوران باتوجه به معیارهای اعلام شده، مورد ارزیابی و امتیاز دهی قرار 

می گیرند و آثار دارای شرایط موفق به دریافت نشان ملی می شوند.
 

معاون اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان قم:

محور کهک-ابرجس با یک میلیارد تومان 
بهسازی می شود 

معاون فنی و راه های روستایی اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان قم از 
اجرای طرح بهسازی محور کهک- ابرجس خبرداد و گفت: این طرح با اعتباری بالغ 

بر ده میلیارد ریال و به طول 12 کیلومتر انجام می شود. 
محمدرضا زیدآبادی در گفت و گویی اظهار کرد: در راستای ارتقا سطح سرویس و 

صیانت از راه ها، طرح بهسازی محور روستایی کهک- ابرجس اجرایی شد.
وی تصریح کرد: پروژه بهسازی این محور درقالب عملیات درزگیری هندسی و اجرای 

فوگسیل )لایه حفاظتی( از دی ماه سال جاری آغاز شده است.
معاون فنی و راه های روستایی اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان قم 
طول مسیر پروژه را بر 12 کیلومتر و عرض آن را ۶/۵ متر اعلام و افزود: جهت اجرای 
این طرح ، اعتباری افزون بر ده میلیارد ریال تخصیص یافته که از محل درآمد های 

سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای تامین شده است.
و  پرداخت  ابرجس  کهک-  محور  بهسازی  طرح  اجرایی  اهداف  به  درادامه  وی 
یادآور شد: با توجه به وجود ترکهای طولی- عرضی مسیر و ضرورت اجرای اقدامات 
پیشگیرانه جهت جلوگیری از اضمحلال رویه راه، نسبت به اجرای پروژه بهسازی آن 

درقالب عملیات درزگیری هندسی و فوگسیل اقدام شد.
زیدآبادی در خصوص مشخصات فنی روش درزگیری هندسی  اظهار داشت: با توجه 
به متغیرهای دمایی و انقباض و انبساط سطوح آسفالتی، جهت درزگیری هندسی از 

قیرپلمیری که دارای انعطاف لازم است، استفاده می شود.
معاون فنی و راههای روستایی اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان قم 
درادامه به مشخصات فنی لایه حفاظتی آسفالت ) فوگسیل( اشاره و توضیح داد: ماده 
اصلی فوگسیل، قیر امولسیون)C R S ( می باشد که جهت ترمیم قطعاتی از سطوح 
آسفالتی مورد استفاده قرار می گیرد که به دلیل اصطکاک سطح ) خستگی آسفالت ( 

در حال اضمحلال بوده اما فاقد ترکهای سازه ای است .
محمدرضا زیدآبادی میزان پاشش فوگسیل در هر متر مربع سطوح آسفالتی را پانصد 
گرم اعلام و افزود: این ماده ضمن پوشش خلل و فروج رویه راه، موجب افزایش عمر 

آسفالت می شود
گفت:  ابرجس  کهک-  محور  بهسازی  پروژه  تکمیل  زمانی  بازه  درخصوص  وی 
همانطور که عنوان شد عملیات اجرایی طرح از دیماه سال جاری آغاز و با توجه به 

تقریب  ایام نوروزی، به امید خدا تا پایان سال 1۴00 تکمیل خواهد شد.
زیدآبادی در پایان افزود: با توجه به ییلاقی بودن توابع روستایی شهرستان کهک 
و همچنین موقعیت گردشگری آن، ضروری است کاربران جاده ای درطول راههای 
برونشهری بخش، نسبت به رعایت کامل جوانب ایمنی ساعی و همکاری لازم را با 

مجریان طرحهای عمرانی - ایمنی جاده ای  داشته باشند.

در گام چهارم از افتتاح،بهره برداری و آغاز عملیات اجرایی بیش از یکصد پروژه 
مدیریت شهری تا پایان سال جاری، 12 پروژه با اعتباری بالغ بر 1000 میلیارد ریال 

در مناطق مختلف شهر در سالن رضوان شهرداری قم به بهره برداری رسید.
رئیس شورای اسلامی شهر قم مطرح کرد:  

افتتاح ساختمان مناطق دو و سه گامی در مسیر توزیع عادلانه امکانات
 رئیس شورای اسلامی شهر قم دراین مراسم با اشاره به افتتاح ساختمان های 
عادلانه  توزیع  مطلوب تر،  خدمت رسانی  گفت:  قم  شهرداری  سه  و  دو  مناطق 
امکانات و تسریع در پیگیری مطالبات مردمی از مهمترین اهداف بهره برداری از 

ساختمان مناطق دو و سه شهرداری قم بوده است.
مانند  اداری  زندگی  کیفیت  که  میزان  هر  به  داشت:  اظهار  اسلامی  حسین 
مکان های خدمت رسانی بالاتر باشد، فرسودگی شغلی کمتر می شود، به عبارت 
رابطه  شهروندان  به  رسانی  خدمت  کیفیت  و  اداری  زندگی  کیفیت  بین  دیگر 

معناداری وجود دارد.
وی با بیان اینکه منابع انسانی رکن اساسی هر سازمان است و در کنار آن کیفیت 
زندگی اداری نقش مهمی در کارآیی، اثربخشی شهرداری و سازمان های تابعه دارد، 
افزود: ارتقای زندگی اداری نقش به سزایی در تعلق خاطر کارمندان و جلوگیری از 
فرسودگی شغلی و افت کیفیت در ارائه خدمت دارد که در نهایت نتیجه آن نصیب 
شهروندان می شود. رئیس شورای اسلامی شهر قم گفت: در گذشته کیفیت پایین 
زندگی اداری در ساختمان های شهرداری مناطق دو و سه و اختلاط آن با شهرداری 
مراکز دیگر سبب بی انگیزگی کارمندان و همچنین دشواری در حل مشکلات 

شهروندان شده بود.
وی یادآور شد: ساختمان اداری به خودی خود ارزش و قابلیتی ندارد بلکه این 
توسعه و افزایش رفاهیات زمانی ارزشمند است که در مسیر خدمات رسانی به مردم 

قرار بگیرد.
سقائیان نژاد:

هدف اصلی شهرداری قم خدمت به مردم است
شهردار قم  نیز دراین مراسم با تاکید بر اینکه هدف اصلی شهرداری خدمت به 
مردم است گفت: در مرحله چهارم افتتاح پروژه های شهرداری قم تا پایان سال، 12 

پروژه با اعتباری بالغ بر 1000 میلیارد ریال افتتاح شد.
دکتر سید مرتضی سقائیان نژاد اظهار داشت: برای ایام رجب و شعبان و تا پایان 
سال ۶ مرحله افتتاح پروژه در شهرداری قم پیش بینی شده است که در مرحله 
چهارم آن به سر می بریم. وی افزود: در این مرحله 12 پروژه افتتاح می شود که دو تا 

از شاخص ترین ها ساختمان های مناطق دو و سه است.
شهردار قم با بیان اینکه اگر تجهیزات و ابزار کار استاندارد باشند، خدمت رسانی به 
مردم مطلوب تر خواهد بود، اظهار داشت: ایجاد این ساختمان ها موجب رفاه مردم 

و مراجعان به این دو منطقه شهرداری قم خواهد شد.
وی ادامه داد: اگر شادابی در ساختمان های اداری وجود داشته باشد، کارکنان 

می توانند با شرایط روحی بهتری به مردم رسیدگی کنند.
سقائیان نژاد با تاکید بر اینکه هدف اصلی شهرداری خدمت به مردم است اظهار 
کرد: شهرداری ها و مردم مانند آب و ماهی هستند. ما از عوارضی که مردم می دهند 
شهر را اداره می کنیم و هر چه خدمات بهتری به مردم داده شود، رغبت شهروندان 

برای مشارکت در امور شهر بهتر خواهد بود.
وی با بیان اینکه این ساختمان ها علاوه بر دو منطقه از شهرداری قم سازمان های 
فناوری اطلاعات، قطار شهری و … را در خود جای خواهد داد گفت: تاکید ما 
بر این است که صرفه جویی لازم انجام شود اما در عین حال کسانی که در این 
ساختمان ها کار می کنند نشاط داشته باشند چرا که نتیجه این شادابی به مردم 
باز می گردد. شهردار قم با اشاره به افتتاح 12 پروژه در چهارمین مرحله افتتاح 
پروژه های شهرداری قم در ایام پایان سال خاطرنشان کرد: امروز چند پروژه دیگر 
با رویکرد آرام سازی، ارتقای وضعیت شهرسازی و ارتقای کیفیت فضای سبز شهری 

افتتاح شد.
مدیر منطقه دو شهرداری قم اعلام کرد:

اجرای ۴۴ پروژه مهم در منطقه دو شهرداری قم
مدیر منطقه دو شهرداری قم نیز دراین مراسم  گفت: طی چند سال گذشته 44 

پروژه و طرح مهم در منطقه دو شهرداری قم انجام شده است.
رضا رحیمی بیان کرد: ساختمان منطقه دو شهرداری قم در ۷ هزار متر مربع 
زیربنا در ۶ طبقه احداث شده و دو سازمان تابعه شهرداری نیز در این این محل 

مستقر خواهند شد.
مدیر منطقه دو شهرداری قم ادامه داد: با افتتاح و بهره برداری رسمی از این 
ساختمان، حضور و مراجعه شهروندان به شهرداری منطقه تسهیل و ارتباطات 

مردمی افزوده خواهد شد.
رحیمی با اشاره به پروژه بلوار جمهوری اسلامی ابراز داشت: برای اجرای فاز اول 
این بلوار 120 پلاک تملک و در فاز دوم و تونل این بلوار تا بلوار آیت الله بنی فضل 
نیز 92 پلاک تملک شده که هم اکنون 11 پلاک از فاز دوم آن تملک و تخریب 

نشده است.
وی با بیان اینکه تاکنون 120 میلیارد تومان برای تملکات این بلوار هزینه شده 
است، خاطرنشان کرد: تعلق خاطر، ریزدانگی و بافت مسکونی متراکم این منطقه 

از مشکلات تملک و اجرای پروژه جمهوری اسلامی بوده است.
رحیمی ادامه داد: در منطقه دو شهرداری قم پنج تقاطع طی سالهای قبل 
طراحی و وارد فاز اجرا شده شده که از این جمله می توان به تقاطع جمهوری 

اسلامی، زیر گذر آیت الله طباطبایی، زیر گذر جمهوری اسلامی و بلوار شهدای 
روحانیت اشاره کرد.

مدیر منطقه دو شهرداری قم با اشاره به پروژه های شاخص این منطقه در سال 
آینده ابراز داشت: تقاطع شهدای روحانیت و زیرگذر بلوار غدیر سال آینده به بهره 

 برداری خواهد رسید.
وی با بیان اینکه در بافت مرکزی منطقه دو با کمبود فضای سبز شهری روبه رو 
هستیم، گفت: طی این سالها هفت بوستان در منطقه دو احداث شده است، با 
از کمبود فضای سبز در بافت مرکزی  احداث بوستان های حاشیه ای مقداری 

منطقه مرتفع شده است.
وی بیان کرد: سه پل هوایی اخیراً در سطح معابر پرتردد این منطقه نصب شده 

و در موضوعات ترافیکی دیگر نیز برنامه هایی قابل ملاحظه در حال انجام است.
رحیمی یادآور شد: وجود کاربری های ناسازگار مانند ریل آهن و دکل های برق از 
مشکلات اساسی منطقه دو شهرداری قم است و در کنار آن عریض بودن معابر نیز 

از مزیت های مهم منطقه به شمار می رود.
مدیر منطقه سه شهرداری قم خبرداد:

بهره برداری از پارک بازی میدان 72 تن در سال 1۴01
مدیر منطقه سه شهرداری قم  نیز دراین مراسم از افتتاح پارک بازی واقع در میدان 

72 تن و سوله ورزشی شهرک امام حسن)ع( در سال 1401 خبر داد.
مهرداد روحانی وزیری با اشاره به بهره برداری رسمی از ساختمان شهرداری 
منطقه سه، اظهار داشت: با افتتاح ساختمان اداری منطقه سه شهرداری قم پس 

از 30 سال یکی از مشکلات اساسی و زیربنایی این منطقه برطرف شده است.
روحانی وزیری ادامه داد: این ساختمان در زمینی به مساحت 1800 متر در بلوار 
شهید عابدی طی دو سال عملیات اجرایی آماده بهره برداری و افتتاح رسمی شده 

است.
مدیر منطقه سه شهرداری قم خاطرنشان کرد: برای احداث این ساختمان 20 
میلیارد تومان اعتبار به کار رفته و دو سازمان تابعه شهرداری قم نیز در آن مشغول 

خدمات رسانی به شهروندان خواهند بود.
وی با اشاره به پروژه های شاخص این منطقه ادامه داد: سوله ورزشی شهرک امام 
حسن)ع( در زمینی به مساحت 1200 متر و پارک بازی ۷2 تن سال آینده بصورت 

کامل افتتاح و در اختیار شهروندان قرار خواهد گرفت.
روحانی وزیری یادآور شد: بهره برداری از رستوران آبشار، بهره برداری از لاین 
کندرو بلوار شهیدخداکرم، بهره برداری از فضای سبز ورودی عوارض کاشان به بلوار 
شهید سلیمانی با اعتبار 18 میلیارد تومان، بهره برداری خیابان دام و طیور کوه 
سفید، تملک کامل خیابان منتهی به ایستگاه مترو و هدایت و جمع آوری آب های 

سطحی در بودجه سال آینده این منطقه پیش بینی شده است.
براساس این گزارش، گام چهار افتتاح، بهره برداری و آغاز عملیات اجرایی یکصد 
پروژه مدیریت شهری با اعتبار 10 هزار میلیارد ریالی روز چهارشنبه با حضور دکتر 
سیدمرتضی سقائیان نژاد شهردار، حسین اسلامی رییس شورای اسلامی شهر 
قم، معاونان شهردار و اعضای شورای اسلامی شهر در سالن رضوان شهرداری قم 

برگزار شد.
در چهارمین گام از افتتاح، بهره برداری و آغاز عملیات اجرایی بیش از یکصد 
پروژه مدیریت شهری قم تا پایان سال 1۴00 در زمینه های عمرانی، خدماتی، 
ترافیکی، فرهنگی و فضای سبز با اعتباری بالغ بر 10 هزار میلیارد ریال در سطح 
مناطق هشتگانه شهر مقدس قم، شاهد بهره برداری از 12 پروژه شهری با اعتباری 
بالغ بر1000 میلیارد ریال در مناطق مختلف قم از جمله بهره برداری از ساختمان 

اداری شهرداری مناطق 2 و 3 قم هستیم.
 ساختمان اداری شهرداری مناطق 2 و 3، تجیهز جدید مجموعه فرهنگی ورزشی 
بلوار آیت لله بنی فضل، احداث ادامه لوله گذاری بلوار جمهوری، روکش آسفالت 
خیابان شهید ملکی و فرعی ها، بهسازی انهار و جداول خیابان های انصار، جهان آرا 
و شیرودی، بهسازی معابر خیابان های امام راحل، اسماعیل آباد، زینبیه، تولید 
دارو وغیره، احداث خیابان شهید همت، روکش آسفالت خیابان شهید چمران، 
لوله گذاری جهت جمع آوری آب های سطحی خیابان شهید چمران، لوله گذاری 
و  زیرسازی  و  مقابل خیابان شهید رجایی  آب های سطحی  آوری  جهت جمع 
آسفالت فرعی های بلوار شهید خداکرم و کوه سفید، پروژه های مجموعه مدیریت 

شهری قم در گام چهارم بود.

درگام چهارم افتتاح پروژه های شهرداری قم صورت گرفت؛

 افتتاح ۱2پروژه شهری با اعتبارهزار میلیارد ریال

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری 
قم با اشاره به جایگاه سوم قم از نظر سرانه فضای سبز 
در میان کلانشهرهای کشور گفت: این جایگاه به مدد 
همکاری با ارگان های مختلف در شهر به دست آمده 

است. 
نمونه  بسیجیان  نکوداشت  آیین  در  جوادیان  پیام 
سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم با تأکید بر 
بسیجی بودن و داشتن روحیه جهادی پرسنل سازمان 
اظهار داشت: تمام پرسنل سازمان پارک ها و فضای 
سبز شهرداری قم با داشتن روحیه جهادی و با فروتنی 
و  شهر  سبز  فضای  نگهداری  و  توسعه  برای  تدین  و 
همچنین مدیریت امکان گردشگری و تفریحی تلاش 

می کنند.
وی فعالیت پایگاه های بسیج در سازمان را از نمونه 
پایگاه های بسیج فعال در شهرداری دانست و افزود: 
سبز  فضای  و  پارک ها  سازمان  بسیج  پایگاه های 

برنامه های  قم  شهرداری  بسیج  نظر  زیر  شهرداری 
و  کرده  برگزار  زیادی  اجتماعی  و  ورزشی  فرهنگی، 

همکاری خوبی با سپاه علی بن ابیطالب )ع( داریم.
مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری 
بن  علی  سپاه  با  ما  همکاری  آخرین  داد:  ادامه  قم 
ابیطالب)ع( در مجموعه نخلستان بوده و با فرماندهی 
محترم جمع بندی لازم انجام شده است. در مسیر این 
در  حبیب اللهی  و  اندیمشک  پادگان  از  همکاری ها 
اهواز دو هفته پیش بازدید داشته ایم و در حال طراحی 
فضای سبز آن  هستیم. وی مجموعه ورزشگاه هایی را 
که سپاه در بوستان ها احداث کرده  را موردتوجه قرارداد 
و گفت: در حال طراحی و ساخت فضای سبز در این 
مجموعه های ورزشی بوده و برای ما افتخاری است که 
این همکاری در بین این دو ارگان وجود دارد. جوادیان 
تقدیر و بزرگداشت از بسیجیان را لازم خواند و بیان کرد: 
باید گوشه ای از فعالیت پرسنل سازمان را که به صورت 

جهادی در شهر کار می کنند دیده  شود تا انگیزه برای 
فعالیت بیشتری باشند زیرا فعالیت آن ها باعث رضایت 
مردم و خداوند بوده و در تحقق سفارش اسلام و ائمه 
اطهار)ع( در توسعه فضای سبز و درختکاری تلاش 
می کنند. وی تأکیدات مقام معظم رهبری را در هفته 
درختکاری یادآوری و مطرح کرد: تمام کارکنان سازمان 
تلاش می کنند تا شهر ائمه اطهار)ع( را به شهری سبز 
و شاداب تبدیل کرده و زائران در کنار زیارت، لحظات 
خوبی در شهر داشته باشند تا با پیگیری این مسیر 
قم ستیزی را با معرفی فرصت های قم از بین ببر ند. 
شهرداری  سبز  فضای  و  پارکها  سازمان  مدیرعامل 
قم در پایان بازخورد مردم را در نمایشگاه بین الملل 
گردشگری تشریح کرد و گفت: بسیاری از مردم کشور 
شهر قم را شهری خشک دانسته و نمی دانند امروز شهر 
قم به سومین شهر سبز کشور تبدیل شده و ظرفیت های 

زیادی برای سرمایه گذاری و گردشگری دارد.

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم :

قم سومین شهر سبز کشور است

سرپرست سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری قم گفت: بسیاری از 
سازمان ها به مجموعه فاوا نگاه ابزاری دارند ولی در شهرداری این نگاه راهبردی 
است که منجر به پیشبرد اهداف این سازمان و ارتقا سطح خدمات به شهروندان 

خواهد شد.
علی مؤمن حجازی در مراسم معارفه سرپرست جدید سازمان فناوری اطلاعات 
و ارتباطات شهرداری قم با اشاره به اینکه نگاه مجموعه کلان شهرداری قم به فاوا 
نگاه بسیار مناسبی است، اظهار کرد: عمدتاً سازمان ها به فاوا نگاه ابزاری دارند 
ولی در شهرداری این نگاه راهبردی است که منجر به پیشبرد اهداف این سازمان 

و ارتقا سطح خدمات به شهروندان خواهد شد.
وی با اشاره به اینکه انتظارات از مجموعه فاوا در شهرداری بسیار زیاد و به حق 
است، گفت: نگاهی که در بودجه سال آینده پیش بینی شده سطح مسئولیت 
ما را بیشتر می کند و باید برای انجام مطلوب این مسئولیت گام های موثرتری 

برداریم و می طلبد همه همکاران مانند گذشته با اتحاد و همدلی برای رسیدن 
به اهداف مجموعه تلاش کنند. سرپرست جدید سازمان فناوری اطلاعات و 
ارتباطات شهرداری قم با تاکید بر اینکه در برنامه هایی که مورد انتظار شهرداری 
و معاونت برنامه ریزی است باید برنامه خوبی را با زمانبندی تدوین کنیم و قدم 
برداریم، ابراز کرد: تمرکز کاری ما در حوزه سرویس های شهروندی خواهد بود. در 
حوزه زیرساخت شرایط مناسب تری داریم و باید در حوزه سرویس های شهروندی 

کار کنیم.
حجازی در پایان با اشاره به اینکه اقدامات و ریل گذاری های خوبی تاکنون در 
سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری قم انجام شده است، خاطرنشان 
کرد: برای رفع نواقص احتمالی قبلی و ارتقا نقاط مثبت تلاش می کنیم تا اهداف 
عالی سازمان را که خدمت به شهر کریمه اهل بیت)س( و شهروندان آن است را 

تحقق ببخشیم.

سرپرست سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری قم :

روند هوشمندسازی شهر قم تسریع می شود
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وزیر راه و شهرسازی:

 ساخت مسکن در کشور بیش از 
یک سال به طول می انجامد

وزیر راه و شهرسازی با بیان اینکه عملیات ساخت مسکن در کشور یک تا یک 
سال و نیم به طول می انجامد، گفت: این در حالی است که در نهایت زمان تمام 
شده برای تکمیل این طرح در استان مرکزی به پیگیری ها و ظرفیت های موجود 

بستگی دارد. 
»رستم قاسمی« روز پنجشنبه در بدو ورود به اراک در جمع خبرنگاران افزود: 
امروز عملیات اجرایی واحدهای مسکونی در حال ساخت استان مرکزی مورد 

بررسی قرار گیرد و همچنین برای گام بعدی نیز برنامه ریزی می شود.
وی بیان کرد: استان مرکزی در آماده سازی عوامل مربوط به ساخت واحدهای 
مسکن ملی از قبیل انتخاب و جانمایی زمین بسیار موفق عمل کرده که جای 
تقدیر و تشکر دارد و امروز عملیات اجرایی بخشی از این طرح ارزشمند آغاز 

می شود.  
وزیر راه و شهرسازی در خصوص الکترونیکی شدن مجوزهای کسب و کار  
تصریح کرد: این مهم دستور رئیس جمهوری است و وزارتخانه ها باید خود را به 
این درگاه متصل کنند، خوشبختانه چون وزارت راه و شهرسازی زیرساخت های 
و  مسکن  ملی  نهضت  سامانه  اسکان،  و  املاک  سامانه  جمله  از  را  مطلوبی 
سامانه های حمل و نقل که امروز در وزارت راه و شهرسازی در حال انجام است را  
از قبل تهیه کرده، می تواند در حوزه اشتغال به خصوص در سرعت بخشیدن به 
صدور مجوزها موفق عمل کند. قاسمی یادآورشد: عملیات اجرایی هشت هزار و 

100 واحدی اراک از امروز آغاز می شود.

معاون وزیر صمت:
 اداره شهرک های صنعتی باید خودگردان شود

معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت که راهبرد دولت بر آن است که پس از 
تامین زیرساخت های اولیه برای شهرک های صنعتی، اداره این مناطق صنعتی با 

نظارت دولت بر عهده خود صنعتگران باشد. 
علی رسولیان مدیرعامل سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی ایران 
شامگاه چهارشنبه در جلسه با مدیران حوزه صنعت در گلستان اظهار داشت: 
تامین زمین، آب، برق و گاز برای متقاضیان و سرمایه گذاران واقعی از وظایف و 
رسالت های سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی ایران است، اما پس از 
این مرحله اداره این مناطق صنعتی باید به مدیران واحدهای مستقر در همان 

شهرک ها واگذار شود.
معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: به سبب محدودیت در منابع اعتباری 
اعطای تسهیلات به همه واحدهای صنعتی متقاضی به منظور تامین سرمایه در 
گردش محقق نشده است که در این خصوص ستاد تسهیل هر استان می تواند با 

بهره گیری از منابع اعتباری در دسترس استان این کمبود را برطرف کند.
تکالیف متقاضیان  از  قانونی یکی  و مدت زمان  تعهدات  افزود: اجرای  وی 
سرمایه گذاری در شهرک ها و نواحی صنعتی است یعنی به زبان ساده تر آنکه 
اگر بر اساس یک قرارداد حق بهره برداری زمین یک سرمایه گذار واگذار شد باید 
در مهلت قانونی نسبت به تکمیل ساخت وساز، نصب ماشین آلات، اخذ پروانه 

بهره برداری و تولید اقدام کند.
رسولیان تاکید کرد: در صورت عدم ایفای تعهدات شرکت، شهرک های صنعتی 

باید به خلع ید و بازپس گیری اراضی راکد مبادرت کنند.

رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس :
ساختار خودروسازی باید خصوصی سازی شود 
رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس گفت: ساختار خودروسازی باید 

خصوصی سازی شود و استاندارد ها و دانش باید به روز باشد.
عزت الله اکبری تالار پشتی با حضور در برنامه گفتگوی ویژه خبری با اشاره به 
اینکه ساختار معیوب خودروسازی همچنان ادامه دارد، افزود: با ساختار فعلی، 
افزایش ۵0 درصدی تولید و همزمان افزایش کیفیت و مشتری مداری، قابل 
جمع نیست.   او با تاکید بر اینکه ساختار خودروسازی باید خصوصی سازی شود، 

اضافه کرد: وزارت صمت هم انسجام لازم و توان این کار را ندارد.  
اکبری افزود: استاندارد ها و دانش باید به روز باشد، اما در کشور ما اینگونه نیست 
و شماره گذاری و تعرفه ها نیز بحث هایی است که به هماهنگی ویژه در دولت نیاز 
دارد.  رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی با اشاره به اینکه 
بخش هایی هم از ظرفیت وزارت صمت خارج است، گفت: رئیس جمهور صحبت 
از لزوم تولید خودرو های پیشرفته و برقی کرد، اما برنامه ریزی وزارت صمت برای 
تولید خودرو های موجود است که مردم از آن راضی نیستند.   اکبری تالار پشتی 
افزود: باید خودروی پیشرفته و به روز تولید کنیم تا رضایت مردم جلب شود و باید 
بخش خصوصی را برای تولید خودرو آزاد بگذاریم.    او با تاکید بر اینکه دولت نباید 
در تولید خودروی بخش خصوصی دخالت کند، اضافه کرد: بخش خصوصی 
برای تولید خودرو برنامه ریزی خیلی خوبی دارد، اما دو خودروساز مطرح که 
دولت در آن سهام دارد به قدری مشکلات دست و پاگیر و هزینه های سربار دارند 
که نمی توانند با برنامه عمل کنند. اکبری با بیان اینکه از نظر قیمت و کیفیت 
خودروی تولید داخل رضایت نداریم، گفت: اگر قرار است خودروساز شویم باید 

کار ما صادرات محور و فناورپایه باشد و ظرفیت های علمی باید پای کار بیایند.

معاون بازرگانی شرکت پشتیبانی امور دام کشور:

 ۸۰ هزار تن مرغ منجمد تا پایان سال
 در کشور توزیع می شود

معاون بازرگانی شرکت پشتیبانی امور دام کشور با بیان اینکه 80 هزار تن مرغ 
منجمد تا پایان سال در کشور توزیع می شود، گفت: تا امروز بیش از 120 میلیون 

عدد تخم مرغ نطفه دار به کشور وارد و توزیع شده است. 
محسن اسلامی در مراسم تکریم و معارفه مدیران کل پیشین و جدید پشتیبانی 
امور دام استان آذربایجان شرقی با بیان اینکه 2 سال اخیر، سال های حساس و پر 
مشغله ای برای شرکت پشتیبانی دام بود، اظهار کرد: تکلیف شرکت پشتیبانی در 
طول سال توزیع 3.2 میلیون تن نهاده می باشد، اما با وجود آن از ابتدای امسال 
تاکنون ۶ میلیون تن حواله نهاده های دامی در کل کشور صادر شده که 30 درصد 

کل نیاز کشور را شامل می شود.
وی با بیان اینکه آذربایجان شرقی یکی از بی حاشیه ترین و آرام ترین استان های 
شرکت پشتیبانی دام در کشور است، ادامه داد: از استان آذربایجان شرقی هیچ 

وقت هیچ مشکلی نداشتیم. 
معاون بازرگانی شرکت پشتیبانی امور دام کشور با بیان اینکه در سال گذشته 
1.۴ میلیارد دلار  فقط ارزش گردش ارزی و 30 هزار میلیارد تومان ارزش گردش 
ریالی شرکت پشتیبانی بوده است، ادامه داد: امروز قیمت مرغ به زیر قیمت 
مصوب رسیده و این آرامش در بازار به واسطه واردات 200 هزار تن مرغ منجمد و 

توزیع بیش از یکصد میلیون عدد تخم مرغ نطفه دار در کشور محقق شده است.

آگهی فقدان سند مالکیت
نظر به اینکه آقای حسین نیکوگفتار لعلی دارنده کدملی بشماره038۴۵1۶10۶ با ارائه دوبرگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته اند که سند مالکیت ششدانگ 
پلاک10۵98/113 اصلی واقع در بخش ثبت یک قم  که در دفتر8۴۴ صفحات ۴۴۷ و۴۵0 ذیل ثبت 1۵۶8۵9 و1۵۶8۶0 بنام های حسین شیرازی فردوئی ومحمد حسین 
حلاج زاده قمی ثبت و سند مالکیت به شماره های 0۵۶۴۵۵ و93 و0۵۶۴۵۶ و 93 صادر و تسلیم شده که طی اسناد انتقال قطعی بشماره 181۴۵۴ دفتر اسناد رسمی 3 قم 
بنام حسین نیکوگفتار لعلی منتقل گردیده و سپس از طرف ایشان اعلام گردیده سند مالکیت مزبور به علت سهل انگاری مفقود گردیده لذا به استناد تبصره 1اصلاحی ماده 
120آئین نامه قانون ثبت در1 نوبت به تاریخ ذیل آگهی تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار 
آگهی ظرف مدت 10 روز کتباً به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت 

المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد./)م الف 1۵0۴0(
رونوشت به ستاد اجرایی فرمان امام )ره(
مهدی زارع شحنه-رییس ثبت یک قم
تاریخ انتشار:1۴00/12/1۴

آگهی فقدان سند مالکیت
نظر به اینکه خانم محدثه جباری به کد ملی 03۷089۶033 با ارائه دوبرگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته است که سند مالکیت تمامی دو دانگ مشاع از ششدانگ 

پلاک291/1831۴ اصلی واقع در بخش ثبت پنج قم  که در دفتر الکترونیکی بشماره 1۴002033000100۵3۷3 بنام آقای یقین علی قربانی فرزند حسین دارنده کد 
ملی ۴031۶۵۵0۵3 ثبت و سند مالکیت به شماره 313200 ب 99 صادر و تسلیم شده،سپس از طرف ایشان اعلام گردیده سند مالکیت مزبور به علت سهل انگاری مفقود 
گردیده ودرخواست صدور سند المثنی دارند که درحال حاضر دراین اداره درشرف صدور المثنی بنام ایشان میباشد لذا به استناد تبصره 1اصلاحی ماده 120آئین نامه قانون 
ثبت در1 نوبت به تاریخ ذیل آگهی تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 
10 روز کتباً به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات 

اقدام خواهد شد./)م الف 1۵0۴1(
رونوشت به ستاد اجرایی فرمان امام )ره(
مهدی زارع شحنه-رییس ثبت یک قم
تاریخ انتشار:1۴00/12/1۴

مدیرعامل اسبق سایپا با بیان اینکه ممنوعیت واردات خودرو از زمان دولت قبل 
باعث اوج گیری قیمت ها و ایجاد رانت و مافیا شده است، گفت: واردات باید در 

فضای رقابتی انجام شده و شامل خودروهای ارزان نیز شود. 

»سعید مدنی« با اشاره به دستور رئیس جمهور برای رفع موانع واردات خودرو با 
بیان اینکه باید واردات و صادرات خودرو در دستور کار قرار گیرد، اضافه کرد: ترکیه 
اکنون ۷00 هزار خودرو صادر و 300 هزار خودرو وارد می کند که این صادرات و 

واردات به رقابت و تعدیل بازار کمک خواهد کرد.
وی به واردات خودرو در دولت های قبل گفت: از زمان »مهدی غضنفری« وزیر 
صنعت، معدن و تجارت دولت احمدی نژاد واردات خودرو آزاد شد، اما در دولت 

دوازدهم مانع واردات شدند.
مدنی افزود: وزرای دولت یازدهم به جای اینکه مساله را حل کنند، واردات 
خودرو را ممنوع کردند که باعث اوج گیری قیمت ها و ثبت قیمت های چند 

میلیارد تومانی شد.
مدیرعامل اسبق سایپا یادآور شد: افزایش شدید قیمت خودروهای خارجی 
حتی بر روی قیمت خودروهای داخلی تاثیر گذاشت به گونه ای که قیمت بین 

کارخانه و بازار افزایش پیدا کرد.
وی درباره طرح های محدود واردات خودرو مانند طرح واردات ۵0 تا ۶0 هزار 
خودرو در سال 1۴01، گفت: این اقدام، مسلما بازار داخل را تنظیم خواهد کرد.
کارشناس صنعت خودرو افزود: به طور مرتب، خودروهای لوکس به کشور 
نمایشگاه های خودروهای لوکس و چند  از کجاست؟  می آید که نمی دانیم 

میلیارد تومانی در حال گسترش هستند.
وی تصریح کرد: جلوگیری از واردات باعث رانت های وحشتناک شده است 
خودرویی که با یک میلیارد تومان وارد می شود چهار میلیارد تومان به فروش می 

رسد.
مدیرعامل اسبق سایپا گفت: واردات باید در فضای رقابتی ایجاد شده و شامل 

خودروهای کلاس پایین و ارزان نیز شود.
وی تصریح کرد: واردات باید در فضای رقابتی شکل گیرد تنها باید نسبت به 

واردات کالاهایی که در داخل امکان تولید دارند، تعصب داشته باشیم.
مدیرعامل اسبق سایپا طرح های مربوط به واردات خودرو را راهکار تنظیم کننده 
بازار عنوان کرد و گفت: این اقدام بازار را تنظیم و باعث ایجاد رقابت می شود 

ضمن اینکه نباید نسبت به خودروهای داخلی هم حساسیت نشان داد.
کارشناس صنعت خودرو افزود: اگر خودروی چهار هزار دلاری با همین کیفیت 
امکان واردات داشته باشد باید آن را وارد کرد، زیرا قیمت تمام شده خودروهای 

داخلی بیشتر است.

مدیرعامل اسبق سایپا:

جلوگیری از واردات خودرو باعث ایجاد مافیا و رانت شده است

رییس اتحادیه خشکبار و آجیل فروشان  خبرداد:

کاهش 6۰ درصدی تولید خشکبار در سال جاری

نسبتی  گفت:  آجیل فروشان  و  خشکبار  اتحادیه  رییس 
بین گرانی خشکبار و گران فروشی وجود ندارد و میزان سود 
فروشندگان اعضا نسبت به سال های گذشته یک پنجم شده 
است. از آنجایی که قدرت خرید مردم کاهش پیدا کرده میزان 

خرید نیز روند نزولی دارد. 

مصطفی احمدی با بیان اینکه خشکبار قیمت مصوب 
ارز  نرخ  و  تولید  میزان  تقاضا،  و  عرضه  گفت:  ندارد، 
تعیین کننده قیمت خشکبار است. در سال جاری برخلاف 
سال های گذشته قیمت آجیل شب یلدا از سوی اتحادیه 
تعیین و اعلام شد به این دلیل که مخلفات این آجیل با آجیل 

نوروز متفاوت است از این رو قیمت حداقل و حداکثری آن را 
اعلام کردیم.

وی با اشاره به تنوع جنس در ایام نوروز، گفت: مدیریت 
قیمت گذاری در بازار نوروز دشوار است و از آنجایی که قیمت 
مصوب در این صنف وجود ندارد عرضه و تقاضا نرخ آن را 

تعیین می کند.
احمدی با بیان اینکه بازار خرده فروشی از 23 اسفند آغاز 
می شود و افزود: در حال حاضر عمده فروشان اقدام به خرید 
اقلام مورد کرده اند. امیدواریم که بازار نوروز همانند شب یلدا 
نباشد چراکه میزان خرید نسبت به سال های گذشته کاهش 

چشمگیری داشت.
به گفته رییس اتحادیه خشکبار؛ گرانی خشکبار ارتباطی 
با گران فروشی ندارد و میزان سود فروشندگان اعضا نسبت 
به سال های گذشته یک پنجم شده است اما از آنجایی که 
قیمت ها بالاست و قدرت خرید مردم کاهش پیدا کرده میزان 

خرید نیز روند نزولی به خود گرفته است.
گذشته  سال های  در  اینکه  بیان  با  صنفی  فعال  این 
را تهیه می کردند،  نیاز خود  با ۵00 هزار تومان  خریداران 
گفت: در سال جاری هر خریدار برای خرید آجیل حداقل 
باید یک میلیون تومان هزینه کند و این میزان پول به معنی 

خرید در حجم قابل توجه هم نیست.
احمدی ادامه داد: آجیل و مواد خوراکی مانند لباس و 
پوشاک نیست که اگر در فروشگاه بماند نرخ تورم باعث بالا 
رفتن قیمت آن  شود. خشکبار بعد از فرآوری قدرت نگهداری 

از  جلوگیری  برای  اعضا  این رو  از  می کند  پیدا  کاهش  آن 
پشه زدگی و کهنه گی تمایل به فروش هر چه زودتر آن دارد و 

میزان سود خود را کاهش می دهند.
 امیدواریم بازار نوروز مانند یلدا نباشد 

وی میزان تقاضا برای خرید تخمه  را قابل توجه دانست و 
افزود: مردم بیشتر تمایل به مصرف تخمه جات دارند. اما 
افزایش نرخ خشکبار در همه اقلام قابل مشاهده است، 
قیمت آفتاب گردان دیگر 10 هزار تومان نیست و قیمت آن 

به کیلویی ۷0 هزار تومان رسیده است.
را  تولید خشکبار در سال جاری  احمدی میزان کاهش 
حدود ۶0 درصد خواند و افزود: میزان تولید در سال جاری 
برای  این رو  از  بود  داخلی  نیاز  از  کمتر  اقلام  از  برخی  در 
صادرات آن باید محتاطانه عمل می کردیم اما متاسفانه برخی 
سیاست  این  موافق  چندان  کشاورزی  وزارت  مسئولان  از 
نیستند و همین مسئله باعث برخی گرانی ها شده است. باید 
این نکته را در نظر داشت که  نرخ ارز از ابتدای سال افزایش 

چندانی را تجربه نکرده است.
باید  اینکه روند صادرات تخمه  بیان  با  این فعال صنفی 
متوقف شود، گفت: تولید تخمه جات از جمله آفتابگردان، 
ژاپنی و کدو ۶0 درصد کاهش داشت از این رو اگر صادرات 
تخمه به کشورهای عراق، افغانستان و پاکستان ادامه داشته 

باشد در داخل کشور با مشکل مواجه خواهیم شد
به گفته وی؛ روند صادرات تخمه جات در آستانه نوروز به 

عراق همچنان ادامه دارد و کسی مانع آن نمی شود.

یک استاد دانشگاه گفت: در سال های اخیر به تجربه ثابت شده که تولیدات خودروسازان داخلی تامین کننده تقاضای بازار 
و همچنین تقاضای افراد برای خودروهای با قیمت مناسب و باکیفیت نیست و در این زمینه واردات خودرو هرچند به صورت 

محدود باید در دستور کار قرار گیرد. 
آیت الله سید ابراهیم رئیسی رئیس جمهوری کشورمان روز چهارشنبه )یازدهم اسفندماه( در یک بازدید از پیش اعلام نشده 
از ایران خودرو، دستورهای مهمی در حوزه خودرو صادر کرد. در این بازدید رئیس جمهوری ابتدا از خودروهای موجود در 
انبارهای ایران خودرو بازدید میدانی به عمل آورد و با تأکید بر غیرقابل قبول بودن وجود این حجم از خودرو در انبار، دستورهایی 
برای ترخیص خودروها صادر کرد. رئیس جمهور پس از بازدید از انبار خودروهای ایران خودرو، با حضور در خطوط تولید در 
جریان آخرین وضعیت تولید قرار گرفت و دستورهای در حوزه تأمین قطعات و ترخیص فوری خودروهای دپو شده در انبارهای 
ایران خودرو، افزایش ۵0 درصدی تولید خودرو در سال آینده، توقف تولید برخی خودروهای قدیمی و آغاز تولید چند خودروی 
جدید و با کیفیت، اجازه واردات منضبط و تحت نظارت از سال آینده، نوسازی ناوگان حمل و نقل عمومی، شفاف سازی فرآیند 
قرعه کشی و رفع ابهام کامل برای مردم با نظارت دقیق وزارت صمت صادر کرد. به اعتقاد بسیاری از کارشناسان، واردات 
خودروهای خارجی در محدوده قیمتی 10 تا 20 هزار دلار می تواند نسخه ای برای رهایی از وضع کنونی آشفته بازار خودرو در 
کوتاه مدت، تقابل با محصولات بی کیفیت تولیدکنندگان داخلی و تلنگری بر خودروسازان برای اصلاح اشکالات موجود باشد.

نیاز بازار خودرو به واردات
در زمینه دستور رئیس جمهور برای رفع موانع واردات خودرو، ابوالفضل خلخالی استاد مهندسی صنعت خودرو در گفت وگو 
یی اظهار داشت: باید نیاز بازار و تقاضا برای خودرو به صورت دقیق ارزیابی شود، زیرا نقل قول های مختلفی از سالیانه یک 
میلیون دستگاه تا 1.۵ میلیون دستگاه و حتی 2 میلیون دستگاه عنوان می شود. عضو هیات علمی دانشکده مهندسی خودرو 
دانشگاه علم و صنعت ایران با تاکید بر اینکه باید نیاز دقیق بازار به خودرو استخراج شود، یادآور شد: البته میزان تقاضا تا حدودی 
به قدرت خرید مردم نیز وابسته است و به نظر می رسد با توجه به تقاضای کاذب فعلی بازار و تبدیل شدن خودرو به یک کالای 
سرمایه ای باید دست کم سالیانه 1.۵ میلیون دستگاه را در نظر داشته باشیم. خلخالی ادامه داد: پس از آن با توجه به توانمندی 
تولیدکنندگان داخلی خودرو، باید مابه التفاوت عرضه و تقاضا استخراج و در ادامه اجازه داده شود که در موضوع تنظیم بازار، 

واردات مجاز شمرده شود.
واردات خودروهای کارکرده

وی بیان داشت: واردات خودرو از خارج کشور چه در قالب خودروهای کارکرده و دست دوم و چه خودروهای نو می تواند بازار 
داخل را رقابتی و خودروسازان را به فکر اصلاح برنامه های تولیدی شان بیندازد. این کارشناس صنعت خودرو تصریح کرد: البته 
راهکار درست تر این است که به جای واردات بتوانیم سیاست گذاری های کلان و همچنین مدیریت صنعت خودرو را اصلاح کنیم 
و تولید داخل را به میزان تقاضا برسانیم؛ در عین حال واردات هرچند به صورت محدود می تواند محرکی برای اصلاح اشکالات 

مدیریت این صنعت و مدیریت کلان اقتصاد باشد.

یک کارشناس بازار نفت با اشاره به اینکه رشد قیمت نفت در شرایط فعلی به دلیل تنش های سیاسی و کاهش عرضه 
است، گفت: ورود نفت ایران به بازارهای جهانی می تواند تا حد زیادی قیمت نفت را کنترل کند. 

»نرسی قربان« با بیان اینکه به نظر نمی رسد رشد قیمت نفت ادامه دار باشد، افزود: البته ممکن است در کوتاه مدت 
قیمت ها تا 130 دلار در هر بشکه نیز افزایش پیدا کند.

وی ادامه داد: این رشد قیمت بر اثر تنش ها بین روسیه و اوکراین و همچنین کمبودها به دلیل جابه جایی منابع نفتی 
به اروپا اتفاق افتاده است.

قربان تاکید کرد: اگر با احیای برجام، نفت ایران به بازارهای جهانی بازگردد، حدود 2 میلیون بشکه نفت بیشتری 
تزریق می شود که می تواند در کنترل قیمت نفت موثر باشد.

وی، طولانی شدن روند دستیابی به توافق احیای برجام را یکی دیگر از عوامل اثرگذار بر بازار دانست و گفت: در 
صورت توافق ایران با توجه به ذخایر نفتی که در اختیار دارد به سرعت می تواند حجم زیادی نفت را راهی بازار کند.

این کارشناس بازار نفت با اشاره به آزادسازی ۶0 میلیون بشکه از ذخایر استراتژیک نفت آمریکا، افزود: با توجه به اینکه 
حجم صادرات نفت روسیه روزانه بین ۵.۵ تا ۶ میلیون بشکه است، ذخایر آزادشده معادل 10 روز صادرات روسیه است 

و جوابگوی طولانی مدت نیست.
وی اضافه کرد: ایران اما ذخایر آماده تحویل زیادی بر روی آب دارد و می تواند با احیای برجام به سرعت بخش زیادی 

از این منابع را به کشورهای اروپایی صادر کند.
قربان تاکید کرد: باید از این فرصت برای بازپس گیری بازارهای نفت خود که به دلیل تحریم ها توسط رقبا اشغال شده 

بود، استفاده کنیم و این فرصت وجود دارد که صادرات نفت ایران به اروپا تا ۵00 هزار بشکه در روز برسد.
وی به موضع اوپک پلاس در خصوص افزایش قیمت نفت نیز اشاره کرد و گفت: اگرچه این کشورها می خواهند که 
تولید را افزایش دهند تا هم درآمد بیشتری داشته باشند و هم قیمت را کنترل کنند، اما در حال حاضر ظرفیت مازادی 

برای تولید در بین اعضای اوپک پلاس وجود ندارد.
قربان، یکی از مهمترین عوامل کاهش عرضه نفت را کاهش سرمایه گذاری ها در سه سال گذشته عنوان کرد و 

بیان داشت: کاهش قیمت نفت یکی از اصلی ترین دلایل افت سرمایه گذاری ها بوده است.
وی تاکید کرد: با توجه به افزایش قیمت نفت، در ماه های آینده 2 تا سه میلیون بشکه در روز به تولید نفت شیل اضافه 

می شود.
این کارشناس انرژی ادامه داد: بر همین اساس کشورهای عضو اوپک پلاس به دنبال قیمت نفت بین 80 تا 90 دلار در 

هر بشکه هستند تا تولید نفت شیل و همچنین انرژی های تجدیدپذیر اقتصادی نشود.
وی افزود: اگرچه اکنون قیمت نفت بالای 110 دلار در هر بشکه است اما نمی توان انتظار داشت که میانگین قیمت 

سال 2022 میلادی بیش از کانال 80 دلار باشد.

استاد مهندسی خودرو:

تولیدات خودروسازان پاسخگوی نیاز داخل نیست
یک کارشناس بازار نفت عنوان کرد:

کنترل قیمت نفت با ورود طلای سیاه ایران به بازار
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با کسب سه پیروزی متوالی در مرحله نیمه نهایی ؛

شیمیدر قم، فینالیست لیگ برتر بستکبال 
بانوان شد

 تیم بسکتبال بانوان شیمیدر قم مقتدرانه و با کسب سه پیروزی متوالی در مرحله 
نیمه نهایی مسابقات فصل 1۴01 – 1۴00 لیگ برتر بسکتبال زنان ایران به فینال 

این بازی ها صعود کرد. 
شیمیدر قم در سومین بازی از مرحله نیمه نهایی رقابت های این فصل لیگ برتر 
بسکتبال بانوان باشگاه های کشور در سالن شهید کشوری به مصاف پالایش نفت 
آبادان رفت و با برتری ۷۷ بر ۵1 در این مسابقه، سومین برد متوالی را کسب کرد و 

مقتدرانه راهی فینال شد.
با تصمیم شایسته متشرّعی سرمربی تیم بانوان شیمیدر، بازیکنان شروع کننده 
شیمیدرقم برای این دیدار آناهیس خداوردیان، کویی نان، شادی عبدالوند، کیمیا 
تهرانی و تینا عیسائیان بودند و این مسابقه به سرداوری مریم دهستانی، داور 

نخست سمانه دهقانی و داور دوم منصوره علی خانی برگزار شد.
در کوارتر نخست این دیدار تیم پرانگیزه و آماده شیمیدر قم همانند دو بازی 
گذشته اجازه خودنمایی به حریف نداد و با حساب 1۷ بر ۷ صاحب برتری شد، 
ضمن اینکه کوارتر دوم این بازی هم 22 بر 12 به نفع شیمیدر تمام شد تا شاگردان 

شایسته متشرّعی در انتهای نیمه نخست 3۷ بر 19 پیروزی به رختکن بروند.
کوارتر سوم این دیدار نیز با تداوم برتری شیمیدر پیش رفت و شیمیدری ها 19 بر 
13 صاحب برتری شدند، ضمن اینکه کوارتر چهارم با پیروزی 21 بر 19 شیمیدر 
همراه شد و تلاش دو تیم در پایان چهار زمان 10 دقیقه ای مسابقه به پیروزی ۷۷ بر 

۵1 شیمیدر منجر شد تا این تیم با سه برد متوالی راهی فینال شود.
 1۴00  –  1۴01 فصل  قهرمانی  مقام  کسب  برای  قم  شیمیدر  بدین ترتیب 
مسابقات لیگ برتر بسکتبال زنان باشگاه های کشور باید در رقابت پایانی به مصاف 
تیم گروه بهمن تهران برود، تیمی که در مرحله مقدماتی نیز با آن هم گروه بود و در 

دیدارهای رفت و برگشت موفق به شکست بهمن شد.
 

مسابقات ورزش سه گاه استقامتی
 در قم برگزار شد 

رقابت های ورزش سه گانه استقامتی تیمی امدادی در سه مرحله دو، شنا و دو با 
شرکت 1۷ تیم در قم برگزار شد. 

مسابقات ورزش سه گانه استقامتی به ترتیب »دو، شنا و دو« با شرکت 1۷ تیم و 
حضور رئیس فدارسیون این ورزش، رسول منعم مدیرکل ورزش و جوانان استان 

قم، محسن اروجی مدیرکل مدیریت بحران استان قم برگزار شد.
در پایان تیم یگان ویژه اول، تیم یگان تکاوری دوم و تیم های امید و شهدای آتش 

نشان به صورت مشترک سوم شدند.
مسافت های مسابقه هزار و ۵00 متر دو، ۵00 متر شنا و هزار و ۵00 متر دو بوده 

است.
این مسابقه به صورت تیمی امدادی برگزار شد که ورزشکار شماره یک تیم، 
مرحله اول دو را می دوید، و ورزشکار دوم تیم ، مرحله شنا را پشت سر می گذاشت و 

ورزشکار سوم تیم نیز مرحله دوم دو را می دوید و به خط پایان می رسید.
به شرکت کنندگان جوایز نقدی، حکم و مدال توسط مهدی گودرزی رئیس 
ایران و رسول منعم مدیرکل ورزش و  فدارسیون ترای اتلون جمهوری اسلامی 

جوانان استان قم اهدا شد.
 

رییس هیات انجمن های ورزش های رزمی استان قم  خبرداد:

درخشش دختران رزمی کار قمی
در مسابقات انتخابی تیم ملی

رییس هیات انجمن های ورزش های رزمی استان قم گفت: دختران رزمی کار 
قمی در رقابت های انتخابی تیم ملی و مسابقات »او-اسپرت« موفق به کسب ۷ 

مدال شدند. 
علی یزدی اظهارداشت :رزمی کاران دختر قم در این رویداد ملی 2 طلا، 3 نقره 

و 2 برنز برای استان به ارمغان آوردند.
وی اضافه کرد: این مسابقات به میزبانی استان کردستان جهت شناسایی نفرات 
تیم ملی برای حضور در مسابقات آسیایی او_اسپرت طی روزهای 10 و 11 اسفند 

ماه جاری برگزار شد و تیم قم با هفت مدال با دست پر از کردستان بازگشت.
یزدی بیان داشت: عسل شاکر در منفی ۴8 و مهسا حاجیلو در منفی ۵۶ 

کیلوگرم دو نشان طلای ارزشمند تیم استان قم را در این رقابت ها بدست آوردند.
رییس هیات انجمن های ورزش های رزمی قم ادامه داد: نرگس خدامردادی، 
معصومه عبدالمالکی و اسرالسعدی به ترتیب در اوزان منفی ۴0، منفی ۵2 و 

منفی ۶8 کیلوگرم صاحب گردن آویز نقره شدند.
یزدی افزود: زینب السعدی و آیدا طاهری نیز در وزن منفی ۶۴ مدال های برنز 

تیم قم را از رقابت های انتخابی تیم ملی در کردستان به دست آوردند.
رییس هیات انجمن های ورزش های رزمی قم در پایان بیان کرد: خانم سمانه 

یوسف زاده داور اعزامی از استان قم به این دوره از مسابقات بود.

ازسوی سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی ؛ 

کشتی گیر قمی به اردوی تیم ملی 
بزرگسالان دعوت شد 

علیرضا نجاتی فرنگی کار قمی با اعلام فدراسیون کشتی جمهوری اسلامی 
ایران توسط سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی بزرگسالان ایران به اردوی تیم ملی 

دعوت شد. 
براساس این گزارش، علیرضا نجاتی کشتی گیر وزن ۶0کیلوگرم با استعداد قمی 
که سابقه قهرمانی در مسابقات جهانی 2019 قزاقستان و مدال برنز مسابقات 
جهانی 2021 را در کارنامه خود دارد، صبح امروز توسط محمد بنا به اردوی 

تیم ملی بزرگسالان کشتی فرنگی ایران دعوت شد.
و  بازی های آسیایی  ایران مسابقات قهرمانی آسیا،  تیم ملی کشتی فرنگی 
مسابقات جهانی را در سال 2022 پیش رو دارد، با برپایی رقابت های قهرمانی 
کشور و جام تختی، حالا تکلیف لیست محمد بنا برای سه رویداد پیش رو مشخص 

شده است.

برای شرکت در تورنمنت تایلند؛

۴ فوتسالیست قمی در اردوی 
تیم ملی فوتسال امید 

چهار فوتسالیست قمی در اردوی تیم ملی فوتسال امید حضور یافتند.
براساس  این گزارش، اردوی تیم ملی فوتسال امید کشورمان ازروز11 اسفند در 
تهران آغاز شده و براساس فهرست اعلامی، علی صانعی سرمربی این تیم، مهدی 
رستمی ها، فردین قاسمی، مسعود عباسی و سورن بالکانه چهار فوتسالیست 

قمی حاضر در این مرحله اردو هستند. این اردو تا 1۴ اسفند ادامه دارد.
تیم ملی فوتسال امید خود را برای شرکت در تورنمنت تایلند که 21 اسفند تا یکم 

فروردین سال آینده برگزار می شود آماده می کند.

مدیرکل تعاون کار و رفاه اجتماعی استان قم بر توجه بیش از پیش به توسعه ورزش در محیط های کارگری 
استان تأکید کرد.

وحید وزیری راد در جلسه تقدیر از انجمن های فعال ورزش کارگری استان که به همت هیئت ورزش کارگران 
استان در محل سالن جلسات شرکت معادن منگنز استان در منطقه ونارچ برگزار شد با تأکید برلزوم توجه 
بیش از پیش به توسعه ورزش در محیط های کارگری استان گفت : توسعه ورزش کارگری، علاوه بر حفظ 
سلامت روحی و جسمی، باعث ایجاد روحیه همکاری و همدلی در بین کارگران و بالارفتن کیفیت تولید می 

شود.
وی افزود: هزینه های ورزشی باعث جلوگیری از هزینه های ساخت کمپ های ترک اعتیاد و مبارزه با آسیب 
های اجتماعی شده و بهترین روش جهت جلوگیری از  شیوع آسیب های اجتماعی و وقوع جرم در جامعه 

است.
مدیرکل تعاون کار و رفاه اجتماعی همچنین تصریح کرد : توجه به کارگران به عنوان بالاترین سرمایه برای 
واحد های تولیدی باید به عنوان راهکار ویژه شرکتها برای حل مشکلات و خروج از شرایط بحرانی، در اولویت 

کارفرمایان قرار بگیرد.
وزیری راد ضمن تقدیر از مدیرعامل معادن منگنز ونارچ تصریح کرد: فعالیتهای این شرکت که منجر به رشد 
و توسعه و بهبود وضعیت اقتصادی و رفاهی شرکت و کارگران آن شده، می تواند الگویی مناسب برای سایر 

واحد های تولیدی استان باشد.
همچنین در این جلسه، راغبیان مدیرعامل شرکت معادن منگنز ضمن گزارش فعالیتهای این شرکت در 
زمینه حمایتهای انجام شده از تیمهای ورزشی و بسترسازی های مناسب جهت انجام فعالیتهای ورزشی 
کارگران اظهار داشت: اهتمام به بهبود وضعیت رفاهی کارگران مانند زمینه سازی فعالیتهای ورزشی و 
اقدامات فرهنگی و معیشتی در این مجموعه از اولویتهای ما بوده و رهاورد آن بهبود وضعیت تولید و بالارفتن 

شاخص های اقتصادی شرکت می باشد.
در این جلسه که با حضور عصمت جیریایی شراهی رئیس هیئت ورزش کارگران استان قم و سید حسین 
میرهادی دبیر هیئت ورزش کارگری و ریاست هیئت ورزشهای همگانی استان قم و ریاست هیئت تیراندازی 
استان قم و    مسئولین انجمنهای ورزشی کارگری قم و نماینده هیئت گلف برگزار شد و مسئولین این انجمنها 
مسائل و مشکلات رشته های خود را بیان کردند، از انجمنهای فعال در ورزش کارگری استان با اهداء لوح 

تقدیر و جوایز نقدی تقدیر به عمل آمد. 

 رئیس هیات کشتی  استان قم از اعزام 1۴ فرنگی کار 
قمی به رقابت های قهرمانی کشور و انتخابی تیم ملی 

کشتی فرنگی خبر داد. 
هادی علیایی   گفت: رقابت های انتخابی تیم ملی و 
قهرمانی کشور طی روز های 11 تا 13 اسفندماه جاری 

در شهر مسجد سلیمان برگزار خواهد شد.
رئیس هیئت کشتی  قم گفت: ترکیب تیم قم بعد 
از مکاتبات و پیگیری های صورت گرفته با فدراسیون 

کشتی ایران از 10 به 1۴ فرنگی کار افزایش یافت.
رئیس هیات کشتی قم گفت: تیم کشتی فرنگی قم در 

تمامی 10 وزن این رقابت ها نماینده خواهد داشت و این استان یکی از امید های اصلی کسب رتبه های برتر است. علیایی گفت:  امیر 
حسین عابری، محمدجواد ابوطالبی، امیر احسان شکرپور، امیر محمد سعیدی نوا، مهدی صالحی، امیر حسین رازگردانی، علی 
اصغر وحدتی وکیل، ابوالفضل رسولی، علی جباری، علی میکائیلی، امیرحسین نعمت زاده، علیرضا عزیزی، علی پوینده دلیر و 

ابوالفضل عطایی، 1۴ نماینده قم در اوزان مختلف این مسابقات خواهند بود.
رئیس هیات کشتی قم گفت: مهدی علیزاده پورنیا به عنوان سرپرست، محمدشکرپور سرمربی و محسن کریمی و مهدی مراد 

حاصلی نیز مربیان تیم کشتی فرنگی قم در رقابت های قهرمانی کشور و انتخابی تیم ملی در مسجد سلیمان هستند.
دعوت از سه فرنگی کار قمی به اردوی تیم ملی

رییس هیات کشتی استان قم  دربخش دیگری از سخنان خود از دعوت سه فرنگی کار قمی به اردوی انتخابی تیم ملی برای حضور 
در رقابت های آسیایی و جهانی پیش رو خبر داد. 

علیایی افزود: نخستین مرحله از اردوی تیم ملی کشتی فرنگی جوانان روزهای 1۵ تا 2۶ اسفندماه در شهرستان زاهدان با حضور 
سه نماینده از قم برگزار می شود.

علیایی ادامه داد: در این اردو مهدی جواهری در وزن ۵۵ کیلوگرم، امیر عبدی در ۷2 کیلو و شاهرخ میکاییلی در 130 کیلوگرم از 
استان قم حضور خواهند داشت.

وی بیان داشت: تیم ملی خود را برای شرکت در مسابقات قهرمانی جوانان آسیا و جهان آماده می کند.
وی ابراز کرد: این مسابقات به عنوان مرحله اول چرخه انتخابی تیم ملی کشتی برای حضور در رقابت های قهرمانی آسیا 

)مغولستان(، بازی های آسیایی )چین( و رقابت های جهانی )صربستان( محسوب می شود.

مدیرکل تعاون کار و رفاه اجتماعی استان قم تاکید کرد:

لزوم توجه بیشتر به ورزش در محیط های کارگری
رییس هیات کشتی استان قم:

۱۴ فرنگی کار قمی به مسابقات انتخابی تیم ملی اعزام می شوند 

اعلام جزئیات دقیق از پذیره نویسی سرخابی ها؛

 قیمت سهام استقلال و پرسپولیس چقدر است؟ 
 براساس وعده های داده شده، قرار بر این است پذیره نویسی سهام دو باشگاه 
استقلال و پرسپولیس در روز یکشنبه )1۵ اسفند ماه( براساس قیمت تعیین شده 

آغاز و تا 30 روز ادامه داشته باشد. 
طلسم 2۴ ساله واگذاری سرخابی ها بعد از تداوم پیگیری هایی که از سوی دولت 
سیزدهم صورت گرفت، شکسته شد و عرضه سهام این دو باشگاه بزرگ در روز 

یکشنبه )1۵ اسفند ماه( انجام می شود.
بر اساس آخرین اطلاعیه منتشر شده از سوی فرابورس، یک میلیارد و 23۶ 
میلیون و 99 هزار و ۶۵۶ سهم جدید استقلال ناشی از سلب حق تقدم در نماد 
معاملاتی »استقلال« از تاریخ 1۵ اسفندماه به مدت 30 روز )تا زمان اتمام پذیره 

نویسی( پذیره نویسی خواهد شد.
همچنین طبق تصمیمات اتخاذ شده قرار بر این است تا به هر یک از هواداران 
باشگاه استقلال تعداد یک هزار و 30 سهم با قیمت دو هزار و 910 ریال تعلق گیرد 
و آمار موجود حاکی از آن است که هر سهامدار نیازمند 300 هزار تومان نقدینگی 

برای مشارکت در این پذیره نویسی هستند.
از سوی دیگر قرار است یک میلیارد و 3۴ میلیون و 8۴0 هزار و ۵۶۷ سهم جدید 
پرسپولیس ناشی از سلب حق تقدم در نماد معاملاتی »پرسپولیس« از تاریخ 1۵ 

اسفندماه به مدت 30 روز پذیره نویسی )تا زمان اتمام پذیره نویسی( شود.
در سهام باشگاه پرسپولیس به هر سهامدار تعداد 88۵ سهم با قیمت سه هزار و 
38۷ ریال اختصاص پیدا می کند، سهامداران برای خرید سهام این باشگاه نیاز به 

300 هزار تومان نقدینگی دارند.

براساس این گزارش ، ارزش گذاری سرخابی ها طبق وعده داده شده در تاریخ 
23 بهمن ماه انجام و ارزش نهایی باشگاه پرسپولیس سه هزار و 210 میلیارد تومان 
و ارزش نهایی باشگاه استقلال 2 هزار و ۷80 میلیارد تومان اعلام شد که این 
ارزش گذاری، از سوی کارشناسان رسمی دادگستری از دارایی های این دو باشگاه 
و به ویژه دارایی نامشروط که برند دو باشگاه بوده، انجام شد و به تصویب اعضای 

هیات واگذاری رسید.
پس از اجرای این اقدام، واگذاری سرخابی ها یک گام به مرحله اجرا نزدیک تر 
و  استقلال  باشگاه  ثبت 2  یعنی  بعد  مرحله  اجرای  دنبال  به  و مسوولان  شد 
پرسپولیس در سازمان بورس بودند که این اقدام در روز شنبه )30 بهمن ماه( انجام 
شد و مسوولان درج نماد سرخابی ها در بازار پایه فرابورس را گام پایانی واگذاری 

عنوان کردند.
در ادامه این فعالیت ها، خوش بینی های زیادی در میان هواداران این تیم برای 
اجرای حتمی عرضه سهام سرخابی ها در فرابورس ایجاد شد و در نهایت رییس 
سازمان خصوصی سازی بعداز ظهر روز دوشنبه )نهم اسفندماه( از درج نماد 
سرخابی ها در بازار پایه فرابورس خبر داد و گفت: گشایش نماد دو باشگاه 1۵ 

اسفند مصادف با سوم شعبان و روز میلاد امام حسین)ع( خواهد بود

 

مدیرعامل باشگاه استقلال با بیان اینکه قانون را برای اعزام به خدمت سربازی 
می داند و از کسی کار غیرقانونی نخواسته است، گفت: دوست ندارند استقلال 

صدرنشین باشد اما این باشگاه آنقدر بزرگ است که مقابل موانع بایستد. 
»مصطفی آجورلو« در گفت وگو با رسانه رسمی باشگاه استقلال درباره اعزام 
سیاوش یزدانی و محمدحسین مرادمند به خدمت سربازی، اظهار داشت: در 
این زمینه باشگاه استقلال تقصیر بزرگی داشت و این مسائله به کادر فنی و 

بازیکنان بازمی گردد که خوب کار کردند و در صدر جدول قرار دارند.
وی افزود: این مشکل دیگران است که دوست ندارند استقلال در صدر 
جدول قرار بگیرد و هر کسی به نوبه خودش کم نگذاشته و کارشکنی کرده 
است. به این دسته افراد خسته نباشید و خدا قوت می گویم که می خواهند 

مقابل استقلال مانع بگذارند. استقلال امروز آن قدر بزرگ است که جلوی این 
موانع بایستد.

مدیرعامل باشگاه استقلال با اشاره به اینکه بحث سربازی دو بازیکن استقلال 
روشن است، گفت: از روزی که درگیر موضوع سربازی شدیم، نمایندگان ما با 
سازمان نظام وظیفه و ستاد نیروهای مسلح ارتباط برقرار کردند. حتی 12 تا 
یک شب با معاون نیروی انسانی ستاد کل که یکی از دوستانم است، در این 
زمینه صحبت کردم. از او دلیل این مشکل تراشی ها را پرسیدم و وی پاسخ داد 
که برای ما در فضای مجازی حاشیه درست می کنند. گفتم این افراد به ما حمله 
می کنند تا بهترین مدافعان مان را بگیرند و استقلال قهرمان نشود و چرا باید 
تحت تاثیر فضای مجازی قرار بگیرید، در حالی که ما طبق آیین نامه صحبت 

می کنیم و نباید تنگ نظری کنید.
وی اضافه کرد: به همراه فرشید سمیعی معاون باشگاه و محمدحسین 
مرادمند، نزد »اشتری« رفتیم. به او گفتیم مرادمند 28 ساله است و نامش 
در لیست تیم ملی بوده و آی دی کارت دارد، چرا او را به خدمت سربازی 
می فرستید؟ گفتند فضای مجازی مشکل ایجاد می کند و ما گفتیم که این 

مشکل خودتان است.
آجورلو ادامه داد: از وزیر ورزش و جوانان نامه ای گرفتم تا به سرلشگر باقری 
بدهم اما به دلیل آنکه نبود، نامه را به معاون  وی دادم. در نامه گفته شده بود که 
مساعدت بفرمایید اما نامه را بایگانی کردند. مجبور شدم شخصا به سرلشگر 
باقری نامه ای بنویسم تا مشکل مرادمند حل شود و او هم دستور داد تا راهکاری 

پیدا کنند و اگر این دو نفر بازیکنان تیم ملی هستند به آنها فرصت داده شود.
وی یادآور شد: اینجا یک بی اخلاقی صورت گرفت زیرا از وزارت ورزش، 
فدراسیون فوتبال یا باشگاه استقلال کسی را فرانخواندند. برای اینکه بگویند 
یک نفر تصمیم نگرفته است، کمیسیونی تشکیل دادند. اگر از معاون نیروی 
انسانی گلایه می کنم که حق قانونی استقلال را بدهید به معنای تضعیف ستاد 
کل نیروهای مسلح نیست. مگر شما در سنوات گذشته تعداد زیادی پرونده 
بابت ابطال کارت سربازی نداشتید؟ من از شما کار غیرقانونی نخواستم و گفتم 

مرادمند را محروم کردید و باید پاسخگو باشید.
مدیرعامل باشگاه استقلال خاطرنشان کرد: سیاوش یزدانی 30 ساله و 
سرباز شده بود. آیین نامه ای که نوشته بودند، خط به خط بلد هستیم. برخی ها 
گفتند آجرلو مشاوران خوبی ندارد اما دوستانی مشاوره می دادند که در نظام 
وظیفه بودند. مهلت فعالیت یزدانی 8 اسفند بود و باید تاریخ جدیدی برای 

اعزام به این بازیکن اعلام می شد.
وی اضافه کرد: آقایان بدانند به خاطر فضای مجازی کار غیرقانونی کردید. 
بازیکن )یزدانی( را طوری عصبانی کردند که در یکی از برنامه های تلویزیونی 
برسید.  دادم  به  و  ندارم  وظیفه  نظام  و  استقلال  به  کاری  من  کرد،  عنوان 
یزدانی درست گفت و ما به او گفتیم مشکل حل می شود اما وقتی قانون را 
رعایت نمی کنند باید در محکمه پیگیری کرد. مجری یک برنامه با بی اخلاقی 
می گفت مدیران استقلال حرف غیرقانونی به یزدانی زدند که چنین چیزی 
نبود. حرف ما درست بود چون سرلشگر باقری به زاده کمند نامه داد که مشکل 
حل شود. آجورلو در خصوص اینکه آیا تیم ملی به دو مدافع استقلال نیاز 
داشت یا نه، تصریح کرد: آنها نیاز دارند اما تصور کردند اگر دفاع کنند تیم های 
رقیب بگویند چرا از استقلال دفاع کردید. امیدواریم وزارت ورزش و فدراسیون 
پیگیر باشند، ضمن اینکه ما ول کن این ماجرا نیستیم و تا آخر پیگیر خواهیم 

بود. بودن مرادمند و یزدانی در استقلال براساس قانون باید باشد.

آجورلو: قانون را بلد هستم 

دوست ندارند استقلال صدرنشین باشد

ورزش  اینکه  به  اشاره  با  قم  استان  اسکیت  هیأت  رئیس 
گفت:  است  المپیک  در  حاضر  ورزش های  جز  اسکیت 
رشته های اسکیت برد، فری استایل و هنری جز ورزش های 
المپیکی هستند و ما تصمیم داریم در این ۴ سال سرمایه 
احتمال حضور  تا  کنیم  این 3 رشته  روی  بیشتری  گذاری 

ورزشکاران  قمی در المپیک را افزایش دهیم.
رسول  حضور  با  استان  اسکیت  هیئت  رئیس  انتخابات 
منعم مدیرکل ورزش و جوانان استان، نمایندگان ورزش های 
کارگری، دانشجویی، دانش آموزی و نماینده شهرداری هشتم 
اسفندماه در اداره کل ورزش و جوانان استان قم برگزار شد و با 
رای اعضای جلسه حمید رضا جلیلی به مدت ۴ سال دیگر در 

سمت رئیس هیئت اسکیت  قم ابقا شد.

حمید رضا جلیلی در گفت و گویی بیان کرد: در دوره چهار 
سال قبلی که بنده به عنوان رئیس هیئت اسکیت انتخاب 
شدم در دو سال اول فعالیت های گسترده ای برای این رشته 
در قم انجام دادیم اما متاسفانه در سال سوم و چهارم به دلیل 
شیوع ویروس کرونا بسیاری از برنامه های ما به مشکل خورد 
این مشکلات اجازه  با همه  را اجرا کنیم،  آنها  نتوانستیم  و 
ندادیم چراغ هیأت اسکیت در دو سال شیوع کرونا خاموش 
بماند، بلکه با کمک مربیان قمی و کشوری توانستیم پویش 
مجازی را با موضوع اسکیت سواری در خانه برگزار کنیم. وی 
افزود: ورزشکاران ما از طریق ویدیو های آموزشی این ورزش را 
در پارک های محلی، پارکینگ منازل، حیاط ها و حتی داخل 
خانه انجام دادند و با قاطعیت می گویم که هیئت اسکیت 

هیئت  رئیس  بود.  کرونا  دوران  در  فعال  هیئت های  جز  قم 
اسکیت استان در رابطه با پیست اسکیت مجموعه ورزشی 
شهید حیدریان گفت: با توجه به اینکه در قم پیست اسکیت 
رو  باز وجود نداشت در سال 98 با همکاری بخش خصوصی 
یک پیست اسکیت بسیار پیشرفته ای را در مجموعه ورزشی 
حیدریان راه اندازی کردیم که در این دو سال میزبان مسابقات 
شهرستان  در  کرد:  تصریح  جلیلی  است.  بوده  بسیاری 
جعفرآباد سرپرست ورزش اسکیت سواری را انتخاب کرده ایم 
که به زودی استعداد یابی و آموزش برای علاقه مندان به این 
ورزش در این شهرستان دنبال می شود و ما تصمیم داریم 
در  را  ورزشی  باشگاه های  و  آموزشی  تیم داری،کارگاه های 
نقاط مختلف استان، توابع و نواحی دنبال کنیم. وی با اشاره 

المپیک  در  ورزش های حاضر  اسکیت جز  ورزش  اینکه  به 
است بیان کرد: رشته های اسکیت برد، فری استایل و هنری 
جز ورزش های المپیکی هستند و ما تصمیم داریم در این ۴ 
سال سرمایه گذاری بیشتری روی این 3 رشته کنیم تا احتمال 

حضور ورزشکاران  قمی در المپیک را افزایش دهیم.
ورزش  از  زیادی  افراد  امسال  کرد:  اظهار  آخر  در  وی 
دانشجویی، دانش آموزی و حتی شهرداری به مجامع ورزشی 
استان قم اضافه شدند و در این دوره انتخابات رای دادند که 
بنده از همه این افراد درخواست می کنم تاثیرگذاری آنها فقط 
در انتخابات نباشد و ما در هیئت اسکیت به همکاری همه آنها 
نیاز داریم و از آن ها می خواهم تا به کمک هیئت اسکیت آمده 
و با انجام یک کار تیمی باعث پیشرفت این ورزش در قم شوند.

 رئیس هیئت اسکیت استان قم: 
احتمال حضور ورزشکاران  قمی درالمپیک را افزایش می دهیم 
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ادامه گفت  وگوها برای رفع موارد اختلافی در متن پیش نویس ؛

ماراتن مذاکرات وین

 مذاکرات وین این روزها در حالی ادامه پیدا می کند که مذاکره کنندگان روزهای 
مهم و حساسی را پشت سر می گذارنند و در حال حل مسائل مهم و کلیدی و رفع 

موارد اختلافی با آمریکا و متن پیش نویس هستند. 
مذاکرات لغو تحریم ها در وین در حالی ادامه دارد که این گفت  وگوها به مراحل 
حساس و مهمی رسیده است و مذاکره کنندگان کشورها در حال کار بر روی متن 

پیش نویس توافق هستند.
تیم مذاکره کننده جمهوری اسلامی ایران، خطوط قرمز خود را در این مذاکرات 
برای طرف های غربی روشن کرده است و توافق خوب در مذاکرات در صورتی در 

دسترس خواهد بود که آمریکا تصمیم سیاسی خود را اتخاذ کند.
هیات مذاکره کننده کشورمان به ریاست علی باقری در هفته های اخیر روزهای 
پرکاری را در وین می گذرانند و مذاکرات و دیدارهای طولانی و فشرده ای را برای 

انتفاع اقتصادی ملت ایران از توافقنامه برجام برگزار می کنند.
در  پنجشنبه  روز  ارشد کشورمان  باقری مذاکره کننده  باره، علی  در همین 
دیداری دو جانبه با انریکه مورا نماینده اتحادیه اروپا و هماهنگ کننده گفت  وگوها 

دیدار و تبادل نظر کرد.
با میخائیل  باقری همچنین در ادامه رایزنی های دیپلماتیک خود در وین، 

اولیانوف رئیس هیات مذاکره کننده روسیه در وین دیدار کرد.
با توجه به حساس بودن این مرحله از مذاکرات، برخی از دیدارها تا پاسی از 
شب ادامه پیدا می کند و دیپلمات ها به رایزنی های خود برای دستیابی به توافق 

ادامه می دهند.
 مذاکره کننده ارشد جمهوری اسلامی ایران که ۴ اسفند ماه در سفری دو روزه، 
به منظور برخی مشورت ها راهی تهران شده بود، یکشنبه 8 اسفند با دستور کار 
مشخص و در جهت پیگیری مذاکرات با هدف حل مشکلات برای حصول توافق 

عازم وین شد.
سعید خطیب زاده سخنگوی وزارت امور خارجه در تشریح این سفر گفت: سفر 
آقای باقری به تهران همانند بسیاری از سفرهای دیگری که داشتند برای انجام 
مشورت های لازم با تهران بوده و شورای عالی امنیت ملی راهبری گفت  وگوها 
و مذاکرات را بر عهده دارد و ریاست آن هم با رئیس جمهور است؛ لذا سفر آقای 

باقری و جلسات متعددی که داشتیم در خصوص موضوعات باقیمانده است.
خطیب زاده اضافه کرد: یک پیش نویسی از توافق آماده شده است و لازم بود 
این پیش نویس مورد بررسی دقیق قرار بگیرد. برخی موضوعات هم باقی مانده 
است که دستورالعمل های لازم درباره صحبت با طرف های مقابل به آقای باقری 
داده شد. متأسفانه همچنان طرف های غربی و آمریکا در مورد سه موضوع اصلی 

تصمیم سیاسی خود را نگرفته اند.
در حالی که برخی از رسانه ها از دستیابی به توافق در وین خبر می دهند اما یک 
منبع آشنا با فضای گفت  وگوها اظهار کرد که موارد اختلافی با آمریکا هنوز باز 

است و تا زمانی که همه چیز مورد توافق قرار نگیرد، توافقی نمی شود.
روند  مورد  در  توییتی  در  خارجه  امور  وزارت  سخنگوی  خطیب زاده  سعید 
مذاکرات وین نوشت: گفت  وگوهای وین همچنان ادامه دارد. اخبار خوب زودرس 

جایگزین توافق خوب نمی شود.
وی ادامه داد: هیچ کس نمی تواند بگوید که توافق انجام شده است، تا زمانی که 
همه مسائل مهم باقی مانده حل و فصل شود. تلاش مضاعفی لازم است. اکنون 

همه بر گام های کلیدی نهایی متمرکز شده اند.
در همین زمینه انریکه مورا نیز پنجشنبه شب در توئیتی نوشت: ما در مراحل 
باز هستند و  از موضوعات مرتبط هنوز  پایانی مذاکرات وین هستیم. برخی 

موفقیت در چنین مذاکره پیچیده ای هرگز تضمین شده نیست.
انجام  هماهنگ کننده  تیم  در  را  خود  تلاش  تمام  اروپا  اتحادیه  افزود:  وی 

می دهد، اما قطعاً هنوز به خط پایان نرسیده ایم.
در روزهای اخیر برخی از تیم های غربی مذاکره کننده در تلاش بودند تا با 
استفاده سیاسی از آژانس بین المللی انرژی اتمی، بر روی روند مذاکرات اخلال 
ایجاد کنند و به نوعی فشارهای خود را بر روی تیم مذاکره کننده کشورمان ادامه 
دهند تا بتوانند با دادن امتیاز حداقلی به کشورمان، امتیازات حداکثری کسب 

کنند.
اما جمهوری اسلامی ایران همچنان بر حفظ ماهیت فنی آژانس بین المللی 
انرژی اتمی تأکید و اذعان دارد که همچنان به همکاری های فنی خود با آژانس 

ادامه خواهد داد.
طی روزهای گذشته، رافائل گروسی مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی از 
تصمیم خود برای سفر به ایران خبر داد که محمدرضا غائبی سرپرست نمایندگی 
جمهوری اسلامی ایران در وین این خبر را تأیید کرده و تصریح کرد گروسی 
تداوم  خصوص  در  کشورمان،  مقامات  با  ملاقات  ضمن  سفر  این  جریان  در 

همکاری های فنی بین ایران و آژانس به رایزنی خواهد پرداخت.
آژانس بین المللی انژی اتمی در جدیدترین گزارش از برنامه صلح آمیز هسته 
ای ایران اعلام کرده بود که میزان اورانیوم ۶0 درصد غنی سازی شده ایران 
نزدیک به 2 برابر افزایش یافته است. در این گزارش آمده است میزان نظارت و 
راستی آزمایی آژانس به دلیل توقف اجرای تعهدات هسته ای ایران ذیل برجام 
از جمله توقف اجرای پروتکل الحاقی از سوی ایران به شدت تاثیر پذیرفته است. 
سرپرست نمایندگی ایران در وین درباره گزارش جدید مدیرکل آژانس انرژی اتمی 
در پی انتشار این گزارش گفت: تا زمانیکه ایران مجددا به اجرای برجام برنگردد، 
اطلاعات مربوطه در اختیار آژانس قرار نخواهد گرفت و نزد ایران ذخیره می شود.

و  آغاز شده است  از ششم دی ماه سال جاری در وین  دور هشتم مذاکرات 
شرکت کنندگان سرگرم تکمیل پیش نویس متن توافق و تصمیم گیری در مورد 

برخی موضوعات اختلافی بوده اند.

 قائم مقام دبیرکل حزب اراده ملت گفت: مجموعه محدودیت ها و مداخلات 
اجازه نتیجه گیری منطبق بر خلاقیت و فعالیت را نمی دهد و در بسیاری از موارد 
ما در احزاب با مشکلاتی روبرو می شویم که حتی اگر برای حل آنها راه حل های 
نتیجه  به  نمی توانیم  بازهم  بگذاریم،  فوق العاده  توان  یا  باشیم  داشته  بدیع 

موردنظر برسیم 
افشین فراهانچی در گفت وگو با ایلنا، درباره آخرین خبرها از فعالیت حزب 
گفت: بعد از دو شکستی که در انتخابات مجلس و شوراها متحمل شدیم و 
معدود کرسی های حزبی را که در مجلس و شوراها داشتیم، از دست دادیم. لازم 
بود که در عملکرد کلی خویش بازنگری داشته باشیم. این موضوعات تنش های 
داخلی زیادی را نیز به مجموعه تحمیل کرده بود که لازم بود در فرصت به وجود 
آمده مورد حل وفصل قرار گیرد؛ لذا در مردادماه سال جاری کنگره حزب برگزار 

شد تا مسیر آتی کار مشخص گردد.
وی افزود: در این کنگره دو برنامه متفاوت به رأی گذاشته شد و نهایتاً اکثریت 
اعضا حزب به برنامه ای رأی دادند که بیشتر درون گرا بود و سطح فعالیت سیاسی 
حزب را محدود به کنش ورزی خرد و کادرسازی و توانمندسازی می نمود. در 
این برنامه تصریح شده بود که حزب کماکان همراه با اصلاح طلبان ولی خارج 
از چهارچوب های تشکیلاتی و ساختاری ایشان و به عنوان یک حزب مستقل 

فعالیت خود را ادامه می دهد.
این فعال سیاسی تصریح کرد: ما بر اساس این برنامه تلاش کردیم که محور 
فعالیت های خود را در چند بخش متمرکز کنیم. اول اینکه به توانمندسازی 
اینکه بخش رسانه ای حزب را تقویت کنیم و  نیروهای حزبی بپردازیم، دوم 
سوم اینکه در راستای مطالبه گری در حوزه های مختلف گام برداریم. اکنون 
نیز در حال ایجاد زیرساخت های مرتبط با این سه بخش هستیم. در ماه های 
اخیر هم نشریه، هم انتشارات و هم سایت حزب روزهای فعالی را پشت سر 
می گذارند. حوزه های حزبی بادقت و نظم تشکیل می شوند و تلاش می شود که 

توانمندی های اعضا به طرق مختلف افزایش یابد.
فراهانچی گفت: متأسفانه از نظر حقوقی کنگره حزب هنوز تأیید نشده است 
و این امر ضمن کند کردن حرکت ما در بعضی بخش ها، انگیزه اعضا و مدیران 
ما برای فعالیت را کاهش داده است. باتوجه به اینکه فضای عمومی کشور نیز 
یک فضای انتظاری و در حالت خوف ورجا است، این موضوع تشدید هم شده 
است. طبعاً بعد از شکست های انتخاباتی احزاب و جناح ها در یک حالت رخوت 
و سرگشتگی فرو می روند و مدتی طول می کشد تا بتوانند خودشان را بازیابی 

کنند. اما در این میان نقش حاکمیت و نظام نیز انکارنشدنی است.
برنامه حزب  این سوال که  به  اراده ملت در پاسخ  قائم مقام دبیرکل حزب 
شما برای انتخابات آینده چیست، گفت: بسیار طبیعی است که ما به عنوان 
یک حزب تلاش داریم تا در انتخابات های عمومی خصوصاً مجلس و شوراها 
باقدرت ظاهر شویم و انتخابات بعدی نیز از این امر مستثنا نیست ولی فعلًا 
مهم ترین مشکل ساختار غیرحزبی انتخابات در ایران است که مسئولان امر 
نیز برای آن هیچ تدبیری نمی کنند؛ لذا گرچه ما تلاش می کنیم که از معدود 
روزنه های موجود استفاده کنیم ولی در عمل خودمان هم  می دانیم که ساختار 
موجود تمایلی به نقش آفرینی احزاب که روشی شفاف و پایدار است، ندارد و از 
تبعات ایجاد یک دموکراسی حزبی به شدت نگران است. با این حال ما بر اساس 
وظیفه ای که برای خود می بینیم و طبق آموزه های کلاسیک افراد خود را برای 

انتخابات آماده می کنیم و منتظر شرایط می شویم.
باید در عرصه های سیاسی الزام به استفاده از نیروی حزبی لحاظ شود 

وی درباره پیشنهادات و انتقادات به احزاب سیاسی کشور گفت: در حوزه 

احزاب پیشنهادها بسیار مشخص و محدود هستند. مهم ترین آن این است که 
لااقل یکی از انتخابات های اصلی کشور به صورت حزبی یا لااقل نیمه حزبی 
برگزار شود. مشابه اکثریت کشورهای دموکراتیک دنیا. تمام تلاش هایی که در 
زمینه اصلاح قوانین انتخاباتی صورت گرفته است برای ورود احزاب به این عرصه 
مانع تراشیده اند و بطور کلی ما هنوز هیچ انتخابات حزبی در کشور نداریم. حتی 
قانونی که دو سال پیش در دستور کار وزارت کشور و مجلس قرار گرفت و یک 
انتخابات نیمه حزبی را پیشنهاد می کرد نهایتاً به سرانجام نرسید و اجازه تصویب 

آن را ندادند.
این فعال سیاسی افزود: دومین پیشنهاد نیز این است که در عرصه های 
مختلف سیاست الزام به استفاده از نیروی حزبی لحاظ شود. الان وضعیت 
دارند  حضور  و  بروز  اجازه  آن  در  همه  که  است  ورزشی  مسابقه  به سان  ما 
نیز  ریاست جمهوری  نامزدهای  شرایط  در  حتی  حرفه ای.  ورزشکاران  به جز 
قانون گذاران نخواستند که دبیران کل احزاب را وارد کنند. شما دیگر خودتان تا 

آخر داستان را بخوانید ...
فراهانچی درباره رابطه حزب با شورای هماهنگی جبهه اصلاحات هم گفت: 
حزب ما در تیرماه سال 1399 با یک نامه و بیانیه از شورای هماهنگی جبهه 
اصلاحات خارج شد. شورای هماهنگی جبهه اصلاحات نیز یا برای مجموعه 
ما اهمیتی قائل نبود و یا اینکه درگیر مسائل مهم تری بود و واکنش خاصی 
نسبت به این موضوع نشان نداد. بعداز این خروج ما دیگر رابطه تشکیلاتی با 
این مجموعه نداشته ایم. البته در انتخابات ریاست جمهوری سال 1۴00 ما در 
داخل مجموعه خودمان مصوب کرده بودیم که چون نامزد اختصاصی برای 

انتخابات نداریم اگر این جبهه نامزدی را معرفی کرد از ایشان حمایت کنیم و 
چون نامزدهای این جبهه همه رد صلاحیت شدند و نهایتاً برای انتخابات نامزدی 
را معرفی نکردند این برنامه نیز به جایی نرسید. در انتخابات شوراها نیز به دفاتر 
و شعبی که نامزد داشتیم، توصیه کردیم که در سطح منطقه خودشان دست به 
ائتلاف با نامزدهای این شورا بزنند که متأسفانه در اکثر مناطق شورای هماهنگی 

یا ائتلافی را شکل نداد و یا اقبالی به نامزدهای ما نداشت.
وی درباره انتخابات داخلی جبهه اصلاحات که آیا انتخابات جدید باعث 
فعال شدن این جبهه خواهد شد، گفت: من چون در کم  و کیف فرایندهای 
داخلی جبهه اصلاحات نیستم نمی توانم در این مورد نظر خاصی بدهم فقط 
به طورکلی توجه شما را به چند موضوع جلب می کنم. از ابتدا قرار بود که ساختار 
شورای هماهنگی اصلاح طلبان حالت ائتلافی بین احزاب را داشته باشد و 
در انتخابات کمک کند و احزاب بتوانند کارکردهای خودشان را داشته باشند. 
ازاین رو بازگشتن به این سازوکار می تواند مطلوب باشد. دوم اینکه این ساختار 
مکمل ساختارهای حزبی باشد و از ورود افراد غیرحزبی و نامزدهای غیرحزبی 
جلوگیری شود تا به تدریج پدیده تحزب محوری جا بیفتد؛ لذا این موضوع نیز 
می تواند مهم باشد. سوم اینکه ما در ایران معمولًا اصل مسائل و مشکلات را 

فراموش می کنیم و بیشتر به جدل و مباحثه علاقه داریم تا کار واقعی.
وی افزود: مشکلات اصلی ما در ایران تا حدود زیادی مشخص است و ما بیشتر 
درگیر جنگ های فرسایشی و انرژی بر هستیم. طبعاً در شورایی با این وزن و 
قامت باید تدبیری برای این موضوع بشود و نهایتاً اینکه منطق حکم می کند که 
وقتی تصمیمی گرفته می شود تا زمانی که این تصمیم لغو نشده است همه به آن 
پایبند باشند و در راستای به ثمر نشاندن آن تلاش کنند. در بسیاری از مواقع ما 
می بینیم که مصوبات شوراهایی نظیر شورای هماهنگی هنوز جوهرش خشک 
نشده است، مورد مناقشه قرار می گیرند و هر کس ساز خود را می زند. نمونه این 
امر را در انتخابات ریاست جمهوری امسال شاهد بودیم و در عمل دیدیم که این 
شورا نتوانست از تصمیم جمعی اولیه خویش صیانت کند و منجر به ایجاد تفرقه 
در اردوگاه اصلاح طلبان شد. حضور شخصیت های نسبتاً کاریزماتیک نظیر 
جناب نبوی در صدر این شورا نیز نتوانست ضعف ساختاری این شورا را در آن 

مقطع حل کند.
و  بنده  گفت:هم   هم  کشور  آینده  سال  تحولات  تغییرو  درباره  فراهانچی 
هم مجموعه ما تحلیل مشخصی از وقایع داریم که به ما به طور نسبی قدرت 
پیش بینی وقایع را در سال آتی می دهد. مشکل اینجاست که قدرت تأثیرگذاری 
برای تغییر آن بخش هایی که گمان می کنیم بر خلاف قواعد مردم سالاری و 
منافع ملی است، نداریم بااین حال اگر اجازه دهید من فقط به حوزه احزاب 

بسنده کنم. 
وی افزود: طبق تحلیل موجود حاکمیت و دولت و بطور ویژه وزارت کشور 
برنامه ای برای تقویت نقش احزاب در فرایندهای تصمیم گیری ندارند و کماکان 
به زینت المجلس بودن احزاب بسنده می شود. نه تغییر قوانین انتخاباتی 
در دستور کار است و نه سازوکاری قرار است طراحی شود تا احزاب بتوانند 
کارکردهای خود را بطور سالم پیگیری کنند از طرفی فضای کار برای فعالین 
حزبی دشوارتر نیز خواهد شد. حزب یا بر بستر مطالبات صنفی طبقات مزدبگیر 
شکل می گیرد یا بر بستر اندیشه ورزی طبقات متوسط. طبقه متوسط ما که 
روزبه روز ضعیف تر می شود پس این بستر منتفی است و در مورد مطالبات صنفی 
طبقات مزدبگیر نیز به دلایل مختلف به شدت از نزدیک شدن به احزاب به علت 
تبعات امنیتی که دارد احتراز می شود؛ لذا من در کوتاه مدت فضای مناسبی را 

برای کار حزبی متصور نیستم.

قائم مقام دبیرکل حزب اراده ملت: 

یکی از انتخابات رسمی کشور حزبی یا نیمه حزبی برگزار شود 

فریدون مجلسی: 

مسکو با دم زدن از جنگ اتمی »حیثیت روسی« را زیر سوال می برد
کارشناس مسائل آمریکا گفت: روس ها با اشغال چرنوبیل 
یکبار دیگر به دنیا یادآوری کردند که بازی با انرژی هسته ای 

چه فجایعی را می تواند به امنیتِ بین الملل تحمیل کند. 
اشاره  با  آمریکا  مسائل  کارشناس  مجلسی«  »فریدون 
به امکان تغییر معادلات هسته ای جهان در پی استفاده 
روس ها از نیروگاه چرنوبیل و تشدید تهدیدات هسته ای 
در گفت وگو با خبرنگار ایلنا عنوان کرد: سقوط و تسخیر 
به  نظامی  تاکتیک  یک  اساساً  روس ها  توسط  چرنوبیل 
حساب می آید. این نیروگاه اتمی که در سال 198۶ منفجر 
شد و عارضه های هسته ای برای دنیا به وجود آورد، هیچ 
استفاده خاصی در شرایط فعلی ندارد جز اینکه یک معبر 
مناسب برای روس ها ایجاد می کند که بتوانند به راحتی وارد 
اوکراین شوند. اینکه می بینیم پس از سال ها مجدداً تصویر و 
نام چرنوبیل بر سر زبان عوام و خواص افتاده است، دلیلش 
صرفاً نگاه روسیه به این نیروگاه آلوده به رادیواکتیو است. 
روس ها و قبل از آنها، ارتش اوکراین اعلام کرده بود که از این 
نیروگاه علیه کی یف استفاده خواهد شد و اساساً چرنوبیل 
به حساب  نظامی  استراتژیک در معادلات  امکان  را یک 

می آوردند که در نهایت توسط روسیه تسخیر شد.
توجه  آن  به  میان  این  در  که  نکته ای  داد:  ادامه  وی 
نمی شود این است که مجدداً روس ها وارد مکانی شده اند 
که یکبار به دنیا اعلام کرده است بازی با انرژی هسته ای چه 
فجایعی را می تواند به امنیتِ بین الملل تحمیل کند. فارغ 
از بحث چرنوبیل معتقدم که پرونده اوکراین به دنیا نشان 
داد که رسوب قدرت تا چه حد می تواند خطرناک باشد و 
تا چه میزانی اوضاع را به سمت بن بست و آنارشی سیاسی 
– امنیتی هدایت می کند. متاسفانه احساس مسئولیت 
بین المللی روز به روز در دنیا کمرنگ و کمرنگ تر می شود 
و حالا صحبت از جنگ اتمی و استفاده از سلاح هسته ای 

به میان آمده است. به یاد داریم که بمب های اتمی که در 
اوکراین و قزاقستان وجود داشتند به روسیه تحویل داده شد 
و مابقی مواد حاصل از آن را در مصارف نیروگاهی استفاده 
کردند و حالا همان روسیه در حال شاخ و شانه کشیدن 

اتمی برای جهان است.
این دیپلمات پیشین کشورمان تصریح کرد: در این میان 
پرونده اوکراین دارای تضادهایی است که باید قبل از این 
حل می شد اما نمی توانیم صرفاً روسیه یا صرفاً اوکراین را 
مقصر تام و تمام این وضعیت بدانیم. واقعیت این است که 
آنچه در صحنه اوکراین اتفاق می افتد با یک پروپاگاندای 

مهندسی شده، روز به روز تشدید می شود و حالا کار به 
جایی رسیده که تعدی به کاتولیک های اوکراینی از سوی 
ارتدکس های روسی به یک آرمان تبدیل شده و می تواند 
جنگ را بیشتر تحریک کند. جنگ در اوکراین به صورت 
علنی چند لایه دارد و در این میان غرب به دنبال یارگیری 
علیه مسکو است که واکنش های روسیه در قبال آن هم 
کاملًا خطرناک به نظر می رسد. لذا به نظرم رجزخوانی 
از ترس  آنهاست. روس ها  هسته ای روسیه نشانه ضعف 
واکنش نظامی ناتو و برای عقب زدن جبهه غرب به نوعی 
به سمت تهدید هسته ای گام برداشته اند و حالا کرملین در 

حال به خطر انداختن حیثیت روسی است.
وی افزود: در شریط کنونی، عمل کردن به پیمان ان.پی.
تی بیش از هر زمان دیگری لازم به نظر می رسد. در این 
پیمان صراحتاً قید شده که قدرت های هسته ای دنیا باید 
کاهش  را  خود  هسته ای  سلاح های  تدریجی  صورت  به 
دهند تا در نهایت جهان، عاری از این تسلیحات شود. بر 
این اساس حالا عمل کردن و پیگیری ان.پی.تی بیش از 
هر زمان دیگری لازم به نظر می رسد اما سوال این است که 
چرا جبهه غرب اقدام به تهدید هسته ای روسیه نمی کند. 
پاسخ کامل روشن است؛ ایالات متحده و متحدان اروپایی 
آن با استفاده و بهره گیری از قدرت اقتصادی و تکیه بر 
تحریم های بی سابقه در حال پاسخ دادن به تحریم های 
و  اقتصادی  هسته ای مسکو هستند. غرب اساساً نظام 
شاه مهره های کرملین را مورد هدف قرار داده و به همین 

دلیل روسیه هم مدام از جنگ اتمی دم می زند.
مجلسی در پایان خاطرنشان کرد: چند روز پیش وزیر 
سوم  جهانی  جنگ  که  بود  کرده  اعلام  روسیه  خارجه 
می تواند یک جنگ تمام عیار اتمی باشد اما واقعیت این 
است که غرب اگر با جنون هسته ای دولت روسیه مواجه 
شود، بدون شک پیش دستی و مقابله به مثل را در دستور 
کار خود خواهد گذاشت؛ چراکه تجهیزات غرب بسیار 
پیشرفته تر از روسیه در عرصه اتمی خواهد بود و آنها هم 
در حال رصد رقبای خود به صورت منظم هستند. لذا اگر 
روس ها بخواهند یک نبرد هسته ای را کلید بزنند شاید دیگر 
جهانی وجود نداشته باشد که آنها بخواهند بر آن حکمرانی 
جنون آمیز  سخنان  که  است  این  مهم  مسأله  اما  کنند 
هسته ای که از دهان سیاستمداران باتجربه بیرون می آید 
چیزی جز تعجب را به جای نمی گذارد و صرفاً حیثیت 

روسی را زیر سوال می برد.

یک دیپلمات پیشین کشورمان با بیان اینکه طالبان اراده ای برای 
ایجاد یک دولت فراگیر ندارد، گفت: در عین حال این گروه تلاش 
می کند که یک نمایش و رویکرد مثبت از خود نشان داده و برای 
استقرار یک دولت فراگیر وعده دهد تا بتواند نظر کشورهای جهان 

را جلب کند. 
محسن پاک آیین درباره آخرین وضعیت افغانستان با توجه به 
این که طالبان هنوز نتوانسته دولت فراگیر را تشکیل دهد، گفت : 
در طول سال گذشته بعد از روی کار آمدن طالبان و فرار آمریکا از 
افغانستان، تلاش های زیادی از سوی کشورهای همسایه افغانستان 
در وهله اول و بعد هم بسیاری از کشورهای جهان انجام شد اما برای 
این که طالبان چند اقدام را انجام دهد و بتواند مشروعیت بین 
المللی پیدا کند مهمترین کار استقرار دولت فراگیر با حضور همه 
اقوام و مذاهب، رعایت حقوق بشر به خصوص در ارتباط با زنان و 

همچنین مقابله جدی با تولید و قاچاق مواد مخدر است.
وی تصریح کرد : علی رغم تلاش جامعه بین المللی و سفر به 
کشورهای همسایه کماکان اراده ای در این گروه برای ایجاد یک 
دولت فراگیر نمی بینیم و در عین حال تمایلی از طالبان برای رعایت 
موازین بین المللی و معیارهای جهانی هم مشاهده نمی شود. در 

صورتی که این سیاست های طالبان تغییر نکند همین وضعیت را در 
سال آینده هم شاهد خواهیم بود.

رئیس سابق ستاد امور افغانستان وزارت امور خارجه همچنین بیان 
کرد: طالبان تلاش می کند با نمایش یک رویکرد مثبت نسبت به 
معیارهای بین المللی و دادن وعده برای استقرار یک دولت فراگیر 
نظر کشورهای جهان را جلب کند اما باید ببینیم در مرحله عمل هم 
چنین اقدامی مشاهده می شود. پاک آیین در ادامه اظهار داشت: 
به نظر نمی رسد در سال آینده تغییر خاصی در رویکرد طالبان رخ 
دهد مگر اینکه اتفاق غیرمنتظره ای بیفتد، اگر مقامات طالبان عاقل 

باشند سعی می کنند خواسته مردم خود را اجرایی کنند.
وی با بیان اینکه بحران فقر در افغانستان یک فاجعه جدی انسانی 
در این کشور را رقم خواهد زد، گفت: متأسفانه کشورهای غربی 
هم که ادعای کمک به افغانستان را داشتند نه تنها این کمک ها 
را انجام نمی دهند بلکه آمریکا در یک دزدی آشکار پول های مردم 
افغانستان را بلوکه کرده و تحت عنوان غرامت به قربانیان 11 سپتامبر 

می خواهد پرداخت کند.
وی همچنین گفت: جامعه جهانی باید در مقابل اقدام آمریکا 
بایستد و این کشورها را مجبور کند پول های مردم افغانستان را 

برگرداند و باید تلاش هایی از سوی نهادهای مالی و بانک جهانی و 
سازمان ملل متحد به افغانستان صورت گیرد تا بتوانیم از یک فاجعه 

انسانی جلوگیری کنیم.
رئیس سابق ستاد امور افغانستان وزارت امور خارجه درباره اینکه 
تا چه اندازه این احتمال وجود دارد که در فصل آینده مجددا شاهد 
افزایش درگیری ها در داخل افغانستان باشیم، گفت: با توجه به عدم 
اعتنای طالبان به سایر اقوام و گروه ها و مجاهدینی که سال ها برای 
استقلال افغانستان در کنار هم جنگیدند و شهید شدند چنانچه 
اقوام مختلف از حضور در دولت و مشارکت در سرنوشت آینده کشور 
منع شوند این احتمال وجود دارد که دست به سلاح ببرند و کشور به 
ناامنی کشیده شود و شاهد بروز جنگ داخلی در افغانستان باشیم.
این دیپلمات پیشین کشورمان همچنین بیان کرد: در کنار این 
مسائل خطر تروریسم و افزایش حضور داعش در افغانستان هم 
یکی دیگر از نگرانی هایی است که برای آینده افغانستان وجود دارد. 
آمریکایی ها قبل از اینکه از افغانستان خارج شوند این گروه را به 
این کشور آورده و اکنون هم به طور غیرمستقیم آن ها را تجهیز می 
کنند. طالبان باید هوشیارانه عمل کند و سال آینده دولت فراگیر 

تشکیل شود.

محسن پاک آیین: 

طالبان کماکان اراده ای برای تشکیل دولت فراگیر ندارد
سلحشوری نماینده پیشین مجلس :

برخی از نمایندگان مجلس قیم  مآبانه با مردم صحبت می کنند 
یک نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی در واکنش به تکییت 
نمایندگان  از  نمایندگان مجلس گفت: عده ای  از  یکی  نامتعارف 

مجلس با اساساً با نمایندگی مردم فاصله دارند. 
پروانه سلحشوری درباره ادبیات و رفتار  تند و دور از شان مردم 
توسط برخی از نمایندگان؛ مانند توئیت یکی از موافقان طرح صیانت 
که مخالفان این طرح  را سگ های قلاده بلند خطاب کرده و این 
گفته های وی با واکنش افکار عمومی روبه رو شده است، گفت: این 
مجلس برآمده از حضور حداکثری مردم نیست؛ یک مجلس اقلیت 

است و از سوی اقلیتی پشتیبانی می شود.
کرد:  خاطرنشان  اسلامی  شورای  مجلس  پیشین  نماینده  این 
متاسفانه همین اقلیتی که به این گروه از نمایندگان رای دادند را 
در فضای مجازی همچون اینستاگرام و توییتر نگاه کنید مشاهده 
خواهید کرد بعضاً یک ادبیات همراه با لودگی دارند که مناسب نیست. 
وی با اشاره به اینکه که شورای نگهبان اجازه حضور نمایندگانی که 
بتوانند عرصه عمومی و مردم را نمایندگی کنند نداد، عنوان کرد:  لذا 
در غیاب افرادی که بتوانند به درستی نمایندگی مردم را انجام دهند، 
امروز کسانی به عنوان نماینده های مجلس پذیرفته شده اند که از یک 
ادبیاتی برخوردار هستند که مناسب نیست در صورتی که اگر یک 
رقابت بود و مجلسی برآمده از آن رقابت را داشتیم شاید فرصت به 

چنین افرادی نمی رسید.
سلحشوری یادآور شد: طیفی که این افراد را نمایندگی می کنند، 
از همه لحاظ خودشان را به حق می دانند؛ یعنی فکر می کنند حق 
کامل آنان هستند،  هر چه می گویند درست است و انتقاد به آنها وارد 

نیست.
وی در گفت وگو با ایلنا، ادامه داد: این طیف فکر می کنند حتی 
فضای مجازی که وجود دارد باید آنچه که آنها می خواهند باشد به 
خاطر همین به خودشان اجازه می دهند با یک ادبیاتی که بیشتر 

ادبیات کوچه و خیابان است، در عرصه سیاست وارد شود.
این نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی ادامه داد: البته ما 
ادبیات کوچه و خیابان را قبلا هم داشتیم بنیان چنین ادبیاتی در 
زمان آقای احمدی نژاد گذاشته شد در حال حاضر مشاهده می کنیم 
شاید فقط اسم رئیس جمهور عوض شده است اما گفتمان موجود در 

برخی موارد با گفتمان دولت احمدی نژاد تفاوت چندانی ندارد.
ندارند  رئیسی چنین گفتمانی  آقای  البته خود  تاکید کرد:  وی 
و  می زنند  سادگی  سر  از  ایشان  را  حرف ها  از  بعضی  هم  شاید  و 
نمی توانیم خورده ای به ایشان بگیریم، اما نمایندگان مجلسی که ادعا 
دارند، با این ادبیات قیم مآبانه صحبت می کنند و متاسفانه اساساً با 

نمایندگی مردم فاصله دارند.
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ماه شعبان ، »شعبان« نامیده شد؛ 
زیرا روزی های مؤمنان در این ماه 

قسمت می شود .
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ثواب الأعمال ، ص ۶2

آخرین وضعیت کرونا در استان قم
روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی قم اعلام کرد: در شبانه روز گذشته بر اساس نتایج آزمایشگاهی ۴1 بیمار 
کرونایی جدید در استان شناسایی شدند.براساس اعلام روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی استان، از میان 1۵9 هم 
استانی که آزمایش کرونایی که نتیجه شان در شبانه روز گذشته  منتهی به جمعه 13 اسفند مشخص شده، ۴1 بیمار 
کرونایی جدید در قم شناسایی شدند.در این مدت 33 بیمار مشکوک به کرونا در مراکز درمانی قم پذیرش شدند که از 

این میان 3۴ بیمار در بیمارستان های استان بستری شدند.
شمار کل بیماران کرونایی بستری در قم به 280 نفر رسیده است که از این میان حال ۴۷ نفر وخیم گزارش شده 
است.در شبانه روز گذشته ۵2 بیمار کرونایی بهبود یافته از بیمارستان های استان ترخیص شدند و متاسفانه ۵ بیمار 
نیز جان خود را از دست دادند.شمار کل واکسن های کرونای تزریق شده در استان هم، به یک میلیون و ۷۶۵ و ۶ هزار 

دُز رسیده است.

میانگین سنی امام های جمعه کشور به چند سال رسید؟
حجت الاسلام علی نوری، سخنگوی نهاد نماز جمعه در خصوص موضوع معارفه و انتصاب های جدید در فصل 
زمستان گفت: 2۵ معارفه صورت گرفته است که هفت نفر جدید الورود هستند و هفت نفر از عزیزان ائمه جمعه هم 
بازنشسته شدند و دیگر در این مجموعه فعالیت ندارند. از این تعداد 11 مورد در مرکز شهرستان، هشت نفر در بخش 
مرکزی، ۵ نفر در شهر و یک مورد در دهستان منصوب شده اند و سه شهری هم که ائمه جمعه آنان فوت کرده بودند، 
نفرات جانشین آن ها انتخاب شده است. وی ادامه داد: در میان ائمه جمعه ای که به تازگی منصوب شدند، میانگین 
سنی از ۴۶ سال به ۴2 سال کاهش یافته که نشان می دهد جوان گرایی در انتصابات فصل زمستان 1۴00 با چهار سال 
کاهش، مورد توجه بیشتر قرار گرفته است و در بخش آمار بومی بودن نیز در انتخاب ائمه جمعه از ۵۶ درصد به ۶0درصد 

آمار ارتقا یافته است که در این خصوص هم چهار درصد بهبود آماری داشتیم.

اعضای بدن شهروند قمی به بیماران نیازمند، اهدا شد
 کارشناس مسوول واحد پیوند عضو دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: اعضای بدن مرحوم حسین رضایی شهروند ۵0 
ساله قمی که به علت آنوریسم و خونریزی مغزی دچار مرگ مغزی شده بود، با رضایت خانواده نوع دوستش به بیماران 
نیازمند اهدا شد. ، ولی اله صمدی در این زمینه افزود: اعضای بدن، این مرحوم به چندین بیمار بدحال، زندگی مجدد 
بخشید.وی با بیان این که این سیزدهمین اهدای عضو ماندگار سال جاری قم است که انجام شد، اضافه کرد: سال 
گذشته 17 بیمار مرگ مغزی از استان برای اهدای عضو به تهران اعزام شدند و  قم سومین استان در کشور در افزایش 
شاخص PMP )تعداد اهدای عضو به یک میلیون نفر جمعیت تحت پوشش( شده است.وی با بیان این که امکان برگشت 
به زندگی دوباره برای بیمار مغزی وجود ندارد، گفت: به دلیل بی اطلاعی خانواده ها و با وجود تعداد زیاد بیمار مرگ 

مغزی در قم متاسفانه این بیماران فوت می کنند و به مرحله اهدای عضو و پیوند اعضا نمی رسند.

حمله تروریستی به مسجدی در پیشاور پاکستان
 منابع رسانه ایروز جمعه  از انفجار یک بمب قوی در مسجد شیعیان شهر »پیشاور« پاکستان خبر داده اند و گفتند که 
بیش از 30 نفر در این حمله تروریستی به شهادت رسیده و تعداد زیادی از نمازگزاران هم زخمی شده اند که حال برخی 
از آنان به شدت وخیم است. منابع محلی افزودند که عملیات تروریستی در مسجد »کوچا ریسالدار« پیشاور انجام شده 
است.»عمران خان« نخست وزیر پاکستان در بیانیه ای این حمله تروریستی را محکوم کرده است.گروه های تروریستی 
و تکفیری به طور مستمر شیعیان پاکستان و اماکن مذهبی آنان را مورد حملات وحشیانه قرار می دهند، با این حال این 

حملات مرگبار همچنان با سکوت مجامع بین المللی همراه است.

کلارنس سیدورف مسلمان شد 
کلارنس سیدورف ستاره پیشین فوتبال هلند و تیم های میلان و رئال مادرید، مسلمان شد.کلارنس سیدورف با 
تشرف به دین مبین اسلام نام خود را به یونس تغییر داد.سیدورف چندماه قبل اعلام کرده بود در حال تحقیق و تفحص 
در ادیان است و به زودی دین جدید خود را اعلام خواهد کرد. وی اعلام کرد پس از تحقیق و تفحص به این نتیجه 
رسیده است که اسلام جامع ترین دین است و نزدیک ترین مبانی به واقعیت را دارد.بازیکن سابق تیم ملی هلند پس 
از گرویدن به اسلام نام خود را از »کلارنس« به »یونس« تغییر داد. وی گفت این نام را تحت تاثیر  سوره یونس در قرآن 

کریم انتخاب کرده است.

خودرو های 4۰۵ و سمند از مدار تولید خارج می شود 
معاون بازاریابی و فروش ایران خودرو گفت: در سال 1۴01، خودرو های ۴0۵ و سمند از مدار تولید خارج خواهند 
شد و تولید انبوه خودرو »تارا« با ۷۵ هزار دستگاه انجام می شود.بابک رحمانی افزود: امسال برای تولید ۴۷1 هزار و 
۴00 دستگاه خودرو برنامه ریزی کردیم و سال آینده نیز برنامه ریزی ما برای تولید ۷00 هزار دستگاه خودرو است.وی 
ادامه داد: خودروی »K12۵« نیز در اواخر سال آینده به تولید می رسد و یک تا 2 محصول سی. کی. دی« هم در سال 

آینده عرضه می شود

دادستان قم تاکید کرد:
 برخورد با سارقان، قاطع، بدون اغماض و تخفیفات قانونی 
دادستان عمومی و انقلاب قم گفت: سیاست قضایی ما در برخورد با سارقان، رسیدگی تخصصی، 

سریع، قاطع، سخت گیرانه و بدون اغماض است. 
حجت الاسلام حسن غریب در پنجمین جلسه شورای پیشگیری از وقوع جرم استان با موضوع سرقت 
که در دادسرای قم با حضور مسئولان قضایی، انتظامی، امنیتی و اجرایی استان به همت معاونت 
اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری استان برگزار شد، افزود: محکومان به سرقت از تسهیلات 

و تخفیف های قانونی بهره ای نخواهند بُرد.
وی با قدردانی از عوامل انتظامی در برقراری نظم و امنیت شهر، مساله پیشگیری از وقوع جرم به  ویژه 
در موضوع سرقت را یک مساله فرا قوه ای و چندجانبه دانست و دغدغه دادستانی را اولویت بخشی به 
تمهیدات پیشگیری از وقوع جرم و مطالبه گری از نهادهای اجرایی و پیگیری جدی مصوبه های استانی 

عنوان کرد.
 معاون دادستان قم نیز از نظارت و پیگیری کمیسیون پیشگیری و مقابله با سرقت استان خبر داد و 
تصریح کرد: راه اندازی پارکینگ موتورسیکلت ها در مراکز پر رفت وآمد شهری، ساماندهی و نظارت بر 
مراکز جمع آوری ضایعات و خرید و فروش اموال سرقتی دولتی و عمومی، استفاده از ظرفیت گشت 
رضویون در امر نظارت و آموزش آنان، تقویت پایش تصویری نقاط جرم خیز بالاخص واحدهای صنفی و 
تکمیل سیستم روشنایی و پایش تصویر بوستان ها و پارک ها و اتصال آن به سیستم ناجا، از مواردی است 

که در این کمیسیون پیگیری شده است.
حمزه زارعی با بیان اینکه قضات ما در رسیدگی به سرقت اموال دولتی و عمومی حساس و جدی 
هستند، افزود: باید نظر کارشناسی دستگاه های زیرمجموعه وزارت نیرو به منظور تکمیل قرائن و شواهد 

متقن در پرونده های سرقت کابل های برق و سایر تجهیزات دولتی وجود داشته باشد.
سرهنگ موالی رئیس پلیس فضای تبادل اطلاعات هم از کاهش هفت درصدی جرائم اقتصادی 
در فضای مجازی در 11 ماه اخیر نسبت به سال گذشته به دلیل راه اندازی پیامک یک بار مصرف 
خبر داد و از کلیه اصناف خواست دستگاه های کارتخوان خود را در محل دید مشتری قرار دهند 
تا خریدار شخصا اطلاعات کارت بانکی را وارد کند تا از سوء استفاده و اسکیم کارت های بانکی 

پیشگیری شود.
 

هیچ نهاد و سازمانی پیامک های خود را با خط موبایل ارسال نمی کند ؛
هشدار معاون دادستان قم نسبت به کلاهبرداری پیامکی 

معاون دادستان عمومی و انقلاب قم گفت: هر پیامکی که حاوی لینک است و اطلاعات محرمانه 
کارت بانکی را می خواهد مشکوک و جعلی است. 

حجت الاسلام تحریری  اظهارداشت: ارسال پیامک های جعلی به شهروندان در هفته های اخیر به 
صورت چشمگیری افزایش یافته است. معاون دادستان عمومی وانقلاب قم وجود دامنه .ir در لینک 
سایت در پیامک های ارسالی از سوی دادگستری وادارات دولتی را ضروری خواند و گفت: هیچ نهاد و 
سازمانی پیامک های خود را با خط موبایل ارسال نمی کند. وی تغییر عدد احراز هویت با بازیاب یا رفلش 

را از دیگر مواردی خواند که می توان جعلی بودن یانبودن درگاه پرداخت را نشان دهد.
حجت الاسلام تحریری افزود: پیامک های قوه قضائیه فقط از سرشماره ADLIRAN و به کسانی که 

حساب کاربری ثنا دارند ارسال می شود.
 

معاون عملیات فرماندهی انتظامی استان قم  خبرداد:

کشف ۴7 تن چوب قاچاق و توقیف سه کامیون 
معاون عملیات فرماندهی انتظامی استان از توقیف سه دستگاه کامیون و تریلر و کشف ۴۷ تن چوب 

قاچاق در استان خبر داد  
سرهنگ ولی ترابی اظهار داشت: مأموران یگان تکاوری این فرماندهی یک دستگاه کامیون و دو 

دستگاه تریلی حامل چوب قاچاق را در جاده قدیم "قم-گرمسار" متوقف کردند.
وی افزود: در بازرسی از داخل خودرو توقیف شده ۴۷ تن انواع چوب قاچاق و فاقد هرگونه مجوز کشف 

و سه نفر در این رابطه دستگیر شد.
معاون عملیات فرمانده انتظامی استان قم گفت:برابر اعلام کارشناسان،ارزش کالای مکشوفه یک 

میلیارد و ۴00 میلیون ریال برآورد شده است.
سرهنگ ترابی تصریح کرد: متهمان به همراه خودروی های توقیفی و کالای قاچاق برای سیر مراحل 

رسیدگی به مرجع ذیصلاح تحویل شد.

معاون استاندار قم تاکید کرد؛

حمایت از حقوق مصرف کننده با جلوگیری از قاچاق آرد و گندم 
معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار 
گندم،  و  آرد  قاچاق  از  جلوگیری  گفت:  قم، 

حمایت از حقوق مصرف کننده است.
احمد حاجی زاده  روز چهارشنبه در کمیسیون 
مقابله با قاچاق کالا و ارز استان بالا رفتن حجم 
کننده  نگران  را  استان  در  گندم  و  آرد  قاچاق 
اقتصادی  شرایط  به  توجه  با  گفت:  و  دانست 
مردم باید با تشدید نظارت ها و کارخانه های آرد 
و نانوایی ها و ایجاد ساز و کار های مناسب ضمن 
جلوگیری از قاچاق این کالا های حیاتی از حقوق 

به حق مصرف کنندگان حمایت کرد.
وی همچنین جزیره ای عمل کردن سامانه های 
در اختیار دستگاه ها و نهاد های مختلف استان را 

یکی از عوامل موثر در کاهش تخلفات عنوان کرد 
و بر لزوم هماهنگ شدن این سامانه ها به صورت 

استانی با هدف هم افزایی بیشتر تاکید کرد.
نفتی  فرآورده های  به  مربوط  انتقال کشفیات 
به شرکت پخش فرآورده های نفتی با مسئولیت 
پذیری بیشتر این شرکت برای حمل به انبار ها از 

دیگر مصوبات جلسه امروز بود.
افزایش 151 درصدی ارزش ریالی کشفیات 

کالای قاچاق 
فرمانده انتظامی استان قم  نیزدر این جلسه 
از افزایش 1۵1 درصدی ارزش ریالی کشفیات 
کالای قاچاق در 11 ماه گذشته نسبت به مدت 
پرونده های  و گفت:  مشابه سال قبل خبر داد 

توقیفی هم در 11 ماه گذشته نسبت به مدت 
مشابه سال قبل 38 درصد افزایش یافته است.

بودن  بالا  میرفیضی،  سیدمحمودی  سردار 
حجم کشفیات در مسیر های ورود به قم را ضعیف 
عمل کردن گشت و بازرسی عنوان کرد و گفت: 
تعداد وسایل نقلیه توقیف شده در حمل کالای 
قاچاق نسبت به مدت مشابه سال قبل ۴9 درصد 
دوم  نیمه  در  افزود:  وی  است.  داشته  افزایش 
امسال 2۷3 دستگاه خودروی شوتی توقیف شده 

که درصد بالایی از آنها غیربومی هستند.
فرمانده انتظامی قم همچنین از افزایش 23 
درصد متهمان دستگیر شده در رابطه با قاچاق 

کالا در 11 ماه گذشته خبر داد.

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی)ره(استان قم گفت: کمیته امداد امام در هفته 
احسان و نیکوکاری از 1۴ اسفند در 10۴نقطه از استان آماده جمع آوری کمک های 

مردمی است.
مسعودیان راد  اظهارداشت : خیران می توانند کمک های نقدی خود را به شماره 
حساب ۶03۷99۷9۵01۶۶018 و کددستوری ستاره 88۷۷ ستاره 1 ستاره 02۵ 

مربع واریز کنند.
وی استان قم را دارای رتبه اول در کیفیت کمک های مردمی درکشور دانست و 
افزود: بیش از ۵1درصد از کمک های مردمی به صورت نقدی پرداخت می شود که 
همین سبب تامین نیاز های خانواده های زیر پوشش کمیته امداد به صورت اقلام نو و 
با کیفیت شده است. مدیر کل کمیته امداد امام خمینی)ره( قم افزود: علاوه بر جمع 
آوری کمک های مردمی در این نقاط کارکنان کمیته امداد امام به اصناف هم برای 

جذب بیشتر کمک های مردمی مراجعه می کنند.
وی معافیت  مددجویان اجتماعی در بهره مندی از حامل های انرژی آب، برق و گاز را 
از اقدامات دولت در موضوع محرومیت زدایی خواند و تصریح کرد: مددجویان کمیته 

امداد شماره اشتراک قبوض خود را در سامانه soha.emdad.ir بارگذاری کنند.
این  از  از شاخصه های بهره مندی  را یکی  الگوی مصرف  مسعودیان راد رعایت 
بخشودگی ها خواند و افزود: البته اطلاعات هویتی مددجویان در اختیار این سه 

سازمان )آب، برق، گاز( قرار گرفته است.
دراستان قم بیش از ۴0هزار نفر در قالب 23هزار خانواده زیر پوشش کمیته امداد 

امام خمینی)ره( هستندکه ۵هزار نفر از این مددجویان ایتام هستند.
مردم قم در جشن احسان و نیکوکاری سال گذشته با وجود مشکلات اقتصادی 
ناشی از کرونا 1۷میلیارد و 100میلیون تومان به مددجویان کمیته امداد کمک کردند.

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی)ره(استان قم خبرداد:

۱۰۴پایگاه احسان و نیکوکاری آماده جمع آوری کمک های مردمی 

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم :

تلاش شهرداری در ترویج فرهنگ 
میزبانی و معرفی ظرفیت های گردشگری 

بین الملل شهرداری قم گفت: شهرداری قم در  امور  و  ارتباطات  مدیرکل 
سالهای گذشته اقدامات قابل توجهی در مسیر افزایش ماندگاری زائران با 

توسعه زیرساخت های شهری و ایجاد مراکز تفریحی انجام داده است.
مهدی کلانترزاده در جلسه کمیته اطلاع رسانی و راهنمایی ستاد تسهیلات 
زائران و خدمات سفر استان قم که به میزبانی شهرداری قم و در سالن رضوان 
برگزار شد با تأکید بر اهمیت معرفی شهر قم اظهار داشت: ما نیاز داریم به دور از 
حاشیه ها با معرفی شهر قم گام مؤثری در مقابله با قم هراسی در کشور و جهان 

برداریم.
وی با اشاره به ایجاد صفحات فضای مجازی به عنوان پل ارتباطی مدیریت 
شهری و زائران افزود: دو بستر برای این موضوع در نظر گرفته شده که مهم ترین 
وظیفه این دو کانال مجازی رفع نیازمندی های سفر با اطلاع رسانی دقیق از 

ظرفیت های تاریخی، گردشگری و تفریحی شهر قم است.
این  باید در  تأکید کرد:  بین الملل شهرداری قم  امور  و  ارتباطات  مدیرکل 
اطلاع رسانی  ذیل کمیته  تشکیل شده  اقدامات 10 کمیته  تمام  دو صفحه 
و راهنمایی ستاد تسهیلات زائران و خدمات سفر استان قم منعکس شده و 
لینک های موردنیاز مسافران و همچنین تذکرات بهداشتی و ایمنی در اختیار 

مسافران قرار گیرد.
وی محور قرار گرفتن این دو صفحه را لازم و ضروری خواند و تصریح کرد: هر 
کس بخواهد فعالیتی در حوزه زائران داشته باشد باید از کانال ستاد عبور کرده و 

در این دو صفحه اطلاع رسانی شود.
کلانترزاده به فعالیت های اطلاع رسانی نوروز امسال در قالب چند زبان زنده 
دنیا اشاره کرد و گفت: ما نیاز داریم فرهنگ میزبانی را در شهر تقویت کرده و 
تمام ارگان ها برای رسیدن به این هدف باید به میدان بیایند تا علاوه برجذب 
مسافر، اقدامات لازم در مسیر تسهیلگری برای اقامت طولانی تر مسافران فراهم 

شد.
وی از اعلام آمادگی همه اصناف برای میزبانی از مسافران خبر داد و بیان 
کرد: برای معرفی ظرفیت های گردشگری و تفریحی شهر نیاز به پشتیبانی و 
کمک های مالی و تبلیغاتی داریم تا در این بخش هم تسهیلگری انجام شده و 
مسافران با ورود به شهر برای روزهای متعدد برنامه اقامت در شهر داشته باشند.

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم از همکاری همه ارگان های 
ذیربط برای تبلیغات محیطی خبر داد و خاطرنشان کرد: باید تمام امکانات شهر 
بسیج شود تا گردشگری و زیارت نقش خود را در رونق اقتصادی برای مردم شهر 

هم ایفا کند.
وی استفاده از یک سامانه اطلاع رسانی واحد را موردتوجه قرارداد و یادآور شد: 
سامانه 13۷ می تواند 2۴ ساعت شبانه روز اطلاع رسانی انجام داده و نیاز زائران 

را به اطلاعات فوری و ضروری رفع کند.
کلانترزاده در پایان اظهار داشت: شهرداری قم امروز دغدغه ترویج فرهنگ 
شهروندی و معرفی ظرفیت های تفریحی و گردشگری شهر را دارد. همچنین 
در چند سال گذشته اقدامات قابل توجه ای در مسیر توسعه شهر و فراهم شدن 

امکانات لازم برای افزایش ماندگاری مسافر در شهر برداشته شده است.
  

عضو هیات رئیسه شورای اسلامی شهر قم مطرح کرد:

سهم حداکثری پروژه های عمرانی
 از بودجه ۱۴۰۱ شهرداری قم 

عضو هیات رئیسه شورای اسلامی شهر قم گفت: در بودجه سال 1۴01 
شهرداری قم رسیدگی به مشکلات و رفع چالش های شهرنشینی محلات با 

بافت فرسوده در اولویت بودجه ریزی مجموعه مدیریت شهری بوده است. 
نرجس نیازمند با اشاره به تصویب بودجه سال 1۴01 شهرداری قم، گفت: 
بر همین اساس در بودجه سال آینده برای ساماندهی محلاتی مانند دروازه ری، 

چاله کاظم، شاه ابراهیم و ... رویه های مثبتی شکل گرفته است.
عضو هیات رئیسه شورای اسلامی شهر قم با اشاره به توجه ویژه شهرداری در 
بودجه سال آینده به مناطق کم برخودار قم، بیان کرد: در گذشته نیز شهرداری 
اقدامات قابل توجهی در مناطق کم برخوردار انجام داده است، اما جداسازی و 
تفکیک دقیق تر این مناطق بر حسب نیازهای واقعی اقدامی است که از سال 

آینده در بودجه علمیاتی خواهد شد.
نیازمند تاکید کرد: در بودجه مصوب هزینه جاری شهرداری نسبت به سال 

1۴00 ، مقدار 1۵.۶ درصد رشد داشته است.
وی با بیان اینکه در بودجه سال آینده جبران خدمت کارکنان در سال 1۴01 
نسبت به سال جاری به میزان 9/۶ درصد افزایش داشته است ، گفت: 2 هزار 
و 220 میلیارد تومان در این بودجه برای رفت وروب و پسماند شهری در قالب 

واگذاری خدمات شهری درنظر گرفته شده است.
نیازمند، با بیان اینکه  هزینه واگذاری خدمات شهری در خصوص نگهداری 
داد:  ادامه  است،  شده  گرفته  نظر  در  ریال  میلیارد  و ۶80  هزار  فضای سبز 
3۴درصد هزینه های جاری مربوط به رفت وروب و نگهداری فضای سبز است 
و روزانه مبلغ 10/۷میلیارد جهت رفت وروب و نگهداری فضای سبز هزینه 
می شود. وی با بیان اینکه  مجموع سهم بخش تملک دارایی سرمایه ای و مالی 
از بودجه سال 1۴01 معادل ۷3 درصد برابر با 30 هزار و 89۷ میلیارد ریال 
است، گفت: هزار و 980 میلیارد ریال در بودجه سال آینده جهت نگهداری 

فضاهای سبز هزینه می شود.
نیازمند، ابراز داشت: اعتبار درنظر گرفته شده برای مباحث فرهنگی،تفریحی 

ورزشی و گردشگری در بودجه عمرانی مبلغ ۷۵۵ میلیارد ریال است.
عضو هیات رئیسه شورای اسلامی شهر قم با اشاره به تصویب 1000 میلیارد 
ریال اوراق برای خرید اتوبوس شهری، گفت: ۵ هزار و 23۶ میلیارد ریال سال 
آینده برای تملک جهت احداث معابر و پارکینگ در نظر گرفته شده که از این 

میزان ۴20 میلیارد جهت تملک پارکینگ به کار گرفته خواهد شد.
رئیس کمیته بانوان و خانواده شورای اسلامی شهر قم با بیان اینکه 2۴0 
میلیارد ریال برای تملک جهت احداث فضاهای فرهنگی ورزشی در بودجه سال 
آینده پیش بینی شده است، گفت: ۴۷0 میلیارد ریال نیز برای تملک و احداث 
فضای سبز شهری در قالب ۵0 بوستان جدید در این بودجه نهایی شده است.

 
معاون خدمات شهری شهرداری قم  خبرداد:

آماده سازی ۱6۰ هکتار زمین برای 
پارک خودرو در ایام نیمه شعبان

معاون خدمات شهری شهرداری قم گفت: برای ایام نیمه شعبان 1۶0 هکتار 
فضا برای پارک خودروها فراهم شده است.

ذاکریان در جلسه ستاد تسهیلات زائران و خدمات سفر استان قم ویژه نیمه 
شعبان که با حضور استاندار، شهردار، مدیران نهادها و دستگاه های استان 
درسالن جلسات مسجد مقدس جمکران برگزار شد با اشاره به اینکه شهرداری 
قم از سه ماه گذشته فعالیت خودش را برای میزبانی از زائران نیمه شعبان و نوروز 
شهر مقدس قم آغاز کرده است، اظهار کرد: 11 کمیته در موضوعات مختلف از 
جمله اسکان، ترافیک، زیباسازی، فرهنگی، اطلاع رسانی و… تشکیل شده و 

هشت ستاد نیز برای نیمه شعبان در مناطق مختلف شهر برپا می شود.
وی ادامه داد: پاکسازی معابر ورودی شهر از نخاله های ساختمانی آغاز شده، 

همچنین 1۶0 هکتار فضا برای پارک خودروها فراهم شده است.
معاون خدمات شهری شهرداری قم با اشاره به صدور مجوز برای ایستگاه های 
صلواتی با هماهنگی ستاد مردمی، گفت: سه هزار نفر پرسنل شهرداری برای در 
این ایام لغو مرخصی شدند تا در خدمت زائران شهر کریمه اهل بیت)س( باشند. 
ذاکریان خاطرنشان کرد: آماده سازی نمازخانه و سرویس های بهداشتی، تعبیه 
سرویس های بهداشتی سیار در بلوار پیامبر اعظم)ص(، خط کشی پارکینگ ها، 
بررسی ایمنی مسیر بلوار پیامبر اعظم)ص( تا مسجد مقدس جمکران، آماده 
سازی ۶ بوستان و دو سوله برای اسکان و… از جمله اقدامات شهرداری قم برای 

برگزاری هر چه باشکوه تر جشن های نیمه شعبان است.

  آجیل شب عید مردم جور شد!

استاندارقم با تاکید بر لزوم تلاش برای میزبانی شایسته از زائران مهدوی جشن 
نیمه شعبان گفت: همه دستگاه های اجرایی استان ، موظف به همکاری با ستاد 

تسهیلات زائران هستند. 
سید محمد تقی شاهچراغی در جلسه ستاد تسهیلات زائران و خدمات سفر 
استان قم ویژه نیمه شعبان که درسالن جلسات مسجد مقدس جمکران برگزار شد 
طی سخنانی بر لزوم حضور همه دستگاه های دولتی با حداکثر توان و ظرفیت 

برای خدمات رسانی شایسته به زائرین در ایام نیمه شعبان تاکید کرد.
وی با بیان این که میزبانی از زائران جشن نیمه شعبان باید به شکل مطلوب و 
شایسته ای باشد، افزود: لازم است در خدمت رسانی به زائرین و مجاورین علاوه بر 
بهره مندی از کمک های ملی، از تمامی ظرفیت ها و امکانات استان استفاده شود.

استاندار قم همچنین لزوم توجه به رعایت موارد بهداشتی، اهتمام جدی به 
خدمات عمومی و توجه به سلامت مردم در این مراسم را ضروری دانست و گفت: 
همه امکانات، خدمات و پشتیبانی های مورد نیاز باید تا قبل از 18 اسفند آماده 
باشد. وی درخاتمه ضمن تشکر از اقدام های انجام شده توسط کمیته اجرایی، از 
دستگاه های خدمت رسان خواست تا تمهیدات و هماهنگی لازم برای جلوگیری از 
آب گرفتگی ناشی از بارندگی های پیش رو و تامین روشنایی پارکینگ ها اندیشیده  

شود.
استاندارقم  روز گذشته همچنین در جلسه ستاد مدیریت بحران استان قم نیز 
با اشاره به نزدیک شدن به روزهای پایانی سال و ایام نیمه شعبان گفت:در آخرین 
هفته سال شرایط متفاوتی را در استان داریم، از این رو باید نظارت ها و کنترل های 

بهداشتی را بیش ازپیش افزایش دهیم.
برای  استان  مجموعه های  همه  اینکه  بیان  با  شاهچراغی  محمدتقی  سید 
جشن های میلاد امام زمان )عج( هماهنگ باشند بیان کرد: برای تامین ماسک 
مورد نیاز نیز باید در سطح ملی اطلاع رسانی شود، تا هرکس به جمکران مشرف 

می شود با خود ماسک به همراه داشته باشد.
وی افزود: بخشی از کار در ایام پایانی سال مربوط به راهنمایی زائران و معرفی 
قم به آنها می باشد، اما بخش عمده فعالیت ما توصیه های بهداشتی است، باید 
ظرف این دو هفته کنترل ها را تشدید کنیم، ولی مبنای تعطیلی ها دستورالعمل 

ستاد کروناست.
کنترل های بهداشتی برای ایام نیمه شعبان تشدید شود

 شاهچراغی همچنین عصر چهارشنبه در جلسه ستاد مدیریت بحران استان قم 
در تالار کرامت استانداری اظهار داشت: مبنای همه مصوبه ها و تصمیم گیری های 

استانی، رنگ بندی اعلام شده از طرف وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی 
است.

وی ادامه داد: فارغ از موضوع رنگ بندی و اینکه رنگ کرونایی استان زرد یا قرمز 
باشد، رعایت پروتکل های بهداشتی یک ضرورت محسوب می شود.

استاندار قم با اشاره به نزدیک شدن به روزهای پایانی سال و ایام نیمه شعبان 
خاطرنشان کرد: در هفته آخر سال و به ویژه از روز 22 اسفندماه به بعد، شرایط 

متفاوتی را در استان داریم.
شاهچراغی یادآور شد: بخشی از کار در ایام پایانی سال مربوط به راهنمایی 
زائران و معرفی قم به آنها می باشد، اما بخش عمده فعالیت ما توصیه های بهداشتی 
است، باید ظرف این دو هفته کنترل ها را تشدید کنیم، ولی مبنای تعطیلی ها 

دستورالعمل ستاد کرونا است.
شاهچراغی بیان داشت: باید در این مدت باقیمانده تا سال جدید، صداوسیما 
به منظور آگاهی بخشی عمومی، گزارشی را از رئیس دانشگاه  علوم پزشکی و تیم 

تحت نظر آن تهیه و پخش کند.
استاندار قم با بیان اینکه همه مجموعه های استان برای جشن های میلاد امام 
زمان )عج( هماهنگ باشند بیان کرد: برای تامین ماسک مورد نیاز نیز باید در 
سطح ملی اطلاع رسانی شود، تا هرکس به جمکران مشرف می شود با خود ماسک 

به همراه داشته باشد.

استاندارقم در جلسه ستاد تسهیلات زائران و خدمات سفر: 

میزبانی از زائران مهدوی جشن نیمه شعبان به شکل شایسته  انجام شود

میزان  گفت:  قم  استان  خون  انتقال  مدیرکل 
اهدای خون نسبت به مدت مشابه سال گذشته در 

استان قم 10 درصد کاهش یافته است.
با اشاره به اینکه ذخیره خونی  مرتضی نوریان 
استان در وضعیت شکننده ای قرار دارد، افزود: در 
صورت کاهش اهداء کنندگان احتمال دارد قم وارد 

وضعیت بحرانی ذخیره خون شود.
وی با تاکید بر اینکه در یازده ماهه گذشته 3۴ 
هزار اهدا کننده فرآورده های خونی در قم بار اصلی 
تامین و رفع نیاز افراد نیازمند را تامین کرده اند، 
در  موفق  خون  اهدا  هزار   ۴0 حدود  داد:  ادامه 
اهدا  آن ها  درصد   ۶0 که  داشتیم  گذشته  سال 

با اشاره به اینکه  کننده مستمر هستند. نوریان 
اداره کل انتقال خون قم در روز های پایانی سال 
بخاطر نیازی که به این فرآورده های حیاتی وجود 
دارد از عموم مردم برای اهدای خون درخواست 
یاری دارد، گفت: مرکز انتقال خون روح الله واقع 
در میدان رواح از ساعت ۷:30 تا 13:30 و مرکز 
انتقال خون قم واقع در بلوار 1۵ خرداد از ساعت 
۷:30 الی 1۴:00 پذیرای مردم نوع دوست است، 
همچنین این دو مرکز طی روز های یکشنبه و سه 
شنبه هر هفته از ساعت ۷:30 تا 18:00 مشغول 

خدمت رسانی هستند.
وی با اشاره به اینکه مرکز انتقال خون روح الله 

تا  فروردین  اول  از  نوروز 1۴01  روز های  طول  در 
13 فروردین ماه به جزء روز های جمعه از ساعت 
از  استقبال  و  دریافت  آماده   13:30 تا   ۷:30
ماه  در  افزود:  بود،  خواهد  خون  اهداءکنندگان 
مبارک رمضان نیز افراد نوعدوست می توانند صبح 
و پس از افطار برای انجام این عمل خداپسندانه 

اقدام کنند.
نوریان شاخص ارسال فرآورده های خونی قم به 
شبکه خون رسانی کشور را ماهیانه هزار و 21 واحد 
فرآورده های  ارسال  بیشترین  و گفت:  اعلام کرد 
به  جراحی،  عمل های  انجام  دلیل  به  قم  خونی 

تهران ارسال می شود.

مدیرکل انتقال خون استان قم خبرداد:
کاهش۱۰درصدی اهدای خون در قم 

طرح:مهدی عزیزی آمارهای رسمی نشان می دهد که به دنبال افزایش قیمت در گروه آجیل، قیمت پسته و فندق تا مرز ۴00 هزار تومان پیش رفته است. 


